

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ချက်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ချက်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mr. Jaroslav Dolecek အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ချက်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mr. Jaroslav Dolecek အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ချက် နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုတိုးမြှင့်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

တက်ရောက်

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ - ၂၀၁၉ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အားပေး



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ Flymya Tech ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေသော ကျေးရွာ ၅၃ ရွာအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်မည့် စက်ဘီးများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ - ၂၀၁၉ (World Tourism Day -2019) အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန - ၂၅ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူတို့ တက်ရောက်အားပေးကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်၊ သူရဦးအောင်ကို၊ ဦးသန့်စင်မောင်၊ ဦးသိန်းဆွေ၊

ဦးစိုးဝင်းနှင့် ဦးအုန်းမောင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ အမျိုးသားခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုကော်မတီဝင်များ၊ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများနှင့် သံတမန်များ၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးရေးမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ညီနောင်အသင်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ။

စာမျက်နှာ ၃ သို့

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က အီးယူနှင့် အိုအိုင်စီမှ ပူးတွဲတင်သွင်းသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုမှုကြမ်းကို ပယ်ချ

စေတနာသေး မေတ္တာသေး သစ္စာသေး - သေးစွမ်းထက်တာ ထွန်းရွှေဝါ ... ထွန်းရွှေဝါ ဒဏ်ကြေလိမ်းဆေးက ဆေးစွမ်းထက်ပါသည်။

မြန်မာ့

စာအုပ်စာပေ လူ့မိတ်ဆွေ

"စာအုပ်စာပေ လူ့မိတ်ဆွေ" ဟူသော ဆိုစကားကို ပြောရမည်ဆိုလျှင် စာပေမှရသော အသိပညာဗဟုသုတတို့မှာ လူတို့အတွက် အကျိုးများလှသဖြင့် စာအုပ်စာပေများကို မိတ်ဆွေတို့ကဲ့သို့ ခင်မင်မြတ်နိုးကြရန် ဆိုလိုဟန် တူသည်။ သို့ဆိုလျှင် စာအုပ်အသစ်တို့သည် မိတ်ဆွေသစ်၊ စာအုပ်အဟောင်း တို့သည် မိတ်ဆွေဟောင်း ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ မည်သို့ဆိုစေ စာအုပ်အသစ်၊ အဟောင်းအားလုံးတို့သည် မိတ်ဆွေများသာဖြစ်သည်။

အမှန်တွင်မူ စာအုပ်နှင့်လူ့ မိတ်ဆွေအဖြစ် တွဲဖက်ပေါင်းစပ်ခြင်း၌ မိတ်ဆွေတို့သည် တစ်ခါတစ်ရံ၌ မိတ်ပျက်တတ်ပြီး ရန်သူပင်ဖြစ်တတ်ပေ သည်။ ရန်သူတို့သည်လည်း တစ်ခါတစ်ရံတွင် မိတ်ဆွေလည်းဖြစ်တတ် ပေသည်။ စာအုပ်စာပေကောင်းများမှာ ဖောက်ပြန်ပြောင်းလဲတတ်ခြင်း မရှိဘဲ အမြဲထာဝရမိတ်ဆွေဖြစ်သည့် သစ္စာရှိသော အကျိုးပြုမိတ်ဆွေကောင်း များပင်ဖြစ်သည်။

တစ်ဖန် ရတနာဟူသော စကားရပ်ကို အနက်အဓိပ္ပာယ်ပြန်ဆိုပါက လူ၏စိတ်နှလုံးကို ရွှင်ဖြိုးကြည်လင်စေသော အရာဟု ဖွင့်ဆိုနိုင်ပါသည်။ အရာဝတ္ထုများတွင် ရွှေ၊ ငွေ၊ ကျောက်သံပတ္တမြား စသည်တို့မှာ ရှားပါး အဖိုးတန်လှသဖြင့် လူအများနှစ်သက်ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ ရတနာများဖြစ်သည်။ သက်ရှိလူသတ္တဝါတို့တွင် ဆင်၊ မြင်း၊ ဇနီးမယား၊ သားသမီးများမှာ သက်ဆိုင်သူ တို့၏ စိတ်နှလုံးကြည်ဖြိုးစေသဖြင့် ရတနာပင်ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ အသိ ပညာဗဟုသုတများ ပြည့်နှက်နေသော စာအုပ်စာပေများမှာ ရှားပါး စာရင်းဝင် ရတနာများပင်ဖြစ်သည်။

ရုပ်ဝတ္ထုရတနာတို့မှာ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်းကို ဖြစ်စေနိုင်ပြီး စာအုပ် စာပေကောင်းများမှာမူ ရှိသော အသိပညာဗဟုသုတတို့မှာ မပျက်စီး၊ မဆုံးရှုံး နိုင်သဖြင့် ထာဝရတည်တံ့ခိုင်မြဲသော ရတနာတို့သာဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် "ပညာရွှေအိုး လူမခိုး" ဟုပင်ဆိုကြသည်။ အဖိုးတန်သော စာအုပ်စာပေများကို စုဆောင်းခြင်းမှာ ငွေကြေးဥစ္စာရတနာတို့ကဲ့သို့ စုဆောင်းခြင်းထက် စုဆောင်းသူ၊ လေ့လာလိုက်စားသူများကို ပိုမိုအကျိုးပြုလေသည်။ ထို့အပြင် စုဆောင်းခြင်း နှင့် လေ့လာလိုက်စားခြင်းကို သဟဇာတဖြစ်အောင် ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်သည်။

စာအုပ်စာပေစုဆောင်းမှုမှာ တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် မိမိအတွက်သာ အကျိုးများပြီး အများအနေဖြင့် အကျိုးများစေရန်အတွက် အများပြည်သူ ဖတ်ရှုနိုင်သော စာကြည့်တိုက်များ တိုးပွားအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရ မည်ဖြစ်သည်။ စာပေတွင် စာစောင်နှင့်စာမူ နှစ်မျိုးခွဲ၍လည်း သိထားသင့် သည်။ စာစောင်ဆိုသည်မှာ စာအုပ်စာပေများကို စုဆောင်းထားသော်လည်း မသုံးရက်မစွဲရက်ဘဲ ဥစ္စာစောင့်ကဲ့သို့ သေ့ခတ်သိမ်းဆည်းထားသော စာထောင်ကိုဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ စာမူဆိုသည်မှာ စုဆောင်းမှုပြုခြင်းကို လည်းအားမပေး၊ ကိုယ်တိုင်လည်း အလေ့အလာနည်းသည့် စာမဖတ်သူကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။

မျက်မှောက်ကာလတွင် နိုင်ငံတော်၏အားပေးမှု ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများကြောင့် စာကြည့်တိုက်ယဉ်ကျေးမှုများ ပြန်လည်ထွန်းကားလာပါသည်။ စာဖတ်သည့်အလေ့အထများ ပြန်လည် ရှင်သန်ကြီးကြားလာပါသည်။ စာအုပ်စာပေများမှာ ရတနာတန်းဝင်ဖြစ်လာ ပါသည်။ အများပြည်သူတန်းဖိုးထားသော အဆင့်သို့ ပြန်လည်ရောက်လာ ပါသည်။ စာအုပ်စာပေသည် လူအများအတွက် မိတ်ဆွေအစစ်အမှန်ဖြစ် လာပါသည်။ တစ်ချိန်သောကာလက အနယ်နယ်အရပ်ရပ်တွင် စာအုပ် အဟောင်း၊ အသစ်များ သိမ်းဆည်းထားသည့် စာစောင့်အဖြစ်မှ ပြုပြင် ပြောင်းလဲကာ စာဖတ်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိလာပါသည်။ စာဖတ်သူတို့လက်ဝယ် အရောက် ရွေ့လျားစာကြည့်တိုက်များလည်း ပေါ်ထွက်လာပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ စာထောင်၊ စာစောင့်အဖြစ်မှ အများသူငါလေ့လာနိုင်သော စာပေရတနာဘဏ်တိုက်များ ဖြစ်ထွန်းလာပြီဖြစ်၍ ပညာရွှေအိုး လူမခိုးသည့် စာအုပ်စာပေလူ့မိတ်ဆွေများအဖြစ် ဆက်လက်ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် ဝိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုးခြင်း၊ စာပေဒါနပြုခြင်းများကို ပြုလုပ်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း နယူးယောက်မြို့၌ ကျင်းပသည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲများတွင် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇ သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင် စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းသည် စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူး ယောက်မြို့ The University Center The New School ၌ ရာသီဥတုဒဏ် ခံနိုင်ရည် ရှိသော အနာဂတ်နေ့ရက် များရရှိရေး ပုံဖော်တည်ဆောက်ခြင်း ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ ဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။



အခမ်းအနားတွင် ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် သက်ရောက်မှုများအပေါ် ခံနိုင်ရည် ရှိပြီး လိုက်လျောညီထွေနေထိုင်နိုင်ရေး အတွက် သိပ္ပံနည်းကျဆောင်ရွက်ရ မည့် လုပ်ငန်းရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ၊ အီဂျစ်နိုင်ငံ၊ ဖိလစ်ပိုင်နှင့် ဘူတန်နိုင်ငံ တို့မှ ဝန်ကြီးများတက်ရောက်၍ သဘောထားအမြင်များကို ပြောကြား သည်။

အခမ်းအနားသို့ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း များမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ သိပ္ပံအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဒေသခံကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လူငယ် များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် နယူးယောက်မြို့ Bronx Zoo တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်ရှိ သားငှက်တိရစ္ဆာန် ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ (Wildlife Conservation Society - WCS) ရုံးချုပ်သို့ရောက်ရှိရာ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ပက်ထရစ်သောမတ်စ်နှင့် အာရှဒေသဆိုင်ရာ တာဝန်ခံဒေါက်တာ အိုင်လီခန်ထံတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်

စကားပြောကြားပြီး ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး ရှိ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဇီဝ မျိုးစုံမျိုးကွဲထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သဘာဝ ထိန်းသိမ်းရေးနယ်မြေများ စီမံ အုပ်ချုပ်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ဒေသခံ ဌာနတိုင်းရင်းသားများ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သည် တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်အတွင်း တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ ပြသမှုနှင့် တိရစ္ဆာန်ဆေးကုရေးဌာနတို့ကို လေ့ လာကြည့်ရှုသည်။ WCS အဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျားထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆင်နွှဲရှားပါးသတ္တဝါ များဖြစ်သည့် လိပ်၊ သင်းခွေချုပ်နှင့် ဧရာဝတီလင်းပိုင် ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများကို သစ်တောဦးစီးဌာန နှင့် ၁၉၉၄ ခုနှစ်ကတည်းက ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အစိုးရ မဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် စက် တင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် နယူးယောက်မြို့ Central Park Zoo တွင် ပြုလုပ်သည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကို တုံ့ပြန် ဖြေရှင်းနိုင်ရန် သဘာဝသစ်တောများ ၏ အခန်းကဏ္ဍကို အလေးထား အသိအမှတ်ပြုခြင်း Nature for Climate Coalition အခမ်းအနားတွင် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ပါဝင်ဆွေးနွေး အခမ်းအနားကို သားငှက်တိရစ္ဆာန် ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ (WCS) ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ် (UNDP)၊ Global Wildlife Conservation၊ World Resource Institute နှင့် Rain Forest Foundation (နောဝေ) တို့ ပူးပေါင်း စီစဉ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး သဘာဝ သစ်တောများထိန်းသိမ်းရေး၊ ဒေသခံ

ဌာနတိုင်းရင်းသားများအတွက် ရေ ရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်တွင် သဘာဝ သစ်တောများ၏အရေးပါပုံ အကြောင်း အရာများကို ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြ သည်။

အခမ်းအနားသို့ WCS အဖွဲ့၏ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ဒေါက်တာ ခရစ်စယန်စန်ပါ၊ နော်ဝေ၊ ကော့စတာ ရီကာနှင့် ဂါဘွန်နိုင်ငံတို့မှ ပတ်ဝန်းကျင်ရေးရာဝန်ကြီးများ၊ နိုင်ငံ တကာ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံမှ ဒေသခံဌာနတိုင်းရင်းသားများ တက် ရောက်ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

QR code and logo for MYANMAR Digital News, Presented by NPE, www.mda.gov.mm

Table with 5 columns: ကုမ္ပဏီအမည်, အဖွင့်ဈေး (ကျပ်), အပိတ်ဈေး (ကျပ်), ရှယ်ယာ စောင်ရေ, ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်). Rows include FMI, MTSH, MCB, FPB, and TMH.

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း. Includes a table for gold prices and exchange rates, and a list of international exchange rates.

စာတည်းများ၊ သတင်းထောက်များ၊ အယ်ဒီတာများ စာတည်းများ - ဦးဝင်းရွှေ, ဦးဝင်းနိုင်, ဦးစန်းအောင်, ဦးအောင်စိုး, ဒေါ်ခင်ခင်သက်, ဒေါ်ယုဝါဝါ, ဒေါ်သီသီမင်း, သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး, ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း, အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ကျော်, ဦးတိန်းထက်လင်း, ဦးနိုင်လင်းကြည်, ဦးသက်ထွေး, ဦးကိုမင်း, အယ်ဒီတာများ - ဦးအောင်ကျော်ဦး, ဒေါ်စန်းယဉ်ဥာ, ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်, ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း, ဦးအေးမင်းသူ, ဒေါ်မာမာစိုး, စာတည်းများ - ဦးခင်မောင်ဝင်း



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ - ၂၀၁၉ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်စဉ်နှင့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ရှေးမှ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ အထိမ်းအမှတ်ပြင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် နံနက် ၉ နာရီတွင် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန ၂ သို့ရောက်ရှိပြီး ဧည့်ကြိုဆောင်ရွက်ပေးရန် ခင်းကျင်းပြုထားသည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့ရှိ ခရီးစဉ်

ထိုနောက် အမျိုးသားခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည် ခရီးသွားလုပ်ငန်း၏အရေးပါမှုနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်၍ ရရှိလာသည့် လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အကျိုးကျေးဇူးများကို ပိုမိုသိရှိနားလည်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့အခမ်းအနားကို ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်မှစတင်ပြီး နှစ်စဉ် ကျင်းပခဲ့ပါကြောင်း။

(၈)ကြိမ်မြောက်ဖြစ်

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်ကို အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစ၍ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်း

စေရန် ရည်ရွယ်ထားပါကြောင်း။

ခြောက်ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာ

၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ခရီးသည်ရောက်ရှိမှု ၁ ဒသမ ၄ ဘီလီယံ ခန့်ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ခရီးသည်ရောက်ရှိမှု ၁ ဒသမ ၃ ဘီလီယံသာရှိခဲ့သည့်အတွက် ခြောက်ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာပြီး ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို ၃ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း ခန့် တိုးတက်စေခဲ့ပါကြောင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ ၎င်းနှင့်သက်ဆိုင်နေသည့် ကဏ္ဍများစွာအတွက် အလုပ်အကိုင်များ ဖန်တီးပေးခြင်း၊ စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်နိုင်ခြင်း၊ အလုပ်သမားများအတွက် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်အသစ်များ ရရှိနိုင်ခြင်း၊ အသေးစားနှင့်အလတ်စားလုပ်ငန်းများကို ထောက်ပံ့ပေးခြင်းစသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဧည့်သည်ဝင်ရောက်မှု တိုးတက်များပြားလာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် အဓိကကျသည့် အခန်းကဏ္ဍများဖြစ်သည့် ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်မှု၊ အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှု စသည့် အဘက်ဘက်က ဟန်ချက်ညီညီဖွံ့ဖြိုးလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အဓိကမောင်းနှင်အားတစ်ရပ်အနေဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက်၊ ကဏ္ဍအလိုက် စနစ်တကျဖွံ့ဖြိုးအောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် အထူးလိုအပ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ခေတ်နှင့်အညီ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြီး ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းဥပဒေအရ အမျိုးသားခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုကော်မတီ ခရီးသွားလုပ်ငန်း



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူ ပြည်တွင်းနိုင်ငံသားပိုင်တယ်များမှ ဝန်ဆောင်မှုစွမ်းဆောင်ရည် အကောင်းဆုံးတယ်ပထမဆုရရှိသည့် Amazing Ngapali Resort မှ တာဝန်ရှိသူအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူ နိုင်ငံခြားဖက်စပ်တယ်များမှ ဝန်ဆောင်မှုစွမ်းဆောင်ရည် အကောင်းဆုံးတယ်ပထမဆုရရှိသည့် Novotel Yangon Max မှ တာဝန်ရှိသူအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ဒေသများ၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းများနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ဆွဲဆောင်မှုပြခန်းများနှင့် Flymya Tech ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေသော ကျေးရွာ ၅၃ ရွာကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်မည့် စက်ဘီးများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ယင်းနောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက “ရွှေလက်ကမ်းလိုကြိုနေမယ်” ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုသီချင်းဖြင့် တေးသရုပ်ဖော် ကပြဖျော်ဖြေပြီး အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

အနားကို နှစ်စဉ် ကျင်းပလာခဲ့သည်မှာ ယခုနှစ်သည် (၈)ကြိမ်မြောက် ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၉ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ အခမ်းအနားကို “အားလုံးအနာဂတ်ကောင်းမွန်ရေး၊ ခရီးသွားအလုပ်အကိုင်ဖော်ဆောင်ပေး” (Tourism and Jobs: A better Future for All) ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ ဖွံ့ဖြိုးပြီးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင်ရှိသည့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်လာစေနိုင်ပြီး ပြည်သူ့ပြည်သားများအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သောအနာဂတ်ကို ဖြစ်ပေါ်လာ

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပန်းတိုင်များ(SDG)ကို ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုက ကြီးမားစွာအထောက်အကူပြုသည်ဟု ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၏ လေ့လာချက်များအရ သိရှိရပါကြောင်း။

စနစ်တကျဖွံ့ဖြိုးအောင် ဆောင်ရွက်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကိုကြည့်ပါက ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဩဂုတ်လအထိ ခရီးသွားဧည့်သည်ရောက်ရှိမှုသည် ၂ ဒသမ ၈၁ သန်းဖြစ်ပြီး ယခင်နှစ်အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်မှုရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ

ကော်မတီနှင့် ဒေသဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ဆိုင်ရာအမိန့်များ၊ လိုင်စင်ကြေးဆိုင်ရာအမိန့်များကို ထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒေသဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့၏ နယ်မြေအတွင်းတွင်တည်ရှိသည့် ခရီးစဉ်ဒေသအသီးသီး၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပိုမိုစနစ်တကျဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် စီမံကိန်းများကို ဗဟိုကော်မတီ၏ အတည်ပြုချက်ကိုရယူပြီး ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှု၊ စာစီစာကုံး၊ ကျပန်းစကားပြောနှင့် ဓာတ်ပုံပြင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ

လက်ရှိခရီးစဉ်ဒေသနှင့်ပတ်သက်သည့် စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲခြင်းသာမက တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ အလားအလာရှိသည့် ခရီးစဉ်ဒေသအသစ်များကို ထပ်မံဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နိုင်ငံတကာမှ နည်းပညာအကူအညီများဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းများကို စီမံဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဖိတ်ခေါ်ခြင်းအစီအစဉ်များကိုပါ စနစ်တကျ ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပိုမိုမြှင့်တင်ရန်လိုအပ်

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုတို့၏ ရိုးရာဓလေ့ယဉ်ကျေးမှုများ ဖော်ထုတ်ပေးရန်၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရန်နှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိန်းသိမ်းရန်စသည့် ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင်ပြီး ရပ်ရွာလူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်း (Community Based Tourism)ကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို သိရှိရပါကြောင်း။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျေးလက်ဒေသများတွင် တစ်စထက်တစ်စတိုးတက်လာပြီး ယနေ့အချိန်အထိ ကျေးရွာပေါင်း ၄၂ ရွာနှင့် ခရီးစဉ် ၁၈ နေရာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ပြီးဖြစ်သည်ဟု သိရပါကြောင်း။ လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် ရပ်ရွာဒေသရှိ ဒေသခံများ၊ လူငယ်များ၊ အမျိုးသမီးများနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကိုစိတ်ပါဝင်စားကြသူများအားလုံး ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်အတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်မှုကြောင့် ဒေသခံများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ တိုးတက်လာစေပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအပါအဝင် အခြေခံအဆောက်အအုံများ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာခြင်းဆိုသည့် အကျိုးရလဒ်ကိုလည်း ရရှိလာမည်ဖြစ်သည်အတွက် ဒေသခံများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့်အတူ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအစီအမံများကို ပိုမိုမြှင့်တင်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း။

ရေးဆွဲထုတ်ပြန်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းကို နိုင်ငံတကာအဆင့်မီစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအထောက်အကူဖြစ်စေရန် မြန်မာနိုင်ငံ လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်း စံသတ်မှတ်ချက်များ လမ်းညွှန်စာအုပ် (Myanmar Community Based Tourism Standards) ကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးက သက်ဆိုင်ရာ လူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းအားလုံး ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းပြီး ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနက ရေးဆွဲထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံလူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်း စံသတ်မှတ်ချက်များ လမ်းညွှန် စာအုပ်သည် အဓိကစံသတ်မှတ်ချက် ရှစ်ခု၊ အသေးစိတ်ညွှန်းစုစုပေါင်း ၁၉၉ ခုတို့နှင့် တိုင်းတာဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် Global Sustainable Tourism Criteria နှင့် ASEAN Community Based Tourism Standard လူထုအခြေပြုစံနှုန်းများကို အခြေခံပြီးရေးဆွဲထားသောကြောင့် မိမိတို့ဒေသတွင်ရှိသည့် လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်း စနစ်တကျ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပျူရှေးဟောင်းဒေသများဖြစ်သည့် သရေခေတ္တရာ၊ ဗိဿနိုးနှင့် ဟန်လင်း စသည့် ရှေးဟောင်းနယ်မြေများကို UNESCO World Heritage Site အဖြစ် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် သတ်မှတ်ခံခဲ့ရပြီး ၂၀၁၉

ခုနှစ် ဇူလိုင် ၆ ရက်တွင် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အထိမ်းအမှတ်နယ်မြေဖြစ်သည့် ပုဂံဒေသကိုလည်း UNESCO ၏ World Heritage Site အဖြစ် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်စာရင်းဝင်ခဲ့သည်ကို အားလုံးအသိပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဧည့်သည်များသည် မြန်မာနိုင်ငံကို ပိုမိုသိရှိလာပြီး စိတ်ဝင်စားမှုများပြားလာကာ ခရီးသွားဧည့်သည် အများအပြားကို ဆွဲဆောင်နိုင်မည် ဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံပုံရိပ်သည်လည်း မြင့်မားလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ရေရှည်ခိုင်မာရန်အတွက် ရောက်ရှိလာကြသည့် ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်အားလုံး ပျော်ရွှင်လုံခြုံစိတ်ချစွာ သွားလာလည်ပတ်နေထိုင်စားသောက်နိုင်သည့် အခြေအနေမျိုးများ ရှိနေရန် အထူးလိုအပ်ပါကြောင်း။

အထူးသတိပြုစီမံခန့်ခွဲ

နေရာဒေသအလိုက် မတူညီသည့် အခင်းအကျင်း၊ အစီအမံများ၊ ကောင်းသတင်းများနှင့် ကျော်ကြားအောင်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အခြားတစ်ဖက်တွင်လည်း ခရီးသွားများ အလွန်အကျွံပင်ရောက်လာခြင်း (Mass Tourism) ၏ ဆိုးကျိုးများကို လျော့ချရန်စံနှုန်းများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ စနစ်တကျချမှတ်ပြီး အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနှစ်ခုလုံးက အထူးသတိပြုစီမံခန့်ခွဲသွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ယခုနှစ်ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ မိမိတို့သည်နိုင်ငံ၏ ဒေသအသီးသီးတွင်ရှိသည့် ခရီးသွားအရင်းအမြစ်များကို အသုံးပြုပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခြင်းဖြင့် အားလုံးအတွက် အနာဂတ်ဘဝသာယာလှပစေရန် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းမှရရှိသည့် အခွင့်အလမ်းများကြောင့် ဒေသပြည်သူများစွာ ဝင်ငွေရရှိစေခြင်းနှင့် လူနေမှုအဆင့်အတန်းမြင့်မားစေခြင်းစသည့် အကျိုးကျေးဇူးများရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခြင်းမှ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးနိုင်ရေး၊ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် အနာဂတ်ဖြစ်ပေါ်ရေးနှင့် အားလုံးဘဝကောင်းမွန်သာယာရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ် (UNWTO) မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr.ZurabPololikashvili ၏ ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ ၂၀၁၉ အတွက် သတင်းစကားရုပ်သံဗီဒီယိုကို ပြသသည်။

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဝန်ကြီးချုပ်များသည် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ သံရုံးကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အဖွဲ့ချုပ်နှင့်ညီနောင်အသင်း(၁၁)သင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ အမျိုးသားခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုကော်မတီဝင်များနှင့်လည်းကောင်း၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှု၊ စာစီစာကုံး၊ ကျပန်းစကားပြောနှင့် ဓာတ်ပုံပြင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိကြသူများနှင့် လည်းကောင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက ပြည်တွင်းနိုင်ငံသားပိုင်

ဟိုတယ်များမှ ဝန်ဆောင်မှု စွမ်းဆောင်ရည်အကောင်းဆုံးဟိုတယ် ပထမဆုရရှိသည့် Amazing Ngapali Resort၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် Thingaha Hotel Nay Pyi Taw နှင့် တတိယဆုရရှိသည့် Eskala Hotel & Resort တို့အားလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားဖက်စပ်ဟိုတယ်များမှ ဝန်ဆောင်မှု စွမ်းဆောင်ရည် အကောင်းဆုံးဟိုတယ် ပထမဆုရရှိသည့် Sule Shangri-la Hotel Yangon၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် Novotel Yangon Max နှင့် တတိယဆုရရှိသည့် Chatrium Hotel Royal Lake Yangon တို့အားလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြည်တွင်း နိုင်ငံသားပိုင်ခရီးသွားကုမ္ပဏီများမှ ဝန်ဆောင်မှုစွမ်းဆောင်ရည် အကောင်းဆုံးခရီးသွားလုပ်ငန်း ပထမဆု၊ ဒုတိယဆုနှင့် တတိယဆုရရှိကြသည့် ကုမ္ပဏီများအားလည်းကောင်း၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက နိုင်ငံခြားဖက်စပ်ခရီးသွားကုမ္ပဏီများမှ ဝန်ဆောင်မှုစွမ်းဆောင်ရည်အကောင်းဆုံး ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပထမဆု၊ ဒုတိယဆုနှင့် တတိယဆုရရှိကြသည့် ကုမ္ပဏီများအားလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ပေးအပ်ချီးမြှင့်

ဆက်လက်၍ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေက ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခြေခံပညာအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိကြသူများကိုလည်းကောင်း၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်က ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ အထိမ်းအမှတ် အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိကြသူများနှင့် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိကြသူများအားလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်က ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ အထိမ်းအမှတ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိကြသူများအားလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် Luxembourg Agency for Development Cooperation မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်ထံ လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်း စံသတ်မှတ်ချက် စာအုပ်များပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ Flymya Tech ကုမ္ပဏီလီမိတက် Founder ဖြစ်သူ ဦးမိုက်သန်းထွန်းဝင်းက လူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေသော ကျေးရွာများအတွက် စက်ဘီး ၃၁ စီးကို ကျေးရွာကိုယ်စားလှယ်များထံပေးအပ်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်က Flymya Tech ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဦးမိုက်သန်းထွန်းဝင်းထံ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် အနုပညာဦးစီးဌာနမှ ယဉ်ကျေးမှုအကူအဖွဲ့များ၏ ကပြဖျော်ဖြေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက ကပြဖျော်ဖြေကြသည့် ယဉ်ကျေးမှုအကူအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုပုဒ်များဖြင့်ပေးအပ်ကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်မှ

တရုတ်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ယင်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းအား ဖိတ်ကြားခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က လက်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးအသင်းသည် ဖိလစ်ပိုင်ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေ

ဖြင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဘရာဇီးလက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးအသင်းနှင့် ကစားခွင့်ရဖွယ်ရှိသောကြောင့် အတွေ့အကြုံကောင်းများစွာ ရယူနိုင်ဖွယ်ရှိနေသည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ယင်းပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် ခြေစမ်းပွဲများ ထပ်မံကစားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက်

ပဏာမကစားသမား ၃၆ ဦးဖြင့် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်လျက်ရှိပြီး နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးဝင်းသူမိုးက ကိုင်တွယ်နေသည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ပြည်တွင်းခြေစမ်းပွဲများကစားကာ ကစားသမားများရွေးချယ်လျက်ရှိပြီး စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲတွင် သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းကို ကစားသမား

၃၆ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော်လည်း ယခုလကုန်ပိုင်းတွင် ကစားသမားခြောက်ဦး လျော့ချကာ ၃၀ ဖြင့် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ယခုနှစ်အတွင်း အာဆီယံအမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ၊ အိုလံပစ်ဒုတိယအဆင့်ခြေစမ်းပွဲနှင့် အိန္ဒိယဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

*** ကျော့စုံ့မှ**
ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်သူ၊ ဦးဝင်းမော်ထွန်းနှင့် ဦးစိုးအောင်၊ ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးဝင်းမြင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးမင်းကိုနိုင်၊ ဦးမိုးကျော်သူ၊ ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဦးအောင်ကြည်၊ ဦးထွန်းမင်းအောင်နှင့် ဦးကျော်အေးသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ(ခ)ခုနှင့် အမျိုးသားကော်မတီ၏ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အသင်းအဖွဲ့များဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သမားများနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ စက်မှုလက်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းပေါင်းစုံ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်သမားသမားစိုက်ပျိုးရေးနှင့် စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းပေါင်းစုံ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့်ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများအပြန်ပြန်စီမံရေး
အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယသမ္မတက မြန်မာနိုင်ငံကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၏ ပထမအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ရာ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် (၉)ချက်ချမှတ်ခဲ့ပြီး အဆိုပါ ဆုံးဖြတ်ချက်အားလုံးမှာ ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် (၁၄)ချက်ချမှတ်ခဲ့ရာ ဆောင်ရွက်ပြီး (၁၂)ချက်၊ ဆောင်ရွက်ဆဲ (၂)ချက်ရှိသည်ကိုတွေ့ရပါကြောင်း၊ အဆိုပါဆောင်ရွက်ဆဲ (၂)ချက်အနက် ပထမအချက်မှာ လုပ်ငန်းစီမံချက် အကောင်အထည်ဖော်ရန် လိုအပ်မည့် ဘဏ္ဍာငွေများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အလိုက် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အသုံးစရိတ်များတွင် ထည့်သွင်းတွက်ချက် လျာထားသတ်မှတ်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားရန်ဖြစ်ပြီး ဘဏ္ဍာငွေသုံးစွဲမှုအတွက် အသုံးစရိတ်များထည့်သွင်းတွက်ချက် လျာထားသတ်မှတ်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေဆဲဖြစ်သည်ဟု သိရှိရပါကြောင်း၊ ဒုတိယအချက်မှာ အမျိုးသားအဆင့်လုပ်ငန်းစီမံချက်(မူကြမ်း)တွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကဏ္ဍကို ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းရုံလာပါက စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ကိုစွဲဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများကို အမြန်ပြန်စီမံရေးအတွက် အချိန်ကာလသတ်မှတ်ကာ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားရန် ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

(၁၅၂)သန်းသည် ကလေးလုပ်သားများဖြစ်
ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးသည် မျက်မှောက်ခေတ်၏ Global Issue တစ်ခုဖြစ်ပြီး မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် ကြီးမားသည့် စိန်ခေါ်မှုဖြစ်သကဲ့သို့ အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်ဖြစ်ကာ ရေရှည်ဆောင်ရွက်သွားရမည့် လုပ်ငန်းဖြစ်သည့်အတွက် တာဝန်ရှိသူများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ သာမက ဆက်စပ်ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှတစ်ဆင့် လက်တွေ့ကျကျ တိကျသည့် စီမံချက်ဖြင့် အစဉ်တစိုက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် အရေးကြီးပါကြောင်း။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့(ILO) စစ်တမ်းများအရ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အသက်(၅)နှစ်မှ (၁၇)နှစ်ကြား ကလေးသူငယ်(၂၀၈)သန်း အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြရာ ကျား(၈၈)သန်းနှင့် မ(၆၄)သန်း စုစုပေါင်း (၁၅၂)သန်း သည် ကလေးလုပ်သားများဖြစ်နေပြီး ၎င်းတို့ထဲမှ (၇၃)သန်းသည် အန္တရာယ်ရှိသည့် လုပ်ငန်းခွင်တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြရသည့် ကလေးလုပ်သားများဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကလေးလုပ်သား(၁၅၂) သန်းတွင် (၇၂ ဒသမ ၁)သန်းသည် အာဖရိကနိုင်ငံ၊ (၆၂ ဒသမ ၁) သန်းသည် အာရှ-ပစိဖိတ်နိုင်ငံများ၊ (၁၀ ဒသမ ၇) သန်းသည် အမေရိကန်နိုင်ငံ၊ (၁ ဒသမ ၂) သန်းသည် အာရှအလယ်ပိုင်း ဒေသတို့တွင်ရှိသည်ကို လေ့လာသိရှိရပါကြောင်း။
လူငယ်များနှင့် ကလေးသူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခန်းကဏ္ဍသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ပုံရိပ်ကို ဖန်တီးရာတွင် အလွန်အရေးကြီးသည့်အတွက် လူငယ်များ

နှင့် ကလေးများသည် နိုင်ငံ၏တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့်အရင်းအမြစ်များ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအများစုတွင်လည်း ကုန်ထုတ်စွမ်းအားကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့်လူငယ်လူရွယ်နှင့် ကလေးများကို အလုပ်သမားအဖြစ် အသုံးပြုလေ့ရှိကြပြီး အထူးသဖြင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုနှင့်ဆက်စပ်သည့် စိန်ခေါ်မှုများ ကြုံတွေ့နေရသော နိုင်ငံများတွင် ကလေးအလုပ်သမားများပိုမိုအသုံးပြုနေကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

ကလေးဦးရေ (၁၂ ဒသမ ၄)သန်းရှိ
၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ နှစ်စဉ်လုပ်သားအင်အားစစ်တမ်းအစီရင်ခံစာအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အသက်(၅)နှစ်မှ (၁၇)နှစ်အထိ ကလေးဦးရေ (၁၂ ဒသမ ၄) သန်းရှိရာ (သုည ဒသမ ၆) သန်းခန့်သည် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြပြီး (သုည ဒသမ ၄၂)သန်းကို ကလေးလုပ်သားများအဖြစ် တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ကလေးဦးရေ(သုည ဒသမ ၄)သန်းသည် အန္တရာယ်ရှိသည့်အလုပ်များတွင် လုပ်ကိုင်နေကြရသည့် ကလေးလုပ်သားများဖြစ်ပြီး ကလေးဦးရေ (၁၂ ဒသမ ၄)သန်း၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်သည် ကျေးလက်ကလေးအလုပ်သမားဖြစ်ကာ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်သည် မြို့ပြကလေးအလုပ်သမားများဖြစ်နေကြသည်ကိုတွေ့ရပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်းကလေးအလုပ်သမားဈေးကွက်တွင် ၁၅ နှစ်မှ ၁၇ နှစ်ကြား ကလေးများသည် ကလေးအလုပ်သမားအဖြစ် အများဆုံးအလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြရပြီး အများစုသည် မူလတန်းပညာအရည်အချင်းအဆင့်သာ သင်ကြားခဲ့ရသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ကလေးအလုပ်သမား လျော့နည်းပပျောက်ရေးသည် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လူနေမှုဘဝမြင့်မားမှု၊ ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများနှင့် တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်နေသကဲ့သို့ ပြည်တွင်းပဋိပက္ခအချို့ကြောင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုများ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းအကျိုးဆက်ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုများနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝအကျပ်အတည်းများသည် ကလေးများကို ပညာဆုံးခန်းတိုင်းအောင် မသင်ကြားနိုင်ဘဲ ကလေးအလုပ်သမားအဖြစ်တွန်းပို့သည့် အခြေခံအကြောင်းအရာများဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအကြောင်းအရာများသည် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအတွက် ခက်ခဲကြုံရသည့်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်သည့်အတွက် အထူးအလေးထား ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်
ကလေးအလုပ်သမားအများစုသည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု၊ ပညာသင်ခွင့်မရရှိမှုနှင့် မိသားစုကိုထောက်ပံ့ပေးလိုမှုတို့အတွက် စားသောက်ဆိုင်များ၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံများနှင့် အိမ်အကူလုပ်ငန်းများတွင် လုပ်ကိုင်နေကြရပြီး အဆိုပါ လုပ်ငန်းခွင်များမှ ကလေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် အမျိုးသားအဆင့် ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစီမံချက်ကို ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံဖြစ်သည့်အတွက် ကလေးအလုပ်သမား လျော့နည်းပပျောက်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် အခက်အခဲများနှင့် နိုင်ငံတကာထောက်ပြမှုများ ရှိသော်လည်း ကလေးအလုပ်သမားလျော့နည်းပပျောက်ရေးကို အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် သတ်မှတ်ကာ ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အဓိကအနေဖြင့် “ကုန်သွယ်မှုအထူးအခွင့်အရေး” (Generalized System of Preferences – GSP) ပေးသည့်ကိစ္စရပ်များတွင် Child Labour Issue သည် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိရှိခတ်မှုရှိသကဲ့သို့ “ကုန်သွယ်မှုအထူးအခွင့်အရေး” သည် နိုင်ငံတော်အတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့အတွက် အထောက်အပံ့တစ်ခုလည်းဖြစ်ပါကြောင်း။
ကလေးအလုပ်သမားများ လျော့ချရေးလုပ်ဆောင်ရာတွင် ၎င်းတို့ကို လုပ်ငန်းခွင်မှ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ဖယ်ရှားပြစ်ရုံဖြင့် ကလေးအလုပ်သမားများပပျောက်ရန် မဖြစ်နိုင်သည့်အတွက် ကလေးအလုပ်သမား လျော့နည်းပပျောက်စေရေး အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် “ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးအားလုံး အခမဲ့ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး၊ ကလေးသူငယ်များအား ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးမည့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ ပိုမိုများပြားလာရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေးနှင့် ပြည်သူများအား ဗဟုသုတမျှဝေကာ ကလေးအလုပ်သမားလျော့နည်းပပျောက်ရေး

အတွက် ပူးပေါင်းဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေး စိတ်ဓာတ်များ ကိန်းအောင်းလာရန် အလေးထားဆောင်ရွက်ရေး” တို့ကိုလည်း ဟန်ချက်ညီညီ လုပ်ဆောင်နိုင်မှသာ အရွယ်မရောက်သေးသည့် ကလေးသူငယ်များ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း လျော့ပါးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ကလေးအလုပ်သမားများ လျော့နည်းပပျောက်စေရေးအတွက် “ခိုင်မာတိုကျသည့် အခြေခံအချက်အလက်များကောက်ယူခြင်း၊ အသိပညာပေးခြင်း (Awareness)နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်း၊ ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာ အခွင့်အလမ်းများဖန်တီးပေးခြင်း၊ ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာ ခြုံငုံဆောင်ရွက်မှုနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုအားကောင်းလာစေခြင်း၊ အဆိုးရွားဆုံးပုံစံဖြင့် ခိုင်းစေခြင်းခံနေရသည့် ကလေးအလုပ်သမားများအား ဖယ်ရှားခြင်းနှင့် ပြန်လည်ကုစားခြင်း၊ မိသားစုများအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအလုပ်အကိုင်များရရှိစေခြင်း” စသည့် ရည်မှန်းချက်များထားရှိဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ရည်မှန်းချက်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် “စက်မှုကုန်ထုတ်ကဏ္ဍ” နှင့် “စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးကဏ္ဍ” တို့ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကနဦး ဦးစားပေးစီမံကိန်းနယ်မြေများ
ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်(၁၅)ခုအနက် ကနဦး ဦးစားပေး စီမံကိန်းနယ်မြေများအဖြစ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့ကိုသတ်မှတ်ပြီး ၎င်းဒေသများရှိ ကလေးများအတွက် ပညာရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း၊ ၎င်းတို့၏မိသားစုအခြေအနေများ၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု အခြေအနေများအပေါ်ထည့်သွင်းစဉ်းစားကာ မိမိတို့ဒေသအတွင်း ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးအတွက် စတင်လုပ်ဆောင်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးအလိုက် သတ်မှတ်ကာ လုပ်ငန်းကော်မတီများ၊ အဓိကမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားကြရန်ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ယနေ့အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် အမျိုးသားကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ(ခ) ခုနှင့် “အမျိုးသားကော်မတီအတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့” တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ၊ တွေ့ကြုံနေရသည့်အခက်အခဲများနှင့် လိုအပ်သည့် အကြံပြုချက်များကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းဆွေးနွေးပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထို့နောက် ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အလုပ်သမား၊ လူငယ်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေက မြန်မာနိုင်ငံကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာအမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ပဏာမရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ကော်မတီတွဲဖက်အဖွဲ့အစည်းများ အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစိစစ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးညွန့်ဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၏ ဒုတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးမှုနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီ (ခ) ခု ဖွဲ့စည်းထားရှိမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် လုပ်ငန်းကော်မတီ(ခ)ခုမှ ဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးထွန်းထွန်းနိုင်က စာရင်းကောက်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်က အသိပညာပေးရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းက ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာလုပ်ငန်းကော်မတီဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးဝင်းမြင့်က ဥပဒေရေးရာ လုပ်ငန်း

ကော်မတီဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်က အဆိုးရွားဆုံးပုံစံဖြင့် ခိုင်းစေခြင်းခံရသော ကလေးအလုပ်သမားများဖယ်ရှားရေးနှင့် ပြန်လည်ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဆိုင်ရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်ဌေးဝင်းက အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးညွန့်ဝင်းက စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်စိစစ်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ရန်ပုံငွေရှာဖွေရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ
ထို့နောက် ကရင်ပြည်နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ဦးမင်းကိုခိုင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ မွန်ပြည်နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ဦးထွန်းမင်းအောင်၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်တို့က မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်လုပ်ငန်းစီမံချက်၏ ကာလတိုပထမ (၅)နှစ် စီမံချက်ပါ လုပ်ငန်းများအပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများနှင့် ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားကော်မတီဝင်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ ဦးသိန်းဆွေနှင့် နိုင်သက်လွင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်သူ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ ဝန်ကြီးချုပ်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာခက်အောင်၊ ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှို၊ ဦးမြင့်မောင်နှင့် ဦးလင်းထွဋ်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးစိုးဟန်တို့က ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်သူ့လူထုအတွင်း အသိပညာပေးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ တိကျမှန်ကန်သည့်ကလေးအလုပ်သမားစာရင်းကောက်ယူနိုင်ရေး၊ ကလေးအလုပ်သမားများ လျော့ချနိုင်ရေး၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများရရှိနိုင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးတိုင်း ပညာသင်ယူခွင့်ရရှိရေး၊ အရည်အသွေးရှိသည့် သက်မွေးပညာများနှင့် ကျွမ်းကျင်ပညာများသင်ယူနိုင်ရေး၊ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေ (၂၀၁၉)ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ အဆိုးရွားဆုံးပုံစံဖြင့် ကလေးသူငယ်များအား ခိုင်းစေခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ရန်ပုံငွေဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ လူကုန်ကူးမှုကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ကလေးလုပ်သားအဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်များနှင့် ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို လည်းကောင်း၊ “မြန်မာနိုင်ငံ တောင်သူလယ်သမားစိုက်ပျိုးရေးနှင့် စားသောက်ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းပေါင်းစုံ အလုပ်သမားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ်” မှအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဦးဇာနည်သွေးက ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဇန်နယ်မြေများသတ်မှတ်၍ သတ်မှတ်ကာလအပြီး ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ကို လည်းကောင်း အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

အတည်ပြု
ယင်းနောက် အမျိုးသားကော်မတီတွဲဖက်အဖွဲ့အစည်းများ အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစိစစ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးညွန့်ဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာအမျိုးသားကော်မတီ တတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ဆုံးဖြတ်ရန် အချက်(၁၂)ချက်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြ အတည်ပြုချက်ရယူသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတက ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကိုရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညိုနှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာတို့ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံးအဆောက်အအုံသစ်အား စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် မကွေးမြို့ရှိ အဆိုပါ အဆောက်အအုံသစ်၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် တက်ရောက်၍ စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

တက်ရောက်
အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညို၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာ နှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် များမှ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများ၊ မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးစိန်ထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်များမှ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ များ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ရုံး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိ မြို့ဖများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ လွှတ်တော်ရုံးအဆောက်အအုံ သစ်အား အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရား လွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးစိန်ထွန်း၊ တိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မျိုးဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ဆောက်လုပ် ရေးနှင့် ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးတင်နွယ်ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်ဌေး၊ ဦးသက်ခိုင်၊ ဦးအေးကျော်နှင့် Kyaw Thar Engineering & Construction Group

Co.,Ltd. မှ အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးမောင်အေး တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ အောင်မိုးညိုနှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာတို့က လွှတ်တော်ရုံး အဆောက် အအုံသစ်အား စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက လွှတ်တော် အဆောက်အအုံသစ် ကမည်းမော်ကွန်းအား အမွှေးနံ့သာရည်ဖြင့် ပက်ဖျန်းကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်

နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်များမှ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများအား မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့အား မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌက လည်းကောင်း အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီး

ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရား သူကြီးချုပ်တို့က လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ သစ် ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ် ကံ့ကော်ပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးကြပြီး အခမ်းအနားသို့တက်ရောက် လာကြသူများနှင့်အတူ လွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံသစ် မျက်နှာစာတွင် စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြကာ လွှတ်တော် ရုံးအဆောက်အအုံသစ်အတွင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတို့သည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ရုံး ဧည့်သည် တော်မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသည် လွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီး တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ခင်မောင်အေးတို့ နှင့်အတူ နတ်မောက်မြို့ရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း နေအိမ်ပြတိုက်သို့ သွားရောက်လေ့လာ သည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသည် နတ်မောက်မြို့မှ ဆက်လက်ထွက်ခွာပြီး ညနေ ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ သည်။

ကပြချော်ဖြေ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ် ညစာစားပွဲကို ယမန်နေ့ ညနေ ၆ နာရီက မကွေးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ရင်မေ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်သိန်းယဉ်ချေ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ် တော်များမှ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် များမှ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ညစာ သုံးဆောင်စေခွင့်အတွင်း အမျိုးသားယဉ်ကျေး မှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအကများ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအက များဖြင့် ကပြချော်ဖြေခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညိုနှင့် တာဝန်ရှိသူများ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံးအဆောက်အအုံသစ်အတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

(၈)ကြိမ်မြောက် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ တန် ထီဖွင့်ပွဲအတွက် ထိစာအုပ် ၃၁၉၀၉၀၂ အုပ် ကုန်စင်အောင်ရောင်းချရ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
(၈)ကြိမ်မြောက် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ တန် အောင်ဘာလေသိန်း ဆုဖွင့်ပွဲကို လာမည့် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ ကျောက်တံတားမြို့နယ်ရှိ အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ တည်ရှိရာ ထီဖွင့်ပွဲခန်းမဆောင်၌ နံနက် ၈ နာရီမှ စတင်၍ တစ်ရက်တည်းအပြီး ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ထီဖွင့်ပွဲတွင် “က” အက္ခရာမှ “အ” အက္ခရာ အထိ “ကက” အက္ခရာမှ “ကစ” အက္ခရာအထိ အက္ခရာ လုံးရေ စုစုပေါင်း(၃၉)လုံးဖြစ်ကာ ထိစာအုပ် စုစုပေါင်း ၃၁၉၀၉၀၂ အုပ်ကို ထုတ်ဝေရောင်းချခဲ့ရာ ကုန်စင်အောင်

ရောင်းချခဲ့ရပြီး ထိလက်မှတ်စာအုပ်ရောင်းရငွေမှာ ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၃၁၉၀၉၀ ဒသမ ၀၂၀ ဖြစ်ရာ ရောင်းရ ငွေ၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည့် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၁၉၁၄၅ ဒသမ ၄၁၂ သန်းကို ထီဆုငွေအဖြစ် ခွဲဝေချီးမြှင့်ပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်
(၈)ကြိမ်မြောက် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ တန်ထီဖွင့်ပွဲတွင် ထီဆုငွေများကို အထူးဆုကြီးစနစ်မှ ငွေကျပ်သိန်း တစ်သောင်းငါးထောင် တစ်ဆူ၊ ငွေကျပ်သိန်း တစ်သောင်း တစ်ဆူ၊ ငွေကျပ်သိန်းငါးထောင် နှစ်ဆူ၊ ငွေ ကျပ်သိန်းနှစ်ထောင် ငါးဆူနှင့် ငွေကျပ်သိန်းတစ်ထောင်

ခုနှစ်ဆုတို့ကို ခွဲဝေချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ဆုတစ်ဆူချင်းစနစ်မှ ငွေကျပ်သိန်းငါးရာ၊ ငွေကျပ်သိန်းနှစ်ရာ၊ ငွေကျပ်သိန်းတစ်ရာ၊ ငွေကျပ်သိန်း ငါးဆယ်၊ ငွေကျပ်သိန်းနှစ်ဆယ်နှင့် ငွေကျပ်ဆယ်သိန်း တို့ကို ခွဲဝေချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပြီး ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ဆုမဲများဖြစ်သည့် ငွေကျပ်သုံးသိန်း၊ ငွေကျပ်နှစ်သိန်း၊ ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှင့် ငွေကျပ်ငါးသောင်းဆုမဲများကို အဆိုပါထီဖွင့်ပွဲမှ ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

(၈)ကြိမ်မြောက် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ တန် ထီဖွင့်ပွဲတွင် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း လာရောက်ထုတ်ယူခြင်းမရှိသည့် ဘဏ္ဍာသိမ်းဆုငွေ ငွေကျပ်သန်း ၂၅၀၀ ဆုမဲများကို

ဆုတစ်ဆူချင်းဆုမဲများအနေဖြင့် ငွေကျပ်ဆယ်သိန်း လေးဆူနှင့် ဝေဝေဆာဆာဆုမဲများအနေဖြင့် ငွေကျပ် သုံးသိန်း နှစ်ယူနှစ် ဆု ၂၀၊ ငွေကျပ်နှစ်သိန်း နှစ်ယူနှစ် ဆု ၂၀၀ နှင့် ငွေကျပ်တစ်သိန်း နှစ်ယူနှစ်ဆု ၂၀၀၀ တို့ကို ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထီပေါက်သည့် ကံထူးရှင်များအနက် ငွေကျပ် ဆယ်သိန်းနှင့်အထက် ကံထူးရှင်များအား ဆုငွေထုတ်ပေး ခြင်းကို အောက်တိုဘာ ၂ ရက်မှစတင်၍ နေချင်းပြီး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ကံထူးရှင်များအား ဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်မှစတင်၍ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်တွင်းအခွန် များဦးစီးဌာန အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနမှ သိရ သည်။
မောင်လူမော်

မဟတ္တမဂန္ဓီ၏ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် ဂုဏ်ပြုအထိမ်းအမှတ် နံ့သာဖြူပင်စိုက်ပျိုးပွဲနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇

အောက်တိုဘာ ၂ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် မဟတ္တမဂန္ဓီ၏ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် မွေးနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးရှိ ဆင်ဖြူတော်ရိပ်သာအနီး၌ နံ့သာဖြူပင်အား စုပေါင်းဂုဏ်ပြုစိုက်ပျိုးကြသည်။

ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေး မီးရှူးတန်ဆောင်ကြီး

အခမ်းအနားတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အိန္ဒိယ-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံသည် တူညီသည့်သမိုင်းကြောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုထုံးတမ်းအစဉ်အလာများရှိခဲ့ပြီး မိတ်ဆွေကောင်းနိုင်ငံများဖြစ်ကြောင်း၊ “မဟတ္တမဂန္ဓီ” ဟု အမည်ကြားလိုက်သည်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏လွတ်လပ်ရေးကို ဦးဆောင်ကြိုးပမ်းရာတွင် မည်သည့်လက်နက်မျှမစွဲကိုင်သည့် “အဟိံသာ” ဟူသော အကြမ်းမဖက်ရေး သဘောတရား၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းအကျင့်တို့ဖြင့် ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေး မီးရှူးတန်ဆောင်ကြီးအဖြစ် မြင်ယောင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဟတ္တမဂန္ဓီသည် ၁၈၆၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂ ရက်တွင် မွေးဖွားခဲ့သောကြောင့် ယခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂ ရက်တွင် နှစ်ပေါင်း ၁၅၀ ပြည့်မြောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဂန္ဓီကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကာလအတွင်း ၁၉၀၂ ခုနှစ်၊ ၁၉၁၅ ခုနှစ်နှင့် ၁၉၂၉ ခုနှစ် သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ခဲ့ပြီး လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းကြသည့် နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်များ၊ သံယာဇာတများနှင့် ရွှေတိဂုံဘုရား ရင်ပြင်တော်ပေါ်တွင် တွေ့ဆုံအားပေးခဲ့ခြင်းသည် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုအတွက် ခွန်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေခဲ့သည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း။

၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း လုပ်ကြံခံရသည့်အချိန်တွင်လည်း ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ် အထူးဝတ်ပြုဆုတောင်းပွဲကို မဟတ္တမဂန္ဓီကိုယ်တိုင် ဦးဆောင်ကျင်းပပေးခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အထိမ်းအမှတ်ပွဲများ ပြုလုပ်ခြင်းသည် မဟတ္တမဂန္ဓီ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတရားကို တန်ဖိုးထား အသိအမှတ်ပြုခြင်း၊ ကောင်းမွန်သည့်သမိုင်းကြောင်းကို ထိန်းသိမ်းခြင်းပင်ဖြစ်ပြီး မဟတ္တမဂန္ဓီ၏ နေထိုင်ပြုမူလုပ်ဆောင်ချက်များကို အတုယူရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ အကြမ်းမဖက်ရေးသဘောတရားများ၏ ရှေ့ဆောင်လမ်းပြဖြစ်သော မဟတ္တမဂန္ဓီ၏ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် နံ့သာဖြူပင် စိုက်ပျိုးပွဲနှင့် ရရှိသည့်အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိကြောင်းနှင့် မဟတ္တမဂန္ဓီ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ အကြမ်းမဖက်ရေး ခံယူချက်များကို အတုယူထိန်းသိမ်းနိုင်ကြပြီး မြန်မာအိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး အခွန်ရည်တည်တံ့စေရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာကြီး၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များတွင် အထောက်အကူဖြစ်ပါစေရန် ဆန္ဒပြုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။



ယင်းနောက် မဟတ္တမဂန္ဓီ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးခင်မောင်ချိုက မဟတ္တမဂန္ဓီ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် နံ့သာဖြူပင်စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

စုပေါင်းစိုက်ပျိုး

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မဟတ္တမဂန္ဓီ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် နံ့သာဖြူပင်နှင့် အမှီ ပိတောက်ပင်တို့အား စုပေါင်းစိုက်ပျိုးကြသည်။

ထို့ပြင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေဆင်းဆည်အနီး၌ကျင်းပရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးတို့က ရတနာတန်းဝင် တမလန်းပင်ကို ဦးဆောင်စိုက်ပျိုးပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်

ဇနီးများ၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသည့် အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုများက သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးတွင် ရတနာတန်းဝင် ကျွန်း၊ တမလန်း၊ မဟော်ဂနီပင်များနှင့် မန်ဂျန်ရှားပင်များအား တစ်အုပ်တစ်မ စုပေါင်းစိုက်ပျိုးကြသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၏ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ရတနာတန်းဝင် ကျွန်း ၁၄၅၈ ပင်၊ တမလန်း ၃၃၀၊ မဟော်ဂနီ ၇၀၀ နှင့် မန်ဂျန်ရှား ၂၀၇၄ ပင် စုစုပေါင်း ၄၅၆၂ ပင်အား စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

အလားတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးတွင်လည်း မိုးရာသီ တစ်အုပ်တစ်မ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲများကို စတုတ္ထအကြိမ်ကျင်းပရာ တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့် ရတနာတန်းဝင်ပင်၊ နှစ်ရှည်သီးနှံပင်နှင့် အရိပ်ရလကာပင် စုစုပေါင်း ၃၇၅၃၄၄ ပင်အား စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၄၂/ ၂၀၁၉) ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၄၂/ ၂၀၁၉)ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌

ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်

(ခ)ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ညောင်ဦးမြို့၌ စာဖတ်ပိုင်း ကျင်းပ

ညောင်ဦး စက်တင်ဘာ ၂၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် စာအုပ်စာစောင်ချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်း(Book Club)တို့ ပူးပေါင်း၍ ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ၏ ဆွေးနွေးမှုမှတစ်ဆင့် ပြင်ပအသိပညာ ဝဟုသုတများ တိုးပွားစေရန်ရည်ရွယ်ကာ စာဖတ်ပိုင်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ညောင်ဦးခရိုင် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေး

ရှေးဦးစွာ ညောင်ဦးမြို့ စာအုပ်စာစောင်ချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်တင်က စာဖတ်ပိုင်းကျင်းပဆောင်ရွက်ရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြီး စာရေးဆရာ ချစ်နိုင်(စိတ်ပညာ)၏ “လောကဇာတ်ခုံပေါ်မှာ” စာအုပ်အား စာဖတ်ပိုင်းပြ ဆွေးနွေးကြသည်။

ပြန်လည်ဖြေကြား

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် စာအုပ်စာစောင်ချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ Women Club အဖွဲ့ဝင်များနှင့် စာပေချစ်မြတ်နိုးသူများက “လောကဇာတ်ခုံပေါ်မှာ” စာအုပ်ပါအကြောင်းအရာများကို ကဏ္ဍတစ်ခုချင်းစီ အလိုက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တက်ရောက်လာသူများ၏ မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဇေလိန်း(ပုဂံ)

International Challenge မှ

ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး သက်ထားသူဇာသည် ဝီယက်နမ်ကစားသမား ဗူသီထရန်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ သက်ထားသူဇာနှင့် ဗူသီထရန်သည် ဇူလိုင်လက နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့် International Challenge ပြိုင်ပွဲတွင် တွေ့ဆုံခဲ့ဖူးပြီး သက်ထားသူဇာအနေဖြင့် ယင်းပွဲ ရှုံးကြွေးပြန်ဆပ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်သည်။

ရှိုင်းထက်ဇော်

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ (၇၄)နှစ်မြောက် အမျိုးသားနေ့နှင့် ဗီယက်နမ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြား အလုံးစုံ မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (၂)နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ပြပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၇
ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ (၇၄)နှစ်မြောက် အမျိုးသားနေ့နှင့် ဗီယက်နမ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြား အလုံးစုံမိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (၂)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ပြပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ည ၇ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ Melia Hotel ၌ ကျင်းပရာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်နှင့်ဇနီးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

ဗွင်လှစ်

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် သီချင်းနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတော်သီချင်းတို့ဖြင့် အခမ်းအနားကို စတင်ဗွင်လှစ်သည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Dr.Luan Thuy Duong နှင့်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား

ပြောကြားကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ဇနီး၊ သံအမတ်ကြီးတို့က တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် ညွှန်ပြပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား သံအမတ်ကြီးက ညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်နှင့်ဇနီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင်နှင့်ဇနီး၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများ၊ ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးနှင့် World Vision International Myanmar မှ တာဝန်ရှိသူများတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးနှင့် World Vision International Myanmar မှ တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနရုံး မေခလောခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် ဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကလေးသူငယ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝရရှိရေး၊ ကလေးသူငယ်များ အပေါ် အကြမ်းဖက်မှုအလွဲသုံးစားပြုလုပ်မှုများမှ တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ လမ်းပေါ်နေကလေးသူငယ်များ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး၊ လူကုန်ကူးမှုများမဖြစ်ပွားစေရန် တားဆီးကာကွယ်ရေးနယ်ပယ်များတွင် World Vision အဖွဲ့

အစည်းနှင့် လုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် နားလည်မှုစာချွန်လွှာ ရေးထိုးဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများ၊ UEHRD ၏လူငယ်လုပ်အားပေး အစီအစဉ်များတွင် World Vision နှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေးနှင့် အခြားမြို့ကြီးများတွင် လမ်းပေါ်နေကလေးသူငယ်များအား ကူညီထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ သင်ကြားပေးနိုင်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များ၊ လူကုန်ကူးခံရသူများ၏ မိသားစုများအတွက် အသေးစားချေးငွေစနစ်ကို World Vision နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ဥရောပသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံကာလအတွင်း တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
(၇၄)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံတက်ရောက်ရန် နယူးယောက်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်သည် ဥရောပသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mr. Eamon Gilmore နှင့် စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် နယူးယောက်မြို့ရှိ ကုလသမဂ္ဂဌာနချုပ်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။
ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံ၌ ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေသစ်ပြဋ္ဌာန်းမှုနှင့် ကုလသမဂ္ဂကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း၏ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအတွင်း ကလေးသူငယ်များ ပါဝင်ပတ်သက်မှုဆိုင်ရာ နောက်ဆက်တွဲအခြေပြစာချုပ် (CRC-OPAC) သို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ အတည်ပြုပါဝင်မည့် ကိစ္စအပါအဝင် ကလေးသူငယ်များ၏အခွင့်အရေး ကာကွယ်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို အထူးကိုယ်စားလှယ်

အား ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် နေထိုင်ခဲ့ကြောင်း စိစစ်ခဲ့ပြီးသူများအားလုံးကို မြန်မာဘက်မှ ပြန်လည်လက်ခံရန် အဆင်သင့်ရှိကြောင်းကို ထပ်လောင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ဘာလားဒေ့ရှ်အနေဖြင့် ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အဟန့်အတားဖြစ်စေသည့် အာဆာအကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား အရေးယူရန်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ပြန်လည်လာရောက်လိုကြောင်း အကြောင်းကြားထားသည့် ဟိန္ဒူ ၄၄၄ ဦးအား နေရပ်ပြန်ရေးကို ခွင့်ပြုပေးရန် လိုအပ်ကြောင်းကို အလေးပေးပြောကြားခဲ့သည်။
ဥရောပသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်က နေရပ်စွန့်ခွာသူများနှင့် ယုံကြည်မှု ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးအတွက် သတင်းအချက်အလက်များ မျှဝေခြင်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန် အကြံပြုပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်



အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ၁၀၀၀ ကျော် ဖန်တီးပေးနိုင်မည့်လုပ်ငန်းများ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ခွင့်ပြု

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၁၆/၂၀၁၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကင်းမြို့ရှိ ကော်မရှင်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထွန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသန်းမြင့်နှင့် အဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ကဏ္ဍ၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ အခြားဝန်ဆောင်မှု ကဏ္ဍနှင့် သတ္တုကဏ္ဍတို့မှ လုပ်ငန်းစုစုပေါင်း ခြောက်ခု

ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄၇ ဒသမ ၉၀၃ သန်းနှင့် ကျပ်သန်း ၂၀၀၀ ရှိပြီး ပြည်တွင်းလုပ်သားများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၁၀၈၃ နေရာကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၀၀၀ ခု ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ
၁၉၈၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ်လကုန်အထိ နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ တို့မှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၀၀၀ ခု ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလျက်ရှိရာ စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်းပေါင်း ၈၁၅၉၇ ဒသမ ၇၄၃ ဖြင့်

13th World Rabies Day
28 September

Rabies: Vaccinate to Eliminate
www.rabiesalliance.org/world-rabies-day

“ခွေးရူးရောဂါကင်းစင်ဖို့၊ ကာကွယ်ဆေးကိုထိုးကြစို့”

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၂၈) ရက်
မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ခွင့်ပြုမိန့်များထုတ်ပေးခဲ့သည်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအများဆုံးပြုလုပ်သောနိုင်ငံများမှာ စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ မှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုတွင် အများဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားရှိမှုမှာ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၇ ဒသမ ၄၈ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၅ ဒသမ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၁၄ ဒသမ ၀၁ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၁၉ ခုနှစ် တရုတ်ရုပ်ရှင်ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
၂၀၁၉ ခုနှစ် တရုတ်ရုပ်ရှင်ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အောင်သပြေရုပ်ရှင်ရုံ၌ ကျင်းပသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် တရုတ်ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ကို စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၂ ရက်အထိ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး နေပြည်တော်ရှိ အောင်သပြေရုပ်ရှင်ရုံ၊ ရန်ကင်းမြို့တွင် Junction City ရှိ JCGV ၊ ဝဗန်းပွင့်ရှိ မင်္ဂလာရုပ်ရှင်ရုံ၊ မန္တလေးမြို့၊ Central Point ရှိ မင်္ဂလာရုပ်ရှင်ရုံနှင့် လားရှိုးမြို့ရှိ သီတာအေးရုပ်ရှင်ရုံတို့၌ ယခင်နှစ်များထက် ရသပိုမိုစုံလင်သည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကောင်းများကို မြန်မာစကားပြောဖြင့် ပရိသတ်ကြည့်ရှုခံစားနိုင်ရန် အခမဲ့ပြသသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်

ရှေးဦးစွာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာချန်းဟိုင်၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်၊ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ခေတ္တဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသက်ဆွေတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာချန်းဟိုင်က တရုတ်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်၊ မီဒီယာ စသည့် နယ်ပယ်တွင် ကူးလူးဖလှယ်မှု နှစ်နှစ်ခြင်းစေပြီး နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ လူမှုရေးဆိုင်ရာ ကူးလူးဖလှယ်မှုအတွက် ပေါင်းကူး တံတားတည်ဆောက်လိုပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် သမိုင်းကြောင်း ရှည်ကြာ

ပြီး အနုပညာစုံလင်ပါကြောင်း၊ ပိုမိုများပြားသည့် မြန်မာရုပ်ရှင်လက်ရာကောင်းများ တရုတ်နိုင်ငံဈေးကွက်ကိုရောက်ရှိပြီး တရုတ်နိုင်ငံပြည်သူများကလည်း မြန်မာနိုင်ငံကို နားလည်မှုတိုးမြှင့်ကာ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးကို နက်ရှိုင်းစေမည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရေရှည်ခိုင်မြဲသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းက ယနေ့အခမ်းအနားသည် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်ကျင်းပသည့် တရုတ်ရုပ်ရှင်ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံနှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တည်ဆောက်သည့်နေရာတွင် အုပ်ချုပ်သည့် အစိုးရနှစ်ခုအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်နေရုံဖြင့် မလုံလောက်ဘဲ အခြေခံအကျဆုံး ဖြစ်သည့် နှစ်နိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော ပြည်သူများအချင်းချင်း ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့စရိုက်၊ ထုံးတမ်းစဉ်လာကူးလူးဆက်ဆံမှု၊ အပြန်အလှန်

နားလည်မှုနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုရှိမှသာ ရေရှည်ခိုင်မြဲသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခု ရုပ်ရှင်ပွဲတော်၌ ပြသမည့် ရုပ်ရှင်ကားများသည် တရုတ်ပြည်သူများ၏ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့စရိုက်များကို ရှုထောင့်အမျိုးမျိုးမှ ရိုက်ကူးတင်ဆက်ထားသည်ဟု သိရှိရပါကြောင်း၊ ရုပ်ရှင်ပွဲတော်မှတစ်ဆင့် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုသည် ပိုမိုခိုင်မာလာမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တရုတ်နိုင်ငံ ရုပ်ရှင် ဖွံ့ဖြိုးရေးပြုယူခြင်းသည် ဆင်းရဲမွဲတေသော တောရွာမှ ချမ်းသာကြွယ်ဝသော ရွာတစ်ခုအဖြစ် ကြိုးစားရန်ကန့်မှန်းမှုများကို အဓိကဖော်ပြထားသော ဇာတ်လမ်း ဖြစ်သည့် “တောင်ပေါ်မှာပွင့်တဲ့ အပြုံးပန်း” တရုတ်ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ပြသသည်။

သတင်းစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အစိုးရအကြား Exchange Letter လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံအစိုးရအကြား Exchange Letter လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ရုံးအမှတ်(၃၁) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

လက်မှတ်ရေးထိုး

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာချန်းဟိုင်နှင့် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြလေးစိန်တို့က အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံအားကစားဆိုင်ရာ သဘောတူညီမှုစာချုပ်အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာချန်းဟိုင်နှင့် အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား

ရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးလှိုင်တို့က လက်မှတ်ရေးထိုးကြပြီး စာချုပ်များ အပြန်အလှန်လဲလှယ်ကြသည်။

ယင်းနောက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာချန်းဟိုင်အား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပေးပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

လတ်တလောအစီအစဉ်အရ အကြိမ် (၃၀)မြောက် SEA GAMES တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ မြန်မာအားကစားသမား ၁၃၀ အား ရက်ပေါင်း ၃၀ လက်ခံလေ့ကျင့်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး လေ့ကျင့်အားကစားနည်းတွင် နဂါးလေ့ရစ်စင်း ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က အီးယူနှင့် အိုအိုင်စီမှ ပူးတွဲတင်သွင်းသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုမူကြမ်းကို ပယ်ချ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇

ဂျီနီဗာမြို့၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ (၄၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကာလအတွင်း စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် အီးယူနှင့် အိုအိုင်စီမှ “မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရိုဟင်ဂျာ မွတ်ဆလင်များနှင့် အခြားတိုင်းရင်းသား လူနည်းစုများ၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပူးတွဲတင်သွင်းသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုမူကြမ်းအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံက ပြတ်သားစွာ ပယ်ချခဲ့သည်။

ပြောကြား

အဆိုမူကြမ်းကို ဆုံးဖြတ်ခြင်းမပြုမီ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မိုးထွန်းက အဆိုမူကြမ်းအား မြန်မာနိုင်ငံက လက်မခံသည့် အကြောင်းရင်းများအနက် အဓိကအချက်အချို့ကို အောက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

- “မူ” အရ မြန်မာနိုင်ငံသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအပေါ် ဦးတည်ရွေးချယ်ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်မှန်သမျှကို ကန့်ကွက်ကြောင်း၊ ယင်းသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား အလွန်အကျွံဖိအားပေးရန် နိုင်ငံရေးအကြိုးပမ်းမှုတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း။
- ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုသည် မစ္စယန်ဟီးလီ၏ မမျှတသည့် ယူဆချက်များနှင့် FFM ၏ မမှန်ကန်သော တစ်ဖက်သတ်ဆန်သည့် အစီရင်ခံစာပါအချက်များကို တရားဝင်ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်ထားကြောင်း၊ မစ္စယန်ဟီးလီနှင့် FFM တို့သည် မြန်မာအစိုးရအပြင် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနှင့် လူသားချင်းစာနာမှုအဖွဲ့အစည်းများ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုမှန်သမျှကို အဆိုးမြင်စွာဆန့်ကျင်ရေးသားထားကြောင်း။

တစ်ဖက်သတ်ဆန်နေ

- အချို့စာပိုဒ်များသည် တစ်ဖက်သတ်ဆန်နေပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်၍ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီမှ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကိစ္စရပ်များအပေါ် ထပ်တလဲလဲ ပိုမိုအရေးယူစေရန်၊ အစဉ်အလာမရှိသည့် စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ရန်နှင့် နိုင်ငံတကာဖိအား ပိုမိုကြီးမားစေရန် ရည်ရွယ်ရေးသားထားကြောင်း။
- အဆိုမူကြမ်းတွင် စွပ်စွဲချက်များ၊ မှားယွင်းသည့် ယူဆချက်များပေါ်တွင် အခြေခံထားသည့် အချက်အလက်ပိုင်း မှားယွင်းနေသော စာပိုဒ်များစွာ ပါရှိနေကြောင်း၊ ဥပမာတစ်ခုပေးရမည်ဆိုပါက လွတ်လပ်စွာ ကိုးကွယ်ခွင့်ကိစ္စဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လွတ်လပ်စွာ



မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မိုးထွန်း

ကိုးကွယ်ခွင့်နှင့် ယုံကြည်ခွင့်ကို ဥပဒေအရ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အပြင် အကာအကွယ်ပေးရန်ပါရှိကြောင်း။

တိတ်ဆိတ်မနေသင့်

အဆိုမူကြမ်း၏ ခေါင်းစဉ်တွင် အခြားတိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများဟု ထည့်သွင်းဖော်ပြထားသော်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ အသိုက်အဝန်းတစ်ခုတည်းကိုသာ အဓိက အသားပေးထားသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ အသိုက်အဝန်းတစ်ခုတည်း၏ အသံကိုသာ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီက နားထောင်နေကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီသို့ ရောက်လာနိုင်ခြင်းမရှိသည့် အသံများကိုလည်း နားထောင်သင့်ပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်က မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များက အာဆာအကြမ်းဖက်သမားများ၏ အစုအပြုံလိုက် သတ်ဖြတ်မှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်တစ်ရာကျော်အတွက် နှစ်နှစ်ပြည့် ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သခြင်း အခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ ကော့ခံဘဇား ဒုက္ခသည်စခန်းတွင် သောင်တင်နေသည့် ၎င်းတို့၏ ဆွေမျိုးများနှင့် မိတ်ဆွေများအတွက် စိုးရိမ်ပူပန်ကြောင်းကိုလည်း ဖော်ပြခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းတို့ ကြုံတွေ့နေရသည့် ဆင်းရဲဒုက္ခနှင့် နေရပ်ပြန်လာလိုသည့် တောင်းဆိုမှုအပေါ် အားလုံးက တိတ်ဆိတ်မနေသင့်ကြောင်း။

အဆိုမူကြမ်း၏ ဆိုလိုရင်းအသွားအလာသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏အချုပ်အခြာကို လုံးဝအလေးမထားကြောင်း၊ ဥပမာအားဖြင့် နိုင်ငံသား

ဖြစ်မှုသည် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာဖြစ်ကြောင်း၊ အခြားနိုင်ငံများအားလုံးနည်းတူ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း လုပ်ငန်းစဉ်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိဘဲ အလိုအလျောက် နိုင်ငံသားဖြစ်ခွင့် မရရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်သည် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ကျင့်သုံးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ပြင်းထန်စွာ ပယ်ချ

လူ့အခွင့်အရေးအတွက် အမှန်တကယ် စိုးရိမ်ပူပန်မှုနှင့် နိုင်ငံရေးသက်ဝင်မှုအကြား ကွဲပြားချက်ကို ကောင်းစွာသိရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ အဆိုမူကြမ်းပါ တာဝန်ခံမှုတာဝန်ယူမှုကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ဝင်ရောက်ထိပါးစွက်ဖက်သည့် စာပိုဒ်များအား ပြင်းထန်စွာ ပယ်ချကြောင်း၊ တာဝန်ခံမှု တာဝန်ယူမှုအပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံသည် “ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန်ဆန္ဒ” နှင့် “ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်စွမ်း” တို့ရှိသည့်အပြင် ပြည်တွင်းယန္တရားများဖြင့် ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းလျက်ရှိကြောင်း။

အလေးအနက် ပြောကြား

အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က ကုလသမဂ္ဂပဋိညာဉ်စာတမ်းပါ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် မူများအား လိုက်နာရန် လိုအပ်ကြောင်းနှင့် ကိုယ်ကျိုးစီးပွားနှင့် နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်အတွက် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီအပါအဝင် မည်သည့်ယန္တရားကိုမဆို အသုံးပြုခြင်းမျိုး မပြုသင့်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး ယခုကဲ့သို့ တရားမျှတမှုမရှိဘဲ နိုင်ငံရေးသဘောများစွာ သက်ဝင်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်

သည် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ချည်နှောင်မှုမရှိကြောင်း အလေးအနက် ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုမူကြမ်းအားကန့်ကွက်မဲပေးရန် တောင်းဆို

ထို့ပြင် လက်တွေ့အကျိုးသက်ရောက်စေမည့် စစ်မှန်သော စိတ်ရင်းဖြင့် အပြုသဘောဆောင်သည့် ချဉ်းကပ်မှု၊ အကျိုးဖြစ်ထွန်းမည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ လက်တွေ့ကျသည့် ပံ့ပိုးမှုတို့ကိုသာပြုလုပ်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း၊ မကောင်းသည့်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် နိုင်ငံရေးသက်ဝင်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကောင်းမွန်သည့် တိုးတက်မှုများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများအပေါ် အကျိုးမပြုကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် နိုင်ငံထက်စီးနင်း ဒဏ်ခတ်အရေးယူမှုများနှင့် လွန်ကဲသည့် နိုင်ငံရေးဖိအားများသည် ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးအတွက် လျှောက်လှမ်းနေသည့် လမ်းကြောင်းတွင် အခက်အခဲဖြစ်စေကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မူအရလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် မြန်မာပြည်သူများအား ကူညီပံ့ပိုးသည့်အနေဖြင့်လည်းကောင်း အဆိုမူကြမ်းအားကန့်ကွက်မဲပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။

တရုတ်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့က အဆိုမူကြမ်းကို မဲခွဲပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည်၍ ကန့်ကွက်မဲပေးခဲ့သည်။ ၎င်းက နေရပ်စွန့်ခွာသူများ လက်ခံရေး အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး အဆိုမူကြမ်းချမှတ်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပြဿနာကိုဖြေရှင်းရန် အထောက်အကူမပြုကြောင်း၊ အဆိုမူကြမ်းသည် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ၏ သဘောထားကို မထင်ဟပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အလားတူ ဖိလစ်ပိုင်ကိုယ်စားလှယ်ကလည်း မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်၍ mandate များစွာ ပေးထားပြီး ယင်းအတွက် ငွေအမြောက်အမြားသုံးစွဲနေခြင်းတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မြေပြင်အခြေအနေအပေါ် ကောင်းမွန်သည့် တိုးတက်မှုကို မဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း ထောက်ပြပြောဆိုခဲ့ပြီး ကန့်ကွက်မဲပေးခဲ့သည်။ ဂျပန်ကိုယ်စားလှယ်က အဆိုမူကြမ်းအား သေချာစွာ စိစစ်နိုင်ရန် အချိန်မပေးခဲ့ခြင်းကို စိတ်ပျက်ကြောင်း၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အကြံပြုချက်များကို ထည့်သွင်းထားခြင်းမရှိကြောင်း ထောက်ပြပြောဆိုခဲ့ပြီး ကြားနေမဲပေးခဲ့သည်။

လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီတွင် မဲခွဲ

ထို့နောက် အဆိုမူကြမ်းအား အဖွဲ့ဝင် (၄၇) နိုင်ငံပါဝင်သည့် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီတွင် မဲခွဲခဲ့ရာ၌ ထောက်ခံမဲ (၃၇) မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ (၂) မဲ၊ ကြားနေမဲ (၇) မဲဖြင့် အတည်ပြုခဲ့သည်။ တရုတ်နှင့် ဖိလစ်ပိုင်တို့က မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည်လျက် အဆိုမူကြမ်းအား ကန့်ကွက်မဲပေးခဲ့ကြပြီး အင်ဒိုလာ၊ ကမ်မရွန်၊ ကွန်ဂို ဒီမိုကရက်တစ်ရီပတ်ဘလစ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ နီပေါ၊ ယူကရိန်းနိုင်ငံတို့က အီးယူနှင့် အိုအိုင်စီ၏ အဆိုမူကြမ်းအား ထောက်ခံခြင်းမပြုဘဲ ကြားနေမဲပေးခဲ့ကြသည်။ ကျူးဘားက မဲပေးမှုတွင် ပါဝင်ခြင်းမပြုဘဲနေခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်



2019 Thadingyut Branded Shirt SALE!

October 3 to October 17

သီတင်းကျွတ်ဂါဝင်ပြုရန်
စတိုင်ကျပေါ့ပါးပြီး ဂုဏ်ကျက်သရေရှိလှသော
Branded Shirt များဖြင့်
လူကြီးမိဘ၊ ဆရာသမားများအား
ဂါဝင်ပြုကြပါစို့...

Up to

50% off



Buy 70,000Ks, Get 1 pcs → (Pierre Cardin Towel)

No.44, Pyay Road, Dagon Township Yangon. 09-256224944, 09-420035299, 09-420068352, 01-383812, 01-395140

“အောင်ဆန်း” ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူး၊ ထုတ်လုပ်၊ ပြသနိုင်ရေးအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ဇနီးနှင့်မိသားစုဝင်များက အလှူငွေပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၇

“အောင်ဆန်း” ရုပ်ရှင် ရိုက်ကူး၊ ထုတ်လုပ်၊ ပြသနိုင်ရေးအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ဇနီး ဒေါ်ဝင်းကြည်နှင့် မိသားစုသည် ယနေ့ညနေ ၅ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ကမ္ဘောဇရိပ်သာ၌ အလှူငွေပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

အလှူငွေပေးအပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ရုပ်ရှင်အတွက် ယခုလို တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်လှူဒါန်းခွင့် ရသည်ကို ဂုဏ်ယူမိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် “အောင်ဆန်း” ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးရေးအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ဇနီး ဒေါ်ဝင်းကြည်နှင့် မိသားစုက အလှူငွေပေးအပ် နှစ်ဆယ့်ငါးသိန်းကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ “အောင်ဆန်း” ရုပ်ရှင် ဒါရိုက်တာ အကယ်ဒမီ ဦးလှမင်းနှင့် Casting ဒါရိုက်တာ အလင်္ကာကျော်စွာ အကယ်ဒမီ ပန်းချီမိုးမိုးတို့က လက်ခံရယူ၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မိသားစုဝင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ကာ ဒါရိုက်တာ အကယ်ဒမီ ဦးလှမင်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်



အလယ်အလတ်အဆင့် ဥပဒေအရာရှိများ မွမ်းမံသင်တန်း သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇

အလယ်အလတ်အဆင့် ဥပဒေအရာရှိများ မွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ် ၁/၂၀၁၉ သင်တန်းဆင်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဦးဝင်းမြင့်က နိုင်ငံတော်မှ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တရားမျှတမှုကဏ္ဍ

တိုးတက်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်နေသည်ကို သိရှိကြပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဥပဒေအရာရှိများသည် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တရားမျှတရေးဆိုင်ရာကဏ္ဍတွင် အဓိကပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသူများဖြစ်သောကြောင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ထမ်းဆောင်သည့်နေရာ၌ ဥပဒေနှင့်အညီ မှန်မှန်ကန်ကန်၊ မျှမျှတတဆောင်ရွက်ကြရန် အလေးအနက်ထား မှာကြားလိုပါကြောင်း၊ ဥပဒေ

အရာရှိများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် မိမိတို့၏ရာထူးနှင့် လျော်ညီစွာ ပြုမူနေထိုင်ကြရမည့်အပြင် စိတ်ဓာတ်နှင့် ခံယူချက်ပိုင်းတွင်လည်း မှန်ကန်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများဖြစ်သောကြောင့် နိုင်ငံတော်အတွက် တာဝန်ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ကြရမည်ကို အမြဲတမ်း နှလုံးသွင်းထားကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုကို

ရှောင်ကြဉ်ပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ မှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်ကြရန် အထူးမှာကြားလိုပါကြောင်း၊ သင်တန်းမှရရှိသော အတွေ့အကြုံများကို အခြေခံ၍ လုပ်ငန်းခွင်တွင် အရည်အသွေးပြည့်ဝစွာ ထမ်းဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ တစ်ဦးချင်းစီ၏ အရည်အချင်းကို မြှင့်မားအောင် ကြိုးစားရင်း မိမိဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို မြှင့်တင်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အများပြည်သူက ယုံကြည်လေးစားသော ဥပဒေအရာရှိများဖြစ်အောင် လေ့လာလေ့ကျင့်ပြီး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် သင်တန်းတွင် ထူးချွန်ဆုများရရှိသည့် သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများကို ဆုများ၊ ချီးမြှင့်ခံ့ပြီး သင်တန်းသို့ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူ ၃၃ ဦး တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ နုတ်ထွက်ခွင့်ရရှိသော ကလေးသူငယ်များအား ပြန်လည်ဝင်ဆံ့ ပေါင်းစည်းရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် UNICEF တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ နုတ်ထွက်ခွင့်ရရှိသော ကလေးသူငယ်များအား ပြန်လည်ဝင်ဆံ့ပေါင်းစည်းရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၏ နည်းပညာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ M-Gallery Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းနိုင်ထွန်း တက်ရောက်၍ အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဟိုတယ်နှင့် ဓရိယသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့နှင့် UNICEF, Save the Children၊ ရတနာ့မေတ္တာအဖွဲ့တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ငွေကြည်
လောကကြီးမှာရာ

2019 Thadingyut Happy Hour Promotion

30th September to 31st October

ကျွန်ုပ်တို့ (၁) သောင်းဖိုး ဝယ်ယူပြီး (၁) သောင်းတန် Discount

Monday to Friday (၁၂ နာရီမှ ၆ နာရီအထိ)

(For Next Purchase of 70,000Ks) Terms & Conditions Applied.

- No.44, Pyay Road , Dagon Township Yangon.
- Ph- 09-256224944, 01-395140,09 - 420035299
- 09- 420068352, 01-383812

နိုင်ငံတကာ

လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဒုက္ခသည်အရေအတွက် လျော့ချလက်ခံရန် အမေရိကန်အစိုးရစီစဉ်

ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၂၇
လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်းတွင် အမေရိကန် နိုင်ငံတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုသည့် ဒုက္ခသည် အရေအတွက်အား ဦးရေ ၁၈၀၀၀ အထိ လျော့ချလက်ခံရန် အမေရိကန်အစိုးရက အဆိုတင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သတင်းများအရ သိရသည်။

အမေရိကန်အစိုးရက လာမည့်ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်အတွင်း နိုင်ငံတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ခွင့် ပြုမည့် ဒုက္ခသည်ဦးရေ ပမာဏသည် ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်နောက်ပိုင်းတွင် အနည်းဆုံးဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်သတင်းဗီဒီယိုများက ဖော်ပြသည်။

ယခုနှစ် စက်တင်ဘာလကုန်တွင် ပြီးဆုံး မည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း၌မူ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုအတွင်းသို့ ဒုက္ခသည်ဦးရေ ၃၀၀၀၀ ထိ ဝင်ခွင့်ပြုခဲ့သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံတွင်း၌ နေထိုင်မှုများ အတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားသည့် ကာကွယ်မှုကို ဦးစားပေးရေးနှင့် ယင်းသို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းမှာ အမေရိကန်နှင့် မဟာမိတ်

နယ်စပ်မှ ပြဿနာများအား ဖြေရှင်းပေးနိုင် လိမ့်မည်ဟု အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ အရာရှိများက ပြောကြားသည်။ အမေရိကန် သမ္မတဟောင်း ဘာရက် အိုဘားမား အစိုးရအဖွဲ့ အုပ်ချုပ်စဉ်က အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက တစ်ချိန်တွင် လက်ခံခဲ့သော ဒုက္ခသည်ဦးရေမှာ ၁၀၀၀၀၀ ကျော်ထိ ရှိခဲ့ဖူးသည်။

သို့သော် လက်ရှိအမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်လက်ထက်တွင် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုခဲ့ သည့် ဒုက္ခသည်ဦးရေမှာ နှစ်စဉ်ကျဆင်းလာ ခဲ့သည်။

ယင်းကျဆင်းလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ (အေအိုင်)၏ ကြေညာချက်တစ်ခုတွင် ဝေဖန် ရှုတ်ချထားသည်။ ဒုက္ခသည်များအရေအတွက် လျော့ချလက်ခံခြင်းသည် ဂုဏ်သိက္ခာ၊ တန်းတူ ညီမျှမှုနှင့် တရားမျှတမှုတို့ကို တန်ဖိုးထားခဲ့ သည့် တစ်ချိန်က နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင်



အမုန်းတရားများ ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများနှင့် သမ္မတထရန် အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းချက်များကို ပြောကြားသည်။ ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကေ ဘာသာပြန်- ဇော်ဝင်း



၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် အစွဲရေးလူဦးရေ ၁၀ သန်းအထိ ရှိလာမည်ဟုဆို

ဂျေရုဆလင် စက်တင်ဘာ ၂၇
၂၀၂၄ ခုနှစ်အကုန်တွင် အစွဲရေးနိုင်ငံ၏ လူဦးရေသည် ၁၀ သန်း အထိ ရှိလာမည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်း အစွဲရေးနိုင်ငံဗဟိုစာရင်းအင်း ဗျူရိုက စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာချက်၌ ဖော်ပြသည်။

အစွဲရေးနိုင်ငံ၏လူဦးရေသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၈ ဒသမ ၉၀၇ သန်းရှိခဲ့ရာမှ ယခုနှစ်တွင် ၉ ဒသမ ၀၉၂ သန်းအထိ မြင့်တက်လာခဲ့ရာ လူဦးရေတိုးတက်မှုနှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း ယင်းဗျူရို ၏ နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြသည်။

၂၀၄၈ ခုနှစ်အကုန်တွင် အစွဲရေးနိုင်ငံ၏လူဦးရေမှာ ၁၅ သန်း ခန့်နှင့် ၂၀၆၅ ခုနှစ်အကုန်တွင် သန်း ၂၀ ခန့်အထိ ရှိလာနိုင်ကြောင်း အစွဲရေးဗဟိုစာရင်းအင်း ဗျူရိုထုတ်ပြန်သည့် အစီရင်ခံစာတွင် ခန့်မှန်းဖော်ပြထားသည်။

လက်ရှိ အစွဲရေးနိုင်ငံ၏လူဦးရေတွင် ဂျူးလူမျိုးများက ၇၄ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး လူဦးရေ ၆ ဒသမ ၇၄၄ သန်းဖြစ်သည်။

၎င်း၏နောက်တွင် အာရပ်လူမျိုးများက လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၉၀၇ သန်းဖြင့် ဒုတိယနေရာတွင်ရှိပြီး ယင်းမှာ အစွဲရေးနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်သည်။ ကျန်လူဦးရေ ၄၄၁၀၀၀ မှာ အာရပ်မဟုတ် သော ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များ၊ အခြားဘာသာကိုးကွယ်သူများနှင့် ဘာသာမဲ့နိုင်ငံသားများဖြစ်ကြပြီး ၎င်းတို့မှာ အစွဲရေးနိုင်ငံလူဦးရေ စုစုပေါင်း၏ ၄ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိသည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်က ဂျူးဘာသာပြောဒီနိုနှင့်တစ်နှစ်အတွင်း အစွဲရေးနိုင်ငံတွင်ကလေး ၁၉၆၀၀၀ ဦး မွေးဖွားခဲ့ပြီး သေဆုံးသူဦးရေ မှာ ၅၀၀၀၀ ခန့်ရှိသည်။ ယင်းနှစ်အတွင်း အစွဲရေးနိုင်ငံတွင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့အခြေချနေထိုင်သူဦးရေ စုစုပေါင်းမှာ ၃၈၀၀၀ ခန့်ဖြစ်ပြီး ၎င်းထဲတွင် ဂျူးလူမျိုးဦးရေ ၃၅၀၀၀ ခန့်ပါဝင်သည်။

အစွဲရေးနိုင်ငံသားများ၏ ပျမ်းမျှသက်တမ်းမှာ အမျိုးသားများ တွင် ၈၀ ဒသမ ၉ နှစ်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသမီးများမှာ ၈၄ နှစ်ဖြစ်ပြီး မွေးကင်းစ ကလေးသေဆုံးနှုန်းမှာ ၁၀၀၀ လျှင် သုံးဦးဖြစ်ကြောင်း အစီရင်ခံစာ တွင် ဖော်ပြသည်။ ကိုးကား- ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်- ဇော်ဝင်း

ဖမ်းဆီးခံ ပြိတိန်ရေန်တင်သင်္ဘောအား အီရန်ရေကြောင်းအာဏာပိုင်များက ပြန်လွှတ်ပေး

တီဟီရန် စက်တင်ဘာ ၂၇

ဇူလိုင်လအတွင်းက ဟော်မုစ်ရေလက်ကြားတွင် ဖမ်းဆီးထားသော ပြိတိန်ရေန်တင်သင်္ဘော တစ်စင်းအား အီရန်အာဏာပိုင်များက ယနေ့ လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြိတိန်နှင့်အီရန်နှစ်နိုင်ငံ တင်းမာမှုများ ပြေလျော့စေရန်ရည်ရွယ်ပြီး ပြိတိန်ရေန်တင်သင်္ဘော ကို ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အီရန်ရေကြောင်းအာဏာပိုင်များက ဆိုသည်။

ဖမ်းဆီးခံပြိတိန်ရေန်တင်သင်္ဘောကို စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း နှင့် ယခုအချိန်တွင် နိုင်ငံတကာရေပိုင်နက်အတွင်းသို့ ရောက်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း အီရန်ရေကြောင်း အာဏာပိုင်အဖွဲ့က သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အဆိုပါပြိတိန်သင်္ဘောပိုင်ကုမ္ပဏီက သင်္ဘောနှင့် သင်္ဘောသားများ ပြန်လည်လွှတ်မြောက် လာသည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း ကြေညာချက်တစ်ရပ်တွင် အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အဆိုပါသင်္ဘောသည် အီရန်ဆိပ်ကမ်းမှ ထွက်ခွာကာ သင်္ဘောသားများ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှု လုပ်ဆောင်ရန် ဒူဘိုင်းနိုင်ငံသို့ ဦးတည်မောင်းနှင်လျက်ရှိသည်ဟု အဆိုပါကြေညာချက်တွင် ပါရှိသည်။

ပြိတိန်သင်္ဘောအား အီရန်ရေကြောင်းအာဏာပိုင်များက အီရန်သင်္ဘောတစ်စင်းနှင့် ပွတ်တိုက်မိခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲကာ ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု အီရန်ဗီဒီယိုများက ဆိုသည်။

ဩဂုတ်လတွင် ပြိတိန်အာဏာပိုင်များက ဂျီတရော်တာနိုင်ငံတွင် ၎င်းတို့ဖမ်းဆီးထားသော အီရန်ရေန်တင်သင်္ဘောတစ်စင်းအား ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကေ၊ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



မြောက်ကိုရီးယား ငါးဖမ်းသမား ၂၆၀ ကျော်ကို ရုရှား ဖမ်းဆီး

မော်စကို စက်တင်ဘာ ၂၇
ရုရှားနိုင်ငံ၏ အရှေ့ပိုင်းပင်လယ်ကမ်းလွန်တွင် ငါးဖမ်းဖမ်း သည့် မြောက်ကိုရီးယား ငါးဖမ်းသမား ၂၆၀ ကျော်ကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံက သောကြာ နေ့က ပြောကြားသည်။

ယင်းသို့ ငါးဖမ်းသမားအများအပြား ဖမ်းဆီးမှုသည် ပြီးခဲ့သည့်သီတင်းပတ်က ဂျပန်ပင်လယ်ပြင်တွင် ရုရှား နိုင်ငံက မြောက်ကိုရီးယား ငါးဖမ်းသမား ၁၆၀ ကို ဖမ်းဆီး ခဲ့ပြီးနောက် ပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ FSB လုံခြုံရေး

အဖွဲ့က မြောက်ကိုရီးယား ငါးဖမ်းသမား ၂၆၂ ဦး လိုက်ပါ လာသည့် မော်တော်ဘုတ် ငါးစင်းနှင့် စက်လှေ သုံးစင်းကို တားဆီးခဲ့သည်ဟု ရုရှားသတင်းအေဂျင်စီများက ဖော်ပြ သည်။ ငါးဖမ်းသမားများကို အရှေ့ပိုင်းရှိ နာကောဒီကာ ဆိပ်ကမ်းသို့ ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဖမ်းဆီးစဉ် ၎င်းတို့က ခုခံမှုမပြုကြောင်း FSB လုံခြုံရေးအဖွဲ့က ပြောသည်။

မြောက်ကိုရီးယား ငါးဖမ်းသမားများထံမှ တရားမဝင် ငါးဖမ်းကိရိယာများနှင့်အတူ ပြည်ကြီးငါး ၃၀၀၀၀ ခန့် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်ဟု FSB လုံခြုံရေးအဖွဲ့က

ပြောသည်။ ပြီးခဲ့သည့်အပတ်က မြောက်ကိုရီးယား ငါးဖမ်းလှေတစ်စင်းကို ဖမ်းဆီးစဉ် ခုခံတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွား သဖြင့် ရုရှားကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်သုံးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ သည်ဟု FSB လုံခြုံရေးအဖွဲ့က ပြောသည်။

မြောက်ကိုရီးယား နိုင်ငံသား ၁၆၀ ဦး သယ်ဆောင် လာသည့် မော်တော်ဘုတ် ၁၁ စင်းနှင့် စက်လှေနှစ်စင်းကို ထိန်းသိမ်းဖို့ ကြိုးစားစဉ်တွင် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့များ၊ လေယာဉ်များနှင့် အထူးတပ်ဖွဲ့များကို အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းငါးဖမ်းသမားများကိုလည်း နာကောဒီကာ ဆိပ်ကမ်း

သို့ ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီး မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသားတစ်ဦး သည် ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်စဉ် ရရှိသည့်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း FSB က ပြောသည်။

ရုရှားကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့သည် အရှေ့ပိုင်းတွင် မြောက်ကိုရီးယားငါးဖမ်းသမားများကို မကြာခဏ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခဲ့ပြီး ငါးဖမ်းသမားအချို့သည် ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းခံရသည်။ ဂျပန်၊ ရုရှား၊ မြောက်နှင့် တောင် ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့နှင့် ထိစပ်နေသည့် ဂျပန်ပင်လယ်ပြင်တွင် ငါးဖမ်းခွင့် အခွင့်အရေးများနှင့်ပတ်သက်၍ မကြာခဏ အငြင်းပွားမှုများ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ကိုးကား- အေအက်မ်ပီ ဘာသာပြန်- အောင်ဇော်လင်း

အီရန်နှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့၊ ရေနံ ရောင်းဝယ်မှု ဆက်လုပ်ရန် အာဒိုဂန် ကတိပြု

အန်ကာရာ စက်တင်ဘာ ၂၇
အမေရိကန်နိုင်ငံက အီရန်နိုင်ငံအပေါ် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ထားသော်လည်း တူရကီနိုင်ငံအနေဖြင့် အီရန်နိုင်ငံမှ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့များကို ဆက်လက်ဝယ်ယူသွားမည်ဟု သမ္မတ အာဒိုဂန်က ကတိပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ဓာတ်ငွေ့ကို အိဇီကနေ ဆက်ပြီး ဝယ်ယူရမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု သမ္မတ အာဒိုဂန်က ကုလသမဂ္ဂ အစည်းအဝေးတက်ရန် နယူးယောက်မြို့သို့ မသွားခင် တူရကီသတင်းထောက်များကို ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းသို့ ကတိပြုပြောကြားသော်လည်း အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ခြိမ်းခြောက်မှုများကြောင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍမှ လက်ရှောင်သွားကတည်းက ရေနံဝယ်ယူရာတွင် တူရကီအနေဖြင့် အခက်အခဲများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်ဟု သမ္မတ အာဒိုဂန်က ဝန်ခံပြောကြားခဲ့ကြောင်း NTV ရုပ်မြင်သံကြားက ကြေညာသည်။

တူရကီနိုင်ငံအနေဖြင့် အီရန်နိုင်ငံနှင့် ဆက်ဆံရေးကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်သွယ်မှု ပမာဏ တိုးမြှင့်ဖို့ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတ အာဒိုဂန်က ကတိပြုပြောကြားခဲ့သည်။ ဆီးရီးယားစစ်ပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ ပြဒါးတစ်လမ်း



သံတစ်လမ်း ဖြစ်နေသော်လည်း တူရကီနှင့် အီရန်တို့သည် အနီးကပ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေကြကြောင်း သိရသည်။ ရှစ်နှစ်ကြာ ဆီးရီးယားစစ်ပွဲကို ဖြေရှင်းရန် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ကိုးကား-အေအက်စ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-အောင်ဇော်လင်း

၂၀၁၅ နှုတ်ကမ်းယားသဘောတူစာချုပ်မှ နုတ်ထွက်ပြီးနောက် အမေရိကန်နိုင်ငံသည် အီရန်နိုင်ငံအပေါ် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများ ထပ်မံချမှတ်ခဲ့သည်။ ယင်းအရေးယူပိတ်ဆို့မှုသည် အီရန်နိုင်ငံ၏ စွမ်းအင်ရောင်းရငွေများကို သုညအထိရောက်အောင် လျှော့ချရန် ရည်ရွယ်သည်ဟု ဆိုသည်။

“ရေနံ၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့တို့နဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အီရန်နိုင်ငံနဲ့ ဆက်ဆံရေးကို ပယ်ဖျက်လို့မရပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ သဘာဝ

ဆော်ဒီအာရေဗျာ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၀၀ နှင့် ခုံးကျည်စနစ်များ ဖြန့်ကြက်ရန် ပင်တဂွန် ကြေညာ



ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၂၇
အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုသည် ဆော်ဒီ ရေနံချက်စက်ရုံနှစ်ခု တိုက်ခိုက်ခံခဲ့ရပြီးနောက် ဆော်ဒီအာရေဗျာနိုင်ငံ၌ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၀၀ ခန့်နှင့် ခုံးကျည်ကာကွယ်ရေးစနစ်များ ဖြန့်ကြက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မာ့ခ်အက်စ်ပီက စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် ကြေညာသည်။

ရေဒါ လေးခုတို့နှင့်အတူ ဆော်ဒီအာရေဗျာနိုင်ငံသို့ စေလွှတ်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပင်တဂွန်စစ်ဌာနချုပ်က ထုတ်ပြန်သည့် ကြေညာချက် တစ်ရပ်တွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မာ့ခ်အက်စ်ပီက ဖော်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား စစ်လက်နက်များနှင့်အတူ ဆော်ဒီအာရေဗျာနိုင်ငံသို့ စေလွှတ်ခြင်းအားဖြင့် ဆော်ဒီဘုရင်နိုင်ငံ၏ စစ်ဘက်စွမ်းပကားနှင့် အရပ်ဘက်အခြေခံအဆောက်အအုံတို့ကို တိုးတက်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း အက်စ်ပီက

ပြောကြားသည်။ ထို့အပြင် ပင်တဂွန်စစ်ဌာနချုပ်သည် ပက်ထရီးယော့ဒ်ခုံးကျည် နှစ်စင်းနှင့် ခုံးခွင်းခုံးစနစ် တစ်စင်းအပါအဝင် နောက်ထပ် အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဆော်ဒီအာရေဗျာနိုင်ငံသို့ စေလွှတ်ရေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုကိုလည်း အတည်ပြုလိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ထပ်မံပြောကြားသည်။ အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်က ကာကွယ်ရေး သက်သက်အတွက် အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား

ပင်လယ်ကွေ့ဒေသသို့ စေလွှတ်ရန် အတည်ပြုခဲ့ပြီးနောက် သီတင်းပတ်တစ်ပတ်အကြာတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး အက်စ်ပီအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်လိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။

စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက်က ဆော်ဒီအာရေဗျာနိုင်ငံ အရှေ့ဘက်ရှိ ဆော်ဒီရေနံချက်စက်ရုံနှစ်ခု တိုက်ခိုက်ခံရမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ယီမင်အခြေစိုက် ဟူသီစစ်သွေးကြွအုပ်စုက ၎င်းတို့၏ လက်ချက်ဖြစ်သည်ဟု ပြောဆိုခဲ့သော်လည်း အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုသည် ယင်းတိုက်ခိုက်မှု နောက်ကွယ်၌ အီရန် ပါဝင်ပတ်သက်နေသည်ဟု စွပ်စွဲလျက်ရှိသည်။ သို့သော် အီရန်နိုင်ငံကမူ ယင်းစွပ်စွဲမှုကို လုံးဝပယ်ချလိုက်သည်။

အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် အီရန်နိုင်ငံအပေါ် ဖိအားအမျိုးမျိုးပေးလျက်ရှိပြီး အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုသို့ အီရန် အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ ဝင်ရောက်ခြင်းမှ တားမြစ်ပိတ်ပင်ထားသည့် ကြေညာချက် တစ်ရပ်ကို စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်က ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်သည်။ သို့သော် အီရန်သမ္မတ ဟာဆန်ရိုဟာနီသည် အမေရိကန်အနေဖြင့် အီရန်အပေါ် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုကို ဖြေလျှော့ပေးခြင်း မရှိပါက အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမည် မဟုတ်ကြောင်း စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်က အခိုင်အမာ ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

အိန္ဒိယအနောက်ပိုင်း ပူနေးမြို့တော်၌ မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၉ ဦးအထိရှိလာ

မွမ်ဘိုင် စက်တင်ဘာ ၂၇
အိန္ဒိယနိုင်ငံ ပူနေးမြို့တော်၌ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်ညက စတင်ခဲ့သည့် မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုများကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက်မှာ ၁၉ ဦးအထိ မြင့်တက်လာခဲ့ပြီး ကိုးဦးပျောက်ဆုံးနေကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

မွမ်ဘိုင်မြို့တော်အနောက်ဘက် ကီလိုမီတာ ၁၅၀ ခန့်အကွာရှိ ပူနေးမြို့၌ မိုးရွာသွန်းမှု လျော့ကျသွားခဲ့ပြီဖြစ်သော်လည်း သေဆုံးသူဦးရေ ဆက်လက် မြင့်တက်ဖွယ်ရှိသည်။ ပြီးခဲ့သောနှစ်ရက်အတွင်း မိုးရွာသွန်းမှုများကြောင့် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ ၈၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ပြီး ကားစီးရေ ၂၀၀၀ ခန့်နှင့် ကားရပ်နားရာ နေရာများ ရေနစ်မြုပ်ခဲ့သည်။ ပူနေးမြို့မှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်ပိုင်း မဟာရတ်တပြည်နယ်၌ မွမ်ဘိုင်မြို့တော်ပြီးလျှင် ဒုတိယ အကြီးဆုံးမြို့ဖြစ်ပြီး လူဦးရေ ၃ ဒသမ ၁၃ သန်းရှိကာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ နဝမမြောက် လူဦးရေအများဆုံးမြို့ဖြစ်သည်။ အနီးအနားရှိဒေသများနှင့်ယှဉ်လျှင် ပူနေးမြို့၏ လူဦးရေမှာ ၄ ဒသမ ၅ သန်းအထိရှိသည်။

အနီးအနားရှိ ဆည်တစ်ခုမှ ရေများလွှတ်ပြီးနောက် ပူနေးမြို့တော်ရှိ ခရိုင်ခွဲတစ်ခုဖြစ်သော ဘာရာမာတီ၏ မြေနိမ့်ဒေသများတွင် နေထိုင်သူ ၁၅၀၀၀ ဝန်းကျင်ကို ဘေးကင်းရာနေရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။ “ရေဘေးသင့်ပြည်သူတွေကို လိုအပ်တဲ့ အကူအညီတွေ ပံ့ပိုးပေးနေပါတယ်” ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒီပင်ဒရာဖာနာပစ်စ်က တွစ်တာ၌ ရေးသားခဲ့သည်။ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ကလည်း ပူနေးမြို့တော်၊ မြေနိမ့်ဒေသ၌ ရေကြီးရေလျှံမှု မဖြစ်ပွားမီ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့်ဒေသခံပြည်သူများ၏ အကူအညီဖြင့် လူပေါင်း ၅၅၀ ကို ကယ်ဆယ်ခဲ့သည်။

ဇူလိုင်လမှ စက်တင်ဘာလလယ်အထိ မိုးရာသီအတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် လူပေါင်း ၁၄၂၂ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

SAMSUNG

မှတ်သန်ရာသီ
SAMSUNG
ရေခဲသေတ္တာနှင့် အဝတ်လျှော်စက်
LUCKY DRAW
Promotion

28th Aug to 28th Sept 2019

မိုးရာသီကာလအတွင်း Samsung အိမ်သုံးပစ္စည်းများဝယ်ယူပြီး Lucky Draw အစီအစဉ်ကြီးတွင် ပါဝင်လိုက်ပါ...

65" QLED 8K TV

samsung.myanmar | samsungmyanmar | samsung.com/mmm | samsungmembers | အမြို့မြို့ အနယ်နယ်ရှိ Samsung Brand Shops များနှင့် ကိုယ်စားလှယ် အရောင်းဆိုင် များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ | 01 2399 888

၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူစာပေတစ်သက်တာစာပေဆု၊ ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်စာအုပ်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၇

၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာပေတစ်သက်တာစာပေဆု၊ ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်စာအုပ်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မျိုးမြင့်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်း (မနုဿကျော်ဝင်း)တို့က အမှာစကားပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်း (မနုဿကျော်ဝင်း) က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ပခုက္ကူစာပေတစ်သက်တာစာပေဆု စာရေးဆရာ ဦးမြတ်သူ (တက္ကသိုလ်မြတ်သူ) အား လည်းကောင်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မျိုးမြင့်က ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကဗျာပေါင်းချုပ် ပြိုင်ပွဲတွင် မြင်းမိုရ်စိတ်ကူးကဗျာများဖြင့် ပထမဆုရ ဆရာချစ်စုအောင်အား လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၃) ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး)က နွားမဲလည်းနှင့်အခြား ကဗျာများဖြင့် ဒုတိယဆုရ ဆရာကောင်းနွဲ့နှင့် မြင့်မြတ်သူဟု ဆိုရာဝယ်နှင့်အခြား ကဗျာများဖြင့် တတိယဆုရ ဆရာအင်ပင်

သန်းဌေးအောင်တို့အား လည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဒေါ်ချိုချိုတင် (မစန္ဒာ)က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ဝတ္ထုရှည် ပြိုင်ပွဲတွင် နားခိုရာမဲ့သူ၏ လောကနိဗ္ဗာန်တိုဝတ္ထုဖြင့် ပထမဆုရ ဆရာမ ပင်မြင့်စံ (ရွှေဘို)အားလည်းကောင်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဦးချစ်နိုင် (ချစ်နိုင်-စိတ်ပညာ)က ဖော်မဲ့ဝေးလည်း လွမ်းမနေချင် ဝတ္ထုဖြင့် ဒုတိယဆုရ ဆရာတင်တော်နှင့် နေခြည်ဖြာမှ နွေးတော့သည် ဝတ္ထုဖြင့် တတိယဆုရ ဆရာ ယိမ်းနွဲ့လှတို့အားလည်းကောင်း၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးညွန့်တင် (မောင်ငြိမ်းသူ-ကြိုပင်ကောက်)က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်ပြိုင်ပွဲတွင် မျိုးနှင့်အခြားရသစာများ ဝတ္ထုတိုဖြင့် ပထမဆုရ စာရေးဆရာမ နန္ဒာခင် (သက္ကလမြေ) အားလည်းကောင်း၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၁) ဆရာမြတ်ဝေတိုး (ပညာရေးတက္ကသိုလ်)က အရိုင်းနှင့်အယဉ်စွန့်စားခန်းဝတ္ထုတိုများဖြင့် ဒုတိယဆုရ ဆရာလွင်ဦး (ကွမ်းခြံကုန်း)နှင့် နေကန္တာမှ ဆီးရိုင်းပင်များ ဝတ္ထုတိုဖြင့် တတိယဆုရ ဆရာမောင်နေခြည် (ပြည်)တို့အား လည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၂) ဦးမျိုးထွန်း (မောင်စိမ်းနောင်-လယ်ဝေး) က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ကျမ်းစာပေပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာမူ မြန်မာစာ သုတပဒေသာကျမ်းဖြင့် ဒုတိယဆုရ ဆရာကျော်သက်ခိုင် (မုံရွာ)နှင့် မြန်မာ့ကနုတ်ပုံ အရုပ်စုံ အနုလက်ရာများဖြင့်

တတိယဆုရ ဆရာမောင်ယဉ်လှိုင် (ပုဉ်းမမြိုင်) တို့အားလည်းကောင်း၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၃) ဆရာမော်ဝန်းကြည်မြတ်က ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် သုတေသနစာပေပြိုင်ပွဲတွင် ဇနီးတိုင်းရင်းသားဘာသာစကားနှင့် မြန်မာစာ၊ မြန်မာစကားဆက်နွယ်မှုများဖြင့် ဒုတိယဆုရ ဆရာမခင် (တောင်ကြီး)နှင့် မွန်စလေ့ မွန်စရိုက် မွန်သမိုင်းဖြင့် တတိယဆုရ ဆရာကိုကိုညိုမိုး (ကောလင်း)တို့အားလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေစာကြည့်တိုက်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဆွေက ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်စာအုပ်ဆုရ လူသားအကျိုးပြုပျားမျိုးစုစာအုပ်ရေးသားသူ ဒေါက်တာခင်မောင်လွင် (FAME)၊ ပါရီနှင့်အတူ စီးမော့ခြင်း စာအုပ်ရေးသားသူ ဆရာမင်းမော်လှမြင့် (YSO-PKU)ကိုယ်စား ဒေါ်တင်တင်ခိုင်နှင့် အတိုင်းအတာမသိ နှိုင်းစရာမရှိသော မိဘမေတ္တာစာအုပ်ရေးသားသူ ဆရာကိုထွန်း (ကျယ်ဂေါင်) တို့အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ် ဦးအောင်နိုင်မြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် ပညာသင်ဆုနှင့် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ ပညာရည်ချွန်ဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဆွေက ပခုက္ကူ



ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မျိုးမြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကဗျာပေါင်းချုပ်ပြိုင်ပွဲတွင် “မြင်းမိုရ်စိတ်ကူးကဗျာများ”ဖြင့် ပထမဆုရ ဆရာချစ်စုအောင်အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ဦးအုံးဖေ စာပေဆု ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ပခုက္ကူစာပေ တစ်သက်တာစာပေဆုရ စာရေးဆရာဦးမြတ်သူ (တက္ကသိုလ် မြတ်သူ)က ဆုရရှိသူများကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ

တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီသို့ အလှူရှင်များက ပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပခုက္ကူစာပေဆု ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်း (မနုဿကျော်ဝင်း)က လက်ခံသည်။ သတင်းစဉ်



ထားဝယ်တွင် ဖုန်းများခိုးယူပြီး ဆိုင်ကို မီးရှို့သွားသူအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့တွင် လက်ကိုင်ဖုန်းခိုးယူပြီး ဖုန်းဆိုင်ကို မီးရှို့သွားသူအား ရဲတပ်ဖွဲ့က ဖော်ထုတ် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
ထားဝယ်မြို့ အနောက်မြို့တွင်း ရပ်ကွက် ဝိုလ်ချုပ်လမ်းရှိ BSM ဖုန်း

ဆိုင်တွင် လက်ကိုင်ဖုန်းမျိုးစုံ အလုံး ၃၀ ခန့် (တန်ဖိုးငွေကျပ်သိန်း ၅၀ ခန့်) မှာ ပျောက်ဆုံးနေပြီး ဆိုင်ကယ်တစ်စီး၊ ကောင်တာစားပွဲနှင့် မော်နီတာတစ်လုံး (စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၇ သိန်း)ခန့်တို့မှာ မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် ဆိုင်ရှိ စီစီတီဗီမှတ်တမ်းကို ကြည့်ရှုရာ

ဆိုင်အတွင်းသို့ အမျိုးသား တစ်ဦး ဝင်ရောက်လာပြီး ဖုန်းများ ခိုးယူသွားကာ မီးရှို့ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။
စုံစမ်းစစ်ဆေး ဖော်ထုတ်ချက်များအရ ပြစ်မှုကျူးလွန်ခဲ့သူမှာ ကညိုရပ်ကွက် ကရပ်ပြင်ရပ် ပုထိုးကျောင်းလမ်းသွယ်နေ အာကာမျိုး

ဖြစ်ကြောင်း သိရပြီး ရှာဖွေဖမ်းဆီးခဲ့ရာ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် သရက်ချောင်းမြို့နယ် သရက်နစ်ခွဘူတာအနီးတွင် သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရဲဖြန့်ကြား

ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအတွက် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းအစီအစဉ် နှင့် ကလေးမွေးဖွားခြင်းအစီအစဉ်



ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းအစီအစဉ်

- သားဖွားနှင့်မိခင်အထူးကုဆရာဝန်ကြီးမှစမ်းသပ်စစ်ဆေးပေးခြင်း(၁၁ကြိမ်)
- ဝမ်းဆိုးတယ်လီဗေးရှင်းဓာတ်မှန်စစ်ဆေးခြင်း(၃ကြိမ်)
- ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်း

ကလေးမွေးဖွားခြင်းအစီအစဉ်

- ရိုးရိုးမွေးဖွားခြင်း(၂)ည၊(၃)ရက် / ခွဲစိတ်မွေးဖွားခြင်း(၄)ည၊(၅)ရက်



အာယုရ်သွေးငယ်အစွဲဝင်ကဒ်



ရင်သွေးငယ်အတွက်ပစ္စည်းကလေးအောင်အိတ်



ရင်သွေးငယ်ဓာတ်ပုံနှင့်ငြေရာ

Why Fly? BE WITH US

☎ (01) 937 6200

အာယုအင်တာနေရှင်နယ်သေးရုံကြီး အမှတ် ၄၀၀၊ ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။

ရှေ့နေနှင့် ကမ္ဘာ့မင်တန်

ဦးဟန်ညွန့် (ဥပဒေ)

နိဒါန်း

"ဆရာ"

"ဗျာ"

"ဒီတစ်ပတ်ဆောင်းပါးခေါင်းစဉ်က ဘာလဲဆရာ"

"ရှေ့နေနှင့် ကမ္ဘာ့မင်တန်" ပါတဲ့။

"ခေါင်းစဉ်က ခပ်ဆန်းဆန်းပါလား"

"ဟုတ်တယ်ဗျာ။ ဆရာကြီးပီမိုးနင်းရေးတဲ့ စာအုပ် အကြောင်း ဆွေးနွေးချင်လို့ပါ"

"ဘာကြောင့် ဆွေးနွေးချင်တာလဲဆရာ"

"ဖတ်ကြည့်ကြစို့"

ကမ္ဘာ့မင်တန်

စာအုပ်အမည်က ကမ္ဘာ့မင်တန်။

ဗမာလူထုအား ဇာတ်မာန်နှင့် အသိဉာဏ် ဖော်ထုတ် ပေးခဲ့သောစာအုပ်။

ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့စနစ်အောက် ဇာတ်မာန်ကွယ်ပျောက် သည့်အချိန်၊ ဗမာလူထု အသိဉာဏ်ကွယ်ပျောက်သည့် အချိန်၊ အလုံးအလဲ အခက်အခဲအမျိုးစုံ ခံစားနေရသော ဗမာလူထု။ အိပ်မောကျနေသော ဗမာလူထု။

မျိုးချစ်စာဆိုတော်ကြီး ဆရာကြီးပီမိုးနင်းသည် အိပ်မောကျနေသော ဗမာလူထုကြီးကို ကလောင်စွမ်းဖြင့် တပ်လှန့်နှိုးဆော်ခဲ့သည်။ ကမ္ဘာ့ပညာတိုက်ဘဏ်ကို ဖွင့်ပေးခဲ့သည်။ တက်လမ်း၊ တက်ကျမ်းစာပေတို့ဖြင့် ဆန်းသစ်သောအတွေးအခေါ်ပေးခဲ့သည်။ ဗမာလူထု အတွက် တောက်ပြောင်သော စာကောင်းပေမ္မန်။

နိုင်ငံသစ်နှင့် လူမျိုးသစ် ထူထောင်နေချိန်၊ လူထု၏ စိတ်နေစိတ်ထားကို ပြုပြင်ရာတွင် ထိရောက်သော လက်နက်ဖြစ်သည့် (စာပေ) ကို အသုံးပြုခဲ့သော ဆရာကြီးပီမိုးနင်း။

ရောင်ခြည်သစ်တစ်သွယ်

ပျက်စီးချိုးယွင်းနေသော ပြည်သူ့စိတ်ဓာတ်ကို ပြုပြင်သည်။ ချို့ယွင်းနေသော စာရိတ္တဗလကို မြှင့်တင် သည်။ ဤကမ္ဘာ့မင်တန်ကျမ်းစာအုပ်ငယ်သည် ဗမာပြည် အပေါ် ဖုံးလွှမ်းနေသော အမိုက်မှောင်ကို ဖြိုခွင်းရန် စူးရှထက်မြက်သော ရောင်ခြည်သစ်တစ်သွယ် ဖြစ်ပါစေ သတည်းဟု ဦးထွန်းရှိန် (ယူ-နီ-ဘာ-စီ-တီ) က နိဒါန်း မိတ်ဆက်ရေးခဲ့ပေသည်။

ဤသို့ဆိုလျှင် "ကမ္ဘာ့မင်တန်" စာအုပ်ကို ကြေးမုံ စာချစ်ပရိသတ်အတွက် ဘာကြောင့် ကျွန်တော် တင်ဆက် ရသည်ကို သဘောပေါက်လက်ခံကြမည်ဖြစ်ပေသည်။ ဆက်၍ရှုပါ။

အများချစ်ခင်လေးစားခြင်းခံရသူ

အများချစ်ခင်လေးစားခြင်းကို ခံရသူတို့သည် ကတိ သစ္စာတည်၍ သူတစ်ပါးကို ကူညီစောင့်မတတ်၏။ သူတစ်ပါးအကျိုးယုတ်အောင် မကြံတတ်၊ မပြောတတ်၊ မလိုလားတတ်ချေ။

အများချစ်ခင်သောလူတို့သည် စိတ်လက်ပျော်ရွှင် ကြည်လင်လျက် မိမိနှင့်တွေ့သမျှသော ယောက်ျား၊ မိန်းမတို့ကို ပျော်ရွှင်အောင် ပြောတတ်၊ ဆိုတတ်၊ လုပ်ကြံ တတ်ကြလေသည်။ ပျော်ရွှင်ရယ်မောခြင်းအတတ်သည် အကောင်းဆုံးသော ဝိယဆေးတစ်မျိုး ဖြစ်လေသည်။

အများချစ်ခင်သူတို့သည် မျက်နှာမအို၊ မပြိုမပြင် မရွှင် မပျ မနေတတ်ကြ။ ၎င်းတို့၏မျက်နှာသည် လမင်းလို သာလျက် စိတ်မာန်ဒေါသမရှိ၊ မျက်ကြုတ်ရန်လို ခွန်းဆို တုံ့ပြန် အငြင်းသန်ခြင်းကင်းကြလျက် သည်းခံတတ်သော စိတ်ရှိကြ၍ မနာလိုမုန်းထားခြင်း ကင်းကြလေသည်။

မနာလိုသောသူသည် လူသေကောင်နှင့်တူ၏။ ၎င်းမှ

ထွက်သမျှသော တွေးတောကြံစည် လုပ်ကိုင်ပြောဆို ရေးသားသမျှသည် အနံ့ဆိုးကိုလွှတ်သည်နှင့် တူလေ သည်။ ၎င်းတို့၏ နှုတ်မှ ထွက်သောစကားသည် အစောဝါတလေထက် နံ့စော်ပုပ်ဟောင်း၍ အာပုပ်စော်နံ သည်နှင့် တူလေသည်။ (စာ-၆)

သူတစ်ထူး ငါ့ကိုချစ်ပါစေဟု မျက်နှာလိုမျက်နှာရ ဘာကိုမှလုပ်ဖို့မရှိ။ သူတစ်ပါးပြုပြင်၊ မချမ်းသာ၊ စိတ်လက်မကြည်သာအောင် လုပ်ခြင်းအလေ့ကိုသာ ရှောင်ကြဉ်ရမည်။ သို့ရှောင်ကြဉ်တတ်သောသူကို မည်သူမှ မမုန်းချေ။

မကောင်းမကုန်၊ မဟုတ်မတရားကျူးလွန်၊ မှားယွင်း ခြင်းကို မပြုက လောက၌ မည်သူ့ကိုမှ ကြောက်စရာမရှိ ချေ။ ရိုးသားဖြောင့်မတ်တည်ကြည်ခြင်းသည် ဩဇာ အာဏာကိုတည်စေနိုင်သောဆေးကောင်းဖြစ်လေသည်။

စိတ်ကောင်းရှိသူတို့သည် မည်သူ့ကိုမှ ရန်ငြိုးမထား သဖြင့် ၎င်းတို့၏မျက်နှာမှာ ကြည်လင်သန့်ရှင်း အပြစ် ကင်းလျက် ကြည်ညိုလေးစားခြင်းကို ခံရလေသည်။ အများ၏ကြည်ညိုခြင်းကို ခံရသောလူတို့သည် မိမိ တစ်ကိုယ်တည်း ကြီးပွားချမ်းသာခြင်းကို ရှာသူများ မဟုတ်။ လူဟူသမျှတို့အား မိမိ၏ အစွမ်းအားလျော်စွာ

တွေးတောခြင်းအပြစ်

လျင်မြန်စွာ စိတ်ကိုဆုံးဖြတ်တတ်ခြင်းသည် သူ့ရဲကောင်းတို့၏အင်္ဂါဖြစ်၍ ကြီးလှစွာသော အောင်မြင် ခြင်း၏ ဆုကိုရရှိနိုင်လေသည်။ ကြောက်ရွံ့၍ တော်မှ တော်ပျံမလား၊ ဖြစ်မှဖြစ်ပျံမလား ဟု တွေးတောခြင်း သည် အများဆုံးသော ဆုံးရှုံးခြင်းတို့၏အကြောင်း ဖြစ်လေသည်။ (စာ-၁၅)

တစ်စုံတစ်ခုသောအလုပ်ကို လုပ်မည်ရှိသည့်အခါ "ဤလိုလုပ်လို့ ဖြစ်ပျံမလား၊ ဟိုလိုလုပ်လျှင် ကောင်းလိမ့် မည်" စသည်ဖြင့် ယိမ်းယိုင်၍နေခြင်း၊ ချိန်ခွင်လျှာယမ်း၍ နေခြင်းသည် သေးငယ်သော အကျိုးကျေးဇူးကိုသာ ဖြစ်စေနိုင်၏။ ဟုတ်၏၊ မဟုတ်ဟူသော စကားနှစ်ခွန်းကို လျင်မြန်ခိုင်မြဲစွာ အတည်တကျပြောနိုင်သောသူသည် လောက၌ အထွတ်အထိပ်သို့ရောက်ရမည် မလွဲဖြစ်လေ သည်။

များစွာသောသူတို့သည် ရိုးသားဖြောင့်မတ်ခြင်း၊ ပညာ ဉာဏ်ရှိခြင်း၊ ငွေရင်းကြေးရင်း အပေါင်းအသင်းစသည် တို့နှင့် ပြည့်စုံကြပါလျက် လိုရင်းဖြစ်သော လျင်မြန်စွာ ဆုံးဖြတ်တတ်သော အလေ့အကျင့်ကို မရကြသဖြင့် မကြီးပွားဘဲနေကြလေသည်။ ၎င်းတို့သည် နှိုင်းနှိုင်း



စိတ်ခိုင်မာသူတို့သည် တစ်စုံတစ်ခုကိုလုပ်ရန် အကြံ ပြုသည့်အခါ ခိုင်မာသောဆုံးဖြတ်ချက် ရောက်သည်နှင့် တစ်ပြိုင်တည်း အောင်မြင်ပြီးဖြစ်သည်ဟု စိတ်ချရ မည်။ (စာ-၂၁)

“ ပျက်စီးချိုးယွင်းနေသော ပြည်သူ့စိတ်ဓာတ်ကို ပြုပြင်သည်။ ချို့ယွင်းနေသော စာရိတ္တဗလကို မြှင့်တင်သည်။ ဤကမ္ဘာ့မင်တန်ကျမ်းစာအုပ်ငယ်သည် ဖုံးလွှမ်းနေသော အမိုက်မှောင်ကို ဖြိုခွင်းရန် စူးရှထက်မြက်သော ရောင်ခြည်သစ်တစ်သွယ် ဖြစ်ပါစေသတည်းဟု ... ”

ကောင်းကျိုးကို ဆောင်ဖို့ရန် တာဝန်ရှိသည်ဟု အယူရှိကြ လေသည်။ (စာ-၈)

ကိုယ်နှင့်နှိုင်းမရိုင်း

အများချစ်ခင်ခြင်းကို ခံရလိုသူတို့၌ အရေးကြီးသော အရာ အချုပ်အခြာဖြစ်သောအချက်မှာ "ကိုယ်နှင့်နှိုင်း မရိုင်း"ဟူသော ကိုယ်ချင်းစာတရား ဖြစ်လေသည်။ "အကြင်သို့သောနည်းမျိုးဖြင့် အသင်၏အပေါ်၌ အခြား သူတို့ပြုမူစေရန် အသင်အလိုရှိ၏။ ထိုသို့သောနည်းဖြင့် အခြားသူတို့၏ အပေါ်၌ အသင်သည် ပြုကျင့်ရာ၏" ဟု ပညာရှိပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးက ပြောခဲ့လေသည်။ သနားကြင်နာ ခြင်းသည် မေတ္တာဟုခေါ်အပ်သော ပန်းပင်ကြီးမှ ဖူးပွင့် သော ပန်းပွင့် ဖြစ်လေသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ပတ်ဝန်းကျင်၌ ဖြိုငြင်ပူပင်ဆင်းရဲခြင်းကို ပယ်ဖျောက်လျက် ဝမ်းမြောက် ရွှင်လန်း အေးချမ်းသာယာခြင်းကို ဖြန့်ဝေနိုင်ခြင်းထက် အကောင်းဆုံးသော အလုပ်ပေးဆေးသည့် ကမ္ဘာပေါ်၌ မရှိဟု "အိမာဆင်" ခေါ် ပညာရှိကြီး ပြောပြဖူးလေ သည်။ (စာ-၁၀)

ချိန်ချိန် သုခမိန့်လိုလိုလှ၍နေရင်း အခြားလူတွေ ကြီးပွား အောင်မြင်သွားကြ၍ အချိန်လွန်သောအခါကျမှ စိတ်ကို ပိုင်းဖြတ်မိကြသဖြင့် သူတစ်ပါး၏ စားဖတ်၊ ဝါးဖတ် အကြွင်းအကျန်ကိုသာ ရကြလေသည်။ (စာ-၁၆)

မှောင်ထဲကို မတိုးဝံ့သူ

မှောင်ထဲကို မတိုးဝံ့သူ၊ အကျိုးအကြောင်း မသိသော ကြောင့် မလုပ်ဝံ့ဘဲနေသူ၊ အသစ်ကိုမထွင်ဝံ့သူ၊ ဤလို လူတို့သည် လူသာမန်တွေ၊ သူလိုငါလိုလူတွေ ဖြစ်ကြ လေသည်။

ဇနကာမင်းသားသည် သို့လော သို့လော မတွေးတော သောကြောင့် မေခလာနတ်သမီး၏ ပိုက်ပွေ့ခြင်းစည်းစိမ် နှင့် ထီးနန်းစည်းစိမ်ကို ခံစားရ၏။ (စာ-၁၉)

ကြီးသောအလုပ်ကိုကြောက်ခြင်း

ကြီးသောအလုပ်ကိုကြောက်ခြင်းသည် "ငါဘာမှမဟုတ်" ဟု ဝန်ခံရာသို့ရောက်၏။ ကြီးသော အလုပ်ကိုမကြောက်မှ ကြီးမြင့်ရာ၏။ ခြင်္သေ့မင်းနှင့် နပန်းလုံး၍သေရလျှင် ဂုဏ်မရှိပါလော။

ဆရာကြီး ပီမိုးနင်း

ဆရာကြီးပီမိုးနင်းကို ၁၂၄၅ ခု၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၆ ရက် (၁၈၈၃ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်) တနင်္လာနေ့ နံနက် ၈ နာရီအချိန်တွင် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး ရန်ကုန် ပြည်လမ်းပေါ်ရှိ သုံးဆယ်မြို့၌ အဖဦးရွှေစမ်း၊ အမိ ဒေါ်စိန်နုတို့မှ ဖွားမြင်ခဲ့လေသည်။

ပညာအလင်းသတင်းစာတိုက်တွင် "ပိုက်ဆံကြီး" အမည်ဖြင့် ဆောင်းပါးများနှင့် နေရီရီဝတ္ထု၊ ပွဲစားကြီး သားအဖနှင့် မြမြဝတ္ထုစသော ဝတ္ထုရှည်ကြီးများကို ရေးသားခဲ့လေသည်။ ထိုအခါက ခွဲရေးတွဲရေးပြဿနာ ပေါ်ပေါက်လျက်ရှိရာ တွဲရေးဘက်မှနေ၍ ပိုက်ဆံကြီး အမည်နှင့် ဆောင်းပါးများကို ရေးသားလေသည်။ ထိုအခါမှ ပိုက်ဆံကြီးအမည်ကို အသုံးပြုရာ ပညာအလင်း သတင်းစာမှထွက်သောအခါ ထိုကလောင်အမည်ကို တိုက် ရှင် ဦးတင် က အပိုင် ယူထားလိုက်သဖြင့် ပီမိုးနင်းဟူသော အမည်ကိုပင် ကလောင်အမည်သစ် ယူခဲ့ရပေသည်။ ၁၉၄၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၆ ရက်၊ နံနက် ၉နာရီ ၁၉ မိနစ်အချိန်တွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက် ရှာလေသည်။

လမ်းကိုရအောင်ရှာနည်း

ကြီးပွားလိုသော ယောက်ျားပျိုသည် မိမိလုပ်သော အလုပ်ကို ငယ်သည်၊ ကြီးသည် ဟု သဘောမထားအပ်။ "ငါ၏အလုပ်သည် တကယ့်အလုပ်ဖြစ်သည်" ဟူ၍ သဘောထားကာ အလုပ်ကို ကြည်ညိုရ၏။ အလုပ်ကို ချစ်ခင်ရ၏။ အလုပ်ကို စွဲလမ်းတပ်မက်ရ၏။

"ဤနှင့်ဤမျှသာ အလုပ်ရှိ၏။ နောင်နှစ်ခါ သည်ထက် ကြီးအောင်လုပ်မည်" ဟူသော စိတ်ကိုထားရာ၏။ သို့စိတ်ထားသည်နှင့်အညီ စိတ်အားကိုး၍ ကြီးပွားရာ နည်းလမ်းကို ရှာရ၏။ ရှာ၍မရလျှင် နည်းလမ်းကိုဖြစ် အောင်လုပ်ရလေသည်။ (စာ-၁၃)

နိဂုံး

စိတ်ကူးချိုချိုစာအုပ်တိုက်က ၂၀၁၉ တွင် ပြန်လည် ရိုက်နှိပ်သော ဆရာကြီးပီမိုးနင်း၏ "ကမ္ဘာ့မင်တန်" နာမည်ကျော်စာအုပ်ကို ဘာကြောင့် ကျွန်တော်ရွေးချယ် တင်ဆက်ရကြောင်း စာရှုသူ သဘောပေါက်လောက်ပြီဟု ယုံကြည်မိပါကြောင်း။

အပင်မျိုးသစ်အကာအကွယ်ပေးရေး ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှအသက်

၁၈။ (က) အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးပေးအပ်ခြင်းဆိုင်ရာ မည်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက်ကိုမဆို ချမှတ်ပေးရန်အတွက် ပုဒ်မ ၈ မှ ပုဒ်မ ၁၂ အထိ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် အပင်မျိုးသစ်၏ သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှု ရှိ မရှိ စစ်ဆေးရန်အတွက် ဗဟိုကော်မတီသည် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အစိုးရဌာနများမှ ပညာရှင်များ အပါအဝင် အပင်မျိုးသစ် စစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ နည်းပညာကော်မတီ၊ သီးခြားအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များအား တာဝန်ပေးအပ်နိုင်သည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် အပင်မျိုးသစ်စစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ နည်းပညာကော်မတီ၊ သီးခြားအဖွဲ့အစည်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များသည် အပင်မျိုးသစ်ကို စစ်ဆေးရာတွင် သတ်မှတ်ဒေသများ၌ စိုက်ပျိုး၍ စစ်ဆေးခြင်း၊ အခြားလိုအပ်သည့် စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ယခင်ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်သော စမ်းသပ်ချက်များ သို့မဟုတ် စမ်းသပ်ကွက်များ၏ အဖြေမှတ်တမ်းများကို အသုံးပြုနိုင်သည်။

(ဂ) အပင်မျိုးသစ်စစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ နည်းပညာကော်မတီသည် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာကို ဗဟိုကော်မတီသို့ ပြန်လည်တင်ပြရာတွင် မိတ္တူတစ်စောင်ကို အပင်မျိုးမွေးမြူသူထံသို့ ပေးပို့ရမည်။

၁၉။ ဗဟိုကော်မတီသည် ကာကွယ်ခွင့်လျှောက်ထားသည့် အပင်မျိုးသစ်ကို စမ်းသပ်စစ်ဆေးရန်အတွက် လိုအပ်သော သတင်းအချက်အလက်များ၊ မှတ်တမ်းစာရွက်စာတမ်းများနှင့် မျိုးနမူနာများကို ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသော နည်းပညာဒေသများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ အပင်မျိုးမွေးမြူသူထံမှ တောင်းခံနိုင်သည်။

၂၀။ အပင်မျိုးသစ်အတွက် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး လျှောက်ထားသူသည် -

(က) နိုင်ငံတော်နှင့် အပင်မျိုးသစ်ကာကွယ်ခွင့်ဆိုင်ရာ သဘောတူညီမှု ရရှိထားသော နိုင်ငံခြား တိုင်းပြည် သို့မဟုတ် ဒေသဆိုင်ရာ အစိုးရများဖြင့်ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်း (inter-governmental organization) တစ်ခုခုတွင် ယင်းအပင်မျိုးသစ် တစ်မျိုးတည်းကို ပထမအကြိမ် လျှောက်ထားခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၌ ကာကွယ်ခွင့်ရယူနိုင်ရန်အတွက် ထပ်မံလျှောက်ထားလာပါက ပထမအကြိမ်မှတ်တံတင် လျှောက်ထားခဲ့သည့်နေ့၏ နောက်နေ့မှစတင်၍ ၁၂ လအတွင်း ဦးစားပေးအခွင့်အရေးအဖြစ် လျှောက်ထားခွင့်ရှိသည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ဦးစားပေးအခွင့်အရေး လျှောက်ထားရာတွင် ပထမအကြိမ် လျှောက်ထားခဲ့သည့် အဖွဲ့အစည်းထံမှ မိတ္တူမူနာကန်ကြောင်း ထောက်ခံချက်ပါရှိသည့် စာရွက်စာတမ်းများ၊ မျိုးနမူနာများအပြင် လိုအပ်ပါက အခြားအထောက်အထားများကို လျှောက်ထားသည့်နေ့မှ သုံးလအတွင်း ပေးပို့တင်ပြရမည်။

(ဂ) ပထမအကြိမ် လျှောက်ထားခြင်းကို ငြင်းပယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ရုပ်သိမ်းခြင်းခံရလျှင် ဗဟိုကော်မတီသို့စစ်ဆေးရန် ပေးပို့ထားသည့် အပင်မျိုးသစ်နှင့် သက်ဆိုင်သောမျိုးနမူနာ၊ မှတ်တမ်းမှတ်ရာများနှင့် သတင်းအချက်အလက်များကို ဦးစားပေးကာလကုန်ဆုံးပြီး နှစ်နှစ် သို့မဟုတ် သင့်တင့်သည့်အချိန်ကာလတစ်ခုကို အပင်မျိုးမွေးမြူသူမှ ခွင့်ပြုပေးရမည်။

၂၁။ ပုဒ်မ ၂၀ ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ဦးစားပေး အခွင့်အရေးကာလအတွင်း အခြားနိုင်ငံအဖွဲ့အစည်းများသို့ ပထမအကြိမ်လျှောက်ထားခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများအား အသိပေးခြင်းအဆိုပါမျိုးကို စစ်ဆေးရန် အသုံးပြုခြင်းတို့သည် ထပ်မံလျှောက်ထားခြင်းကို ငြင်းပယ်သည့် အခြေခံအကြောင်းတရားများ မဖြစ်စေရ အဆိုပါ အကြောင်းအရာများသည် မည်သည့် တတိယပုဂ္ဂိုလ်၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေးကို အားပေးစေခြင်း မဖြစ်စေရ။

၂၂။ (က) အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ အပင်မျိုးသစ်အဖြစ် ကာကွယ်ခွင့် လျှောက်ထားကြောင်းကို ဗဟိုကော်မတီက အများပြည်သူသိရှိရန် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည့်နေ့နှင့် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးပေးအပ်သည့် ကာလအတွင်း အပင်မျိုးမွေးမြူသူသည် ယာယီကာကွယ်ခွင့်ရရှိစေရမည်။

(ခ) ယာယီကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသော အပင်မျိုးသစ်ကို အခြားတစ်ဦးဦးက ပုဒ်မ ၂၃၊ ၂၄၊ ၂၅ နှင့် ၂၆ တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များတွင် ဖော်ပြထားသည့် မျိုးများ ထုတ်လုပ်ပြီး ကာကွယ်ခွင့် ထပ်မံလျှောက်ထားခြင်းများ ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ယင်းအပင်မျိုး

မွေးမြူသူ၏ ခွင့်ပြုချက်ကို ရယူရမည်။ အပင်မျိုးမွေးမြူသူသည် ယာယီကာကွယ်ခွင့်ကာလအတွင်း အဆိုပါ အပင်မျိုးသစ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လိုင်စင်သဘောတူညီမှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ဥပဒေနှင့်အညီ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးရရှိသကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ ယာယီကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသူသည် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးမရရှိခဲ့ပါက အထက်ဖော်ပြပါ ရပိုင်ခွင့်များကို ဆက်လက်ခံစားခွင့် မရှိစေရ။

အခန်း(၇)

အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး

၂၃။ (က) ပုဒ်မ ၂၃ နှင့် ပုဒ်မ ၂၈ တို့ပါ ကင်းလွတ်ခွင့်များမှတစ်ပါး ကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသော အပင်မျိုးသစ်၏ မျိုးပွားနိုင်သည့် အစိတ်အပိုင်းများကို အောက်ဖော်ပြပါ ကိစ္စရပ်များတွင် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ မည်သူမျှ ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရ-

- (၁) ထုတ်လုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ထပ်ဆင့်မျိုးပွားခြင်း၊
- (၂) မျိုးပွားရန်အတွက် ပြုပြင်ခြင်း၊
- (၃) ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းခြင်း၊
- (၄) ရောင်းချခြင်း သို့မဟုတ် ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချခြင်း၊
- (၅) ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရောင်းချခြင်း၊
- (၆) ပြည်ပမှ တင်သွင်းခြင်း၊
- (၇) ပုဒ်မခွဲငယ် (၁) မှ (၆) အထိ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် သို့လျှော့သိမ်းဆည်းခြင်း။

(ခ) အပင်မျိုးမွေးမြူသူသည် ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မည့်သူထံမှ ရသင့်ရထိုက်သည့် ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးများကို ၎င်းတို့ကြားထားရှိသည့် သဘောတူညီမှုများနှင့်အညီ တောင်းဆိုနိုင်သည်။

၂၄။ ပုဒ်မ ၂၃ နှင့် ပုဒ်မ ၂၈ ပါ ကင်းလွတ်ခွင့်များမှတစ်ပါး အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသော အပင်မျိုးသစ်၏ မျိုးပွားနိုင်သည့် အစိတ်အပိုင်းကို တစ်ဦးဦးက အသုံးပြု စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ပြီး ရိတ်သိမ်းထားသည့် အစိတ်အပိုင်းကို ပုဒ်မ ၂၃ ပြဋ္ဌာန်းချက်ပါလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ခြင်းအတွက် သင့်တင့်မျှတသော ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေးများကို အဆိုပါအသုံးပြုသူထံမှ အပင်မျိုးမွေးမြူသူက တောင်းဆိုပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

၂၅။ ပုဒ်မ ၂၃ နှင့် ပုဒ်မ ၂၈ ပါ ကင်းလွတ်ခွင့်များမှတစ်ပါး အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ပုဒ်မ ၂၄ ပြဋ္ဌာန်းချက်ပါ ကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသော အပင်မျိုးသစ်၏ ရိတ်သိမ်းထားသည့် အစိတ်အပိုင်းများကို တစ်ဦးဦးက ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်၍ ပုဒ်မ ၂၃ ပြဋ္ဌာန်းချက်ပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပါက အပင်မျိုးမွေးမြူသူက သင့်တင့်မျှတသော ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးများကို အဆိုပါအသုံးပြုသူထံမှ တောင်းဆိုပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

၂၆။ ပုဒ်မ ၂၃၊ ၂၄ နှင့် ၂၅ တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် အောက်ဖော်ပြပါ မျိုးများအားလုံးကို သက်ရောက်မှုရှိစေရမည် -

(က) ကနဦးမျိုးအား သဘာဝအလျောက် မျိုးထွန်းလာသည့် အပင်များကို ရွေးချယ်ခြင်း သို့မဟုတ် မျိုးထွန်းစေရန် ဖန်တီး၍ မျိုးထွန်းလာသည့် အပင်များကို ရွေးချယ်ခြင်း သို့မဟုတ် တစ်သျှူးများ ပြောင်းလဲစေရန် ဖန်တီးသော (somaclonal variant) နည်းဖြင့် ရွေးချယ်ခြင်း၊ မျိုးကွဲအပင်များအား ရွေးချယ်ခြင်း၊ နောက်ပြန်မျိုးစပ်ခြင်း (backcross breeding) သို့မဟုတ် ဗီဇပြုပြင်နည်း (genetic engineering) စသည့် နည်းလမ်းများကို အခြေခံ၍ ဆင်းသက်ရရှိလာသည့် အပင်မျိုးများ (Essentially Derived Varieties) ဖြစ်သော-

- (၁) ကနဦးမျိုး၏ သို့မဟုတ် ကနဦးမျိုးမှ တစ်ဆင့်ထုတ်လုပ်ထားသောမျိုး၏ ဗီဇအစု သို့မဟုတ် ဗီဇအစုများ ပေါင်းစပ်ဆင်းသက်လာခြင်းကြောင့် အဆိုပါမျိုး၏ အဓိက လက္ခဏာရပ်များအား ထင်ရှားသိသာစွာ ထိန်းသိမ်းဖော်ပြထားသော အပင်မျိုး၊
- (၂) ကနဦးမျိုးနှင့် သိသာစွာ ကွဲပြားခြားနားသည့်မျိုး၊
- (၃) လုပ်ဆောင်မှု မတူညီသောကြောင့် ရလဒ်ကွာခြားခြင်းမှလွဲ၍ ကနဦးမျိုး၏ ဗီဇအစု သို့မဟုတ် ဗီဇအစုများ ပေါင်းစပ်ဆင်းသက်လာခြင်းကြောင့် အဆိုပါမျိုး၏ အဓိက လက္ခဏာရပ်များ ဖော်ဆောင်ထားသဖြင့် ယင်းကနဦးမျိုးဟု အတည်ပြုနိုင်သောမျိုး။

(ခ) ပုဒ်မ ၉ အရ ကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသော အပင်မျိုးသစ်နှင့် သိသာစွာ ကွဲပြားခြားနားသည့် လက္ခဏာများ မပါရှိသည့် မျိုးများ။

(ဂ) ကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသော အပင်မျိုးသစ်အား စဉ်ဆက်မပြတ်

အသုံးပြု၍ ထုတ်လုပ်ရရှိလာသည့် မျိုးများ။

၂၇။ (က) အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့် မရရှိနိုင်မည့် အခြေအနေများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

- (၁) စီးပွားဖြစ်ထုတ်လုပ်ရန်မဟုတ်ဘဲ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခြင်း၊
- (၂) သုတေသနလုပ်ငန်းအတွက်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (၃) ပုဒ်မ ၂၃၊ ၂၄၊ ၂၅ ပြဋ္ဌာန်းချက်များပါ ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးများနှင့် ပုဒ်မ ၂၆ ပါ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် မျိုးများထုတ်လုပ်ခြင်းမှလွဲ၍ အခြားမျိုးများ မွေးမြူထုတ်လုပ်ရေးအတွက် အသုံးပြုခြင်း။

(ခ) ကာကွယ်ခွင့်ရရှိသောအပင်မျိုးသစ် သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၂၆ (က)၊

(ခ) ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အကျိုးဝင်သော အပင်မျိုးများကို တောင်သူလယ်သမားများက ၎င်းတို့၏ ကိုယ်ပိုင်မြေတွင် မျိုးထိန်းစိုက်ပျိုးခြင်း၊ စိုက်ပျိုးခြင်းမှ ရရှိလာသည့် ထွက်ကုန်များကို မိမိစားသုံးရန်အတွက် အသုံးပြုခြင်းသည် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးကို ချိုးဖောက်သည်ဟု မမှတ်ယူရ။

(ဂ) ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးရာတွင် သစ်သီးပင်များ၊ အလှစိုက် ပန်းပင်များ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက် များနှင့် သစ်တောသစ်ပင်များ ပါဝင်ခြင်းမရှိစေရ။

၂၈။ (က) ကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသော အပင်မျိုးသစ်၏ မျိုးပွားနိုင်သည့် အစိတ်အပိုင်းများ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၂၆ တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသော မျိုးများကို အပင်မျိုးမွေးမြူသူ သို့မဟုတ် ယင်း၏ခွင့်ပြုချက် ရရှိသူက ပြည်တွင်း၌ ရောင်းချခြင်း၊ ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ခြင်းတို့ကို အောက်ဖော်ပြပါ အခြေအနေများတွင် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးမရှိစေရ -

- (၁) ထပ်မံမျိုးပွားမှုမပြုခြင်း၊
 - (၂) ကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသည့် အပင်မျိုးသစ်၏ မျိုးပွားနိုင်သည့် အစိတ်အပိုင်းများကို အဆိုပါအပင်မျိုး၏ မျိုးစုနှင့် မျိုးစိတ်များအား ကာကွယ်ခွင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု မရှိသော ပြည်ပသို့ စားသုံးရန်အတွက် တင်ပို့ခြင်း။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အပင်မျိုးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အစိတ်အပိုင်းများမှာ-
- (၁) မျိုးပွားနိုင်သည့် အစိတ်အပိုင်းများ၊
 - (၂) ရိတ်သိမ်းထားသည့် အစိတ်အပိုင်းများ၊
 - (၃) ရိတ်သိမ်းထားသည့် အစိတ်အပိုင်းမှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လုပ်သည့် ထုတ်ကုန်တို့ဖြစ်သည်။

၂၉။ မည်သူမျှ -

(က) ကာကွယ်ခွင့်ရရှိထားသော အပင်မျိုးသစ်အား အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ပုဒ်မ ၂၃၊ ၂၄ နှင့် ၂၅ ပါ လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ခြင်းနှင့် ပုဒ်မ ၂၆ ပါ မျိုးများထုတ်လုပ်၍ ကာကွယ်ခွင့်ရယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း မပြုရ။

(ခ) အများပြည်သူအကျိုးမှတစ်ပါး ဤဥပဒေတွင် ဖော်ပြထားသည့် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးများကို ကန့်သတ်ခြင်း မရှိစေရ။

၃၀။ ပုဒ်မ ၂၉ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ဗဟိုကော်မတီမှ ခွင့်ပြုချက်ပေးသော အဖွဲ့အစည်း၏ ဆောင်ရွက်ချက်အပေါ် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေးကို ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရန် ပေါ်ပေါက်လာသည့် ကိစ္စရပ်များအတွက် အပင်မျိုးမွေးမြူသူမှ သင့်တင့်မျှတသော အခကြေးငွေများ ရရှိနိုင်သည်။

၃၁။ အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေးသည် မည်သည့်အခြေအနေတွင်မဆို ကုန်ထုတ်လုပ်မှု စည်းမျဉ်းသတ်မှတ်ခြင်း၊ ထောက်ခံချက်ပေးခြင်း၊ ဈေးကွက်တင်ပို့ခြင်း သို့မဟုတ် တင်သွင်းခြင်းများနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရန် နှင့် ဖော်ပြပါ အကြောင်းအရာများသည် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကျိုးသက်ရောက်မှုမရှိစေရ။

၃၂။ အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး ကာကွယ်ခွင့်ကာလသည် ကာကွယ်ခွင့်ရရှိသည့်နေ့မှစတင်၍ နှစ်ရှည်ပင်နှင့် နွယ်ပင်မျိုးသစ်များဖြစ်ပါက ၂၅ နှစ်၊ အခြားအပင်မျိုးသစ်များဖြစ်ပါက ၂၀ နှစ် ဖြစ်သည်။

အခန်း(၈)

အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေး ပျက်ပြယ်ခြင်းနှင့် ရုပ်သိမ်းခြင်း

၃၃။ အောက်ဖော်ပြပါ အခြေအနေများတွင် အပင်မျိုးမွေးမြူသူ၏ ရပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေးပျက်ပြယ်စေရမည်-

(က) အပင်မျိုးသစ်ကာကွယ်သည့် အခွင့်အရေးပေးအပ်သည့် အချိန်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည့် ပုဒ်မ ၈ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၉ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်တို့နှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိခြင်း။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်မီးသုံးစွဲနိုင်ရေး အပိုင်းလိုက်ဆောင်ရွက်

မြဝတီ စက်တင်ဘာ ၂၇
ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့တွင် နိုင်ငံတော် ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တစ်မြို့လုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် သုံးစွဲနိုင်ရေး အပိုင်းလိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



မြဝတီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းဇင်အောင်က ဒုတိယအကြိမ် ကရင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့တွင် မေးခွန်းမေးမြန်းရာ ပြည်နယ်လျှပ်စစ်နှင့်စက်မှုဝန်ကြီး ဦးစိုးလှိုင်က သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ ဝန်ထမ်းရေးရာ၊ မဲပလုံကျေးရွာ၊ ဇရပ်ဖြူကျွန်းကျေးရွာ၊ မဲကနယ်ကျေးရွာ၊ ဖားချောင်းကျေးရွာ၊ အေးသုခကျေးရွာနှင့် ရွာသစ်ကျေးရွာ စုစုပေါင်းကျေးရွာ ရှစ်ရွာကို ဇူလိုင် ၁၃ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၄) မြေနီကုန်းရပ်ကွက်ကို စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင်လည်းကောင်း ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့ကြောင်း၊ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်တွင် မြဝတီမြို့ အမှတ်(၅) ရပ်ကွက်တွင် ပါသော မွေးမြူရေးဇုန် ရေပူနှင့် ဝါးစခင်းအပိုင်းများ၊ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် မြဝတီမြို့ အမှတ်(၄) နှင့် အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ မြန်မာ့နန်းရပ်ကွက်၊ အောင်မြေရွာဘုံနှင့် တောရကျောင်းအပိုင်းများ၊ နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် ဘုရင့်နောင်ဈေးတစ်ဝိုက်၊ ကျောက်လုံးကြီး၊ စုပေါင်းရုံး၊ သစ်တောရုံး၊ မိကျောင်းကုန်းနှင့် အမှတ်(၃) ရပ်ကွက် (ညဈေး) အပိုင်းများ၊ နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် အမှတ်(၅) ရပ်ကွက်၊ ကျွန်းတော၊ ခေါက်မလိနှင့် မနော်ဟရီအပိုင်းများ၊ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်တွင် အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၃) ရပ်ကွက် ကရင်စာပေနှင့် ရွှေမြဝတီဝင်းအပိုင်းများသို့ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအား ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးအဆင်ပြေစေရန် လိုအပ်သည်များ ထပ်မံဆောင်ရွက်ပြီးစီးသည်နှင့် မဲထောက်သလေးကျေးရွာ၊ မေတ္တာလင်းမြိုင်ကျေးရွာ၊ ဖလူးကြီးကျေးရွာ၊ မင်းလက်ပံကျေးရွာ၊ ဖလူးလေးကျေးရွာ၊ အင်ကြင်းမြိုင်ကျေးရွာတို့သို့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၁၅ ရက်တွင် အပြီးသတ် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးသွားနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

စာမူရှင်များနှင့် စာတမ်းရှင်များအား ဂုဏ်ပြုပွဲကျင်းပ

မိတ္ထီလာ
မိတ္ထီလာတက္ကသိုလ်၌ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ တက္ကသိုလ်နှစ်လည်မဂ္ဂဇင်းတွင်ရေးသားခဲ့ကြသော စာမူရှင်များနှင့် တက္ကသိုလ် (၄၂) နှစ်မြောက်ကျောင်းမွေးနေ့စာတမ်းများနှင့် အပတ်စဉ်ဖတ်ကြားသော သုတေသနစာတမ်းရှင်များအား ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါ တက္ကသိုလ်ဘွဲ့နှင့် သဘင်ခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။

စာမူရှင်များနှင့် စာတမ်းရှင်များအား ဂုဏ်ပြုပွဲတစ်ပွဲလွှာ၊ အမှတ်တရလက်ဆောင်နှင့် ဉာဏ်ပူဇော်ခများကို မိတ္ထီလာတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာဘဟန်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာကေသီသင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)

ဖုံး၊ သွန်၊ လဲ၊ စစ် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ညောင်ဦး
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့ အမှတ်(၁) သီရိမင်္ဂလာရပ်ကွက်တွင် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် ညနေ ၃ နာရီက သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါကင်းဝေးစေရေး ဖုံး၊ သွန်၊ လဲ၊ စစ် လုပ်ငန်းများတွင်ဆင်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးဌာနမှ ဆရာမဒေါ်သန်းမြ ဦးဆောင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား မိုးရာသီကာလ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ မဖြစ်ပွားစေရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေးဟောပြောပြီး နေအိမ်များရှိ ရေလှောင်ကန်များ၊ စဉ့်အို၊ စဉ့်ခွက်များအား အဘိတ်ဆေးများခတ်ခြင်းနှင့် ဘုရားပန်းအိုးများတွင် ပိုးလောက်လမ်းရှိ-မရှိ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝတ်စုံများထောက်ပံ့

ဂန့်ဂေါ
ဂန့်ဂေါခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမတွင် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ဝတ်စုံထောက်ပံ့ပွဲ ကျင်းပသည်။

ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်မင်းညို၊ ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်မောင်နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဌာနဝန်ထမ်း ၅၅ ဦးတို့အား ဝတ်စုံများ ထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိန်ကျော်

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ရန်ကုန်
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် တွဲတေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီဝင်များသို့ လုပ်ငန်းများလွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန တော်ဝင်စန္ဒာကူးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တွဲတေးမြို့နယ် ကျေးရွာ ၁၄ ရွာတွင် (VDP) စီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသော လုပ်ငန်း ၁၇ ခုနှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ကိုးအုပ်စုရှိ ကျေးရွာပေးပေးရေးလုပ်ငန်း ၁၁ ခုတို့အား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်လွင်၊ ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်လင်းသန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီဝင်များထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သက်ခိုင် (သန်လျင်)

ရော်ဘာလေသွင်းလှေ သုံးစင်း ပေးအပ်လှူဒါန်း

မန္တလေး
ရော်ဘာလေသွင်းလှေ သုံးစင်း ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တွင် စက်တင်ဘာ ၂၆ရက် နံနက် ၁၀နာရီက ကျင်းပသည်။ မီးသတ်ဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးသန်းဇော်ဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး အလှူရှင် Ironmen ရေကူးဝါသနာရှင်များအဖွဲ့မှ တစ်ဦးက လှူဒါန်းရခြင်းအကြောင်းပြောကြားပြီး ကယ်ဆယ်ရေးရော်ဘာလေသွင်းလှေ သုံးစင်း ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

တင်ဇာလှိုင် (ပြန်/ဆက်)

ကွမ်းခြင်းရက်လုပ်ခြင်းဖြင့် စားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေ

ကျောင်းကုန်း
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် ညောင်သာယာကျေးရွာတွင် ကွမ်းခြင်းရက်လုပ်ခြင်းဖြင့် မိသားစုစားဝတ်နေရေး အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကွမ်းထည်ရန်အတွက် ခြင်းတစ်ခြင်းကို ငွေကျပ်တစ်ထောင်ရကြောင်း၊ တစ်နေ့လျှင် ၁၅ ခြင်းခန့်ရက်လုပ်နိုင်ကြောင်း ခြင်းရက်လုပ်သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားညွှန်ညွှန်များ တာချီလိတ်နယ်စပ်မှ တစ်ပတ်အတွင်း ၂၆၃၂၂ ဦး ဝင်ရောက်လည်ပတ်

တာချီလိတ် စက်တင်ဘာ ၂၇
ညွှန်ညွှန်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ အတွင်း ဘုရားဖူးခြင်း၊ ရေမြေ တောတောင် သဘာဝအလှရှုခင်းများနှင့် အထင်ကရနေရာများ၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ မတူကွဲပြားသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မလေ့ထုံးစံများ၊ လူနေမှုဘဝပုံစံများကို ဗဟုသုတအဖြစ် ကြည့်ရှုလေ့လာသိမြင်ခံစားနိုင်စေရန် လာရောက်လျက်ရှိရာ တစ်ပတ်အတွင်း တာချီလိတ် နေချင်းပြန်နှင့် ညအိမ်ခရီးစဉ်အဖြစ် စုစုပေါင်း ၂၆၃၂၂ ဦး ဝင်ရောက်လည်ပတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွား (နိုင်ငံခြားသား) ၃၆၅၂ ဦး၊ တာလေလန်တောင်းဘုရားသို့ ထိုင်းနိုင်ငံသား ခုနစ်ဦး၊ ညအိမ်ခရီးစဉ်အဖြစ် မိုင်းဖြတ်နှင့် ကျိုင်းတုံမြို့သို့ ထိုင်းနိုင်ငံသားအများစု ပါဝင်သည့် တတိယနိုင်ငံသား ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည် ၆၆ ဦး၊ ပြည်တွင်းခရီးစဉ်သို့ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားညွှန်ညွှန် ၁၁၄၈ ဦး ဝင်ရောက်လည်ပတ်ခဲ့သည်။

တာချီလိတ်နယ်စပ်ဝင်ပေါက်မှ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်အထိ နေချင်းပြန်နှင့် ညအိမ်ခရီးသည် ထိုင်းနိုင်ငံသား ၈၅၀၆၆၅ ဦး၊ တတိယနိုင်ငံသား (နိုင်ငံခြားသား) ၁၁၆၀၂ ဦး၊ လန်တောင်းဘုရားသို့ နေချင်းပြန်ထိုင်းနိုင်ငံသား ၃၀၁ ဦး၊ မိုင်းဖုန်းနေချင်းပြန် ခရီးစဉ်အဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံသား ၁၁၃ ဦး၊ မိုင်းဖြတ်နှင့် ကျိုင်းတုံခရီးစဉ်တွင် ၈၀၀၈ ဦး၊ ဝီဇာ(ဝီဇာကင်းလွတ်ခွင့်)ဖြင့် ပြည်တွင်း ခရီးစဉ်သို့ ၄၆၅၀၀ စုစုပေါင်း ညွှန်ညွှန် ၉၁၇၈၉ ဦး ဝင်ရောက်လည်ပတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝေယံလင်း(ပြန်/ဆက်)

လူငယ်နှင့် စာရိတ္တမြှင့်မားရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်းကျင်းပ

ပုသိမ်ကြီး စက်တင်ဘာ ၂၇
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် အထက ပုသိမ်ကြီးကျောင်းတွင် လူငယ်နှင့်စာရိတ္တမြှင့်မားရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်းကို စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါကျောင်းရှိ အောင်ဇေယျခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသောင်းဌေးလင်း၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးလှမြင့်၊ ဒုမြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဒေါ်ခိုင်ကေသွယ်၊ မြို့နယ်စာရေးဆရာ အသင်းမှ ဆရာ(သား)အောင်မြင့်နှင့် ဆရာကျော်သိန်းဌေးတို့က အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်မှုသာ မလိုလားအပ်သော ပြဿနာများ လျော့နည်းပျောက်မည်ဖြစ်ပြီး တရားဥပဒေရေးရာအကြောင်းများ၊ အလိမ္မာစာမှာရှိဆိုသလို စာပေရေးရာအကြောင်းများ စသည်တို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသားလူငယ်များက သိရှိလိုသည့် မေးခွန်းများမေးမြန်းရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

ဇာနည်ကိုကို တင်ဝင်းတင်

ရေကျော်သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၇
အစဉ်အလာမပြတ် နှစ်စဉ်ပုံမှန်ပြုလုပ်မြဲဖြစ် သည့် ရန်ကုန်မြို့ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် ရေကျော် လမ်းမအနီးရှိ ရေကျော်သီတင်းကျွတ်မီးထွန်း ပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်မှ ၁၄ ရက် အထိ ငါးရက်တိုင်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ

ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရေကျော် သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော် ကျင်းပရေး ကော်မတီမှ သိရသည်။
အဆိုပါ ရေကျော်သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲ တော်ကို ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက်ဖြစ် သော သိမ်ဖြူမီးပွင့်မှ ဗိုလ်တထောင်ဘုရား

လမ်းထိပ်အထိ၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမကြီးနှင့် ရေကျော်လမ်းဆုံထောင့်မှ အထက်ပုဇွန်တောင် လမ်းထောင့်အထိ ဈေးရောင်းပွဲတော်နှင့် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဈေးရောင်းပွဲ တော်အတွင်း ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၄၀၀ နီးပါးခန့် ခင်းကျင်းပြသ ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် အမှတ်(၉)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်က ပြောကြားသည်။

ရေကျော်သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော် ကာလဖြစ်သော အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်နှင့် ၁၁ ရက်တို့တွင် Lady Boy တေးသရုပ်ဖော်အဖွဲ့၊ အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်တွင် ဝိုင်းလမ်းအောင် ဦးစီးသော မြန်မာသံစဉ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့၊ အောက် တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် Hi Bird တေးဂီတအဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံကျော်စတီရီယိုတေးသံရုပ်များ၊ အောက် တိုဘာ ၁၄ ရက်တွင် Five Stars အမြဲမြဲအဖွဲ့ တို့က ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး လိပ်ကန်လမ်းမိသားစုများ၏ ကာတွန်းပြပွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-(ပွင့်သစ္စာ)၊
ဓာတ်ပုံ-စိုးမြင့်အောင်



သီပေါ၌ ချိန်ဆန်ပွတ် (ခေါ်) သင်ပုတ်စင်များ ဝါကျွတ်ပွဲတော်အမိ ဈေးကွက်သို့ပို့ဆောင်

သီပေါ စက်တင်ဘာ ၂၇
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ်တွင် ဝါကျွတ်ပွဲတော်ကို ၁၃၈၁ ခုနှစ် သီတင်းကျွတ် လဆန်း ၁၄ ရက်မှ လပြည့်ကျော် ၁ ရက်တို့တွင် ချိန်ဆန်ပွတ်(ခေါ်) သင်ပုတ်စင်ဘုရား ကျောင်းဆောင်တွင် ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ သစ်သီး၊ ပန်း မန်တို့ဖြင့် ဦးခိုက်ကြိုဆိုပူဇော်ကြမည် ဖြစ်သည်။

တောင်သူလယ်သမားများသည် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင် ခေတ္တနားချိန်တွင် အပိုင်ငွေ လည်းရ၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကိုထိန်းသိမ်းသောအားဖြင့် ချိန်ဆန်ပွတ်(ခေါ်)ဘုရားကျောင်း ဆောင်များကို လက်မှုပညာတစ်ရပ်အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြပြီး သင်ပုတ်စင်တစ်ခုလျှင် ငွေကျပ် ၇၀၀ ဖြင့် ရောင်းချကြကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)



ယခင်နှစ်က ကျင်းပခဲ့သည့် ရေကျော်သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်ကို တွေ့ရစဉ်။

မြို့ကြီးသုံးမြို့တွင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းသစ်တည်ထောင်ခြင်းနှင့် နည်းပညာသင်တန်းများ သင်ကြားပေးမည်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၇
နည်းပညာကို တွင်ကျယ်စွာအသုံးချ နိုင်စေရန်ရည်ရွယ်ကာ ဖန်တီးရာ၏ ရွေ့လျားနည်းပညာအစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ် သည့် Innovation Bus အစီအစဉ်မှ ဒုတိယခရီးစဉ်အနေဖြင့် စစ်ကိုင်းမြို့၊ မန္တလေးမြို့နှင့် တောင်ကြီးမြို့ရှိ လူငယ် ပညာရှင်များ၊ တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အသေးစားနှင့် အလတ် စားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် နည်းပညာ စိတ်ဝင်စားသူများအား နည်းပညာနှင့် စွန့်ဦးတီထွင်မှုဆိုင်ရာ ဗဟုသုတနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများကို အခမဲ့ မျှဝေသင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
အဆိုပါအစီအစဉ်သည် အသေးစား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ စတင်နေသည့်

စွန့်ဦးတီထွင်သူများ၊ မိမိလုပ်ငန်းတိုးတက် ပြီး ဝင်ငွေပိုမိုရရှိစေမည့်နည်းလမ်း ရှာဖွေ နေသူများ၊ အစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကိုစိတ် ဝင်စားသော တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ လူမှုအသင်းအဖွဲ့တစ်ခု တွင်ပါဝင်လုပ်ဆောင်နေပြီး မိမိအသင်း အဖွဲ့အား ဗဟုသုတများ ပြန်လည်ဝေမျှပေး လိုသူများ၊ နည်းပညာဖြင့် မိမိနေထိုင် သော ပတ်ဝန်းကျင်လူမှုအဖွဲ့အစည်းကို အကျိုးပြုသည့် လုပ်ဆောင်ချက်များပြုလုပ် လိုသူများအား ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်သည်။
ဖန်တီးရာ၏ CEO ဖြစ်သည့် Jes Kaliebe Petersen က “အခုဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းလုံးမှာ အစ်ဂျစ်တယ်ချိတ်ဆက်မှု တွေပျံ့နှံ့လာပါပြီ။ ဒီချိတ်ဆက်မှုကွန်ရက် တွေ အကောင်းဆုံးအသုံးချပြီး ကြီးမား

တဲ့ ပြဿနာတွေ၊ စိန်ခေါ်မှုတွေကို ဖြေရှင်း ဖို့ အစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ဆောင်မှုတွေ ပိုမိုထွန်း ကားလာမှာဖြစ်သလို နည်းပညာတိုးတက် မှုကို ပိုမိုအရှိန်ရလာစေရန်နှင့် တစ်ဖက်မှာ လည်း ပြည်တွင်းက လူ့အဖွဲ့အစည်းတွေ ကို အသိပညာတွေမျှဝေပြီး ကျွမ်းကျင်မှု ရှိအောင် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနိုင်ရန် လိုအပ်ပါတယ်။ Innovation Bus အစီ အစဉ်ကလည်း ဒီရည်ရွယ်ချက်နဲ့ပဲ စတင် ခဲ့တာပါ” ဟု ပြောကြားသည်။
ရွေ့လျားနည်းပညာအစီအစဉ် သင်တန်း များကို တောင်ကြီးမြို့၊ SSSCCI ခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိလည်း ကောင်း၊ မန္တလေးမြို့၌ နိုဝင်ဘာမှ ၂၀၂၀

အေးမင်းသူ၊ ဇာနည်မောင်

တုပ်ကွေးရောဂါကာကွယ်ရေး အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၇
နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် ထိ ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါ A(H1N1)pdm 09 ကြောင့် သေဆုံးသူဦးရေ ၁၁၅ ဦးရှိပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း ရာသီတုပ်ကွေးရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၆၈ ဦးထိရှိနေကြောင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနခွဲ၏ ထုတ်ပြန်ချက် အရ သိရသည်။
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ တုပ်ကွေးရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် ထိရောက်စွာတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများကို အရှိန်အဟုန် မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီး ဌာနမှ သိရသည်။

မျိုးမင်းသိန်း (မရမ်းကုန်း)

သထုံမြို့တွင် လူမှုကူညီရေးအဖွဲ့များအား ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်

သထုံ စက်တင်ဘာ ၂၇
အမေရိကန်နိုင်ငံ ဆန်ဖရန်စစ္စကိုမြို့မှ မြန်မာနိုင်ငံသားအလှူရှင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည့် ထောက်ပံ့ ကြေးငွေများအား မြို့နယ်အတွင်းရှိ လူမှုကူညီရေးအသင်းများအား ပြန်လည်ပေးအပ် လှူဒါန်းပွဲကို သထုံ မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန စုပေါင်းရုံး၌ စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် ညနေပိုင်းက ကျင်းပသည်။
ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခိုင်ခိုင်လဲ့က ဘေးအန္တရာယ်များကို ကြိုတင်ကာကွယ် ကူညီပေး နိုင်ရန်အတွက် လူမှုကူညီရေးအဖွဲ့များအား သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ လိုအပ်သော အထောက် အကူပြု ပစ္စည်းများအား ဝယ်ယူ၍ စနစ်တကျ ဖြန့်ဝေ ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်ဖြစ် ကြောင်းနှင့် ယခုပေးအပ်လှူ ဒါန်းသည့် ငွေများမှာ ပြည်ပ မှ မြန်မာနိုင်ငံသားအလှူရှင် များ ပေးအပ်လှူဒါန်းသော ကျပ်သိန်းသုံးရာကို လူမှုကူညီ ရေးအဖွဲ့များသို့ ပေးအပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
သထုံမြို့နယ်အတွင်း လူမှုကူညီ ရေးအသင်းအဖွဲ့ပေါင်း ၁၃ ဖွဲ့ ရှိကြောင်း သိရသည်။

ခွန် (ဝင်းပ)



ပန်းတောင်းမြို့နယ်မှ တောင်သူများအား မြေယာနစ်နာကြေးပေးအပ်

ပန်းတောင်း စက်တင်ဘာ ၂၇
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ ၂၀၀၆ ခုနှစ်အတွင်းက ကြံခင်း-ဥသျှစ်ပင်- သရက်-မီးရထားလမ်းဖောက်လုပ်ရာတွင် ပါဝင်သောတောင်သူများ၏စွန့်လွှတ်မြေ များအတွက် မြေယာလျော်ကြေးနှင့် သီးနှံပျက်စီးမှု နစ်နာကြေးပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခင်ခင်သစ်၊ ခေတ္တမြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးနေမင်းထွန်း၊ မြန်မာ့မီးရထားမှ တာဝန်ခံအရာရှိ ကွန်ကရစ်ဇလီဖားတုံး စက်ရုံမှူး ဦးသက်ဆွေမြင့်တို့က ကြံခင်း- ဥသျှစ်ပင်-သရက် မီးရထားလမ်းဖောက် လုပ်ရာတွင် ပါဝင်သွားသော တောင်သူ များ၏ စွန့်လွှတ်မြေများနှင့် သီးနှံပျက်စီးမှု နစ်နာကြေးပေးရခြင်းအကြောင်းများ ပြောကြားပြီး ပါဝင်သွားသည့်ကျေးရွာ အုပ်စု ၁၀ အုပ်စုရှိသည့်အနက် ယခုသုံး



အုပ်စုသာပေးအပ်ပြီး ကျန်အုပ်စုအား ၁၂၅ ဦး၊ လယ်မြေ ၁၀၄ ဒသမ ၇၂ ဧက၊ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ဥသျှစ်ပင်မြို့ ၌ ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းပြော ကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ကျေးရွာအုပ်စု ၁၀ အုပ်စု အနက်ပထမအသုတ်ဖြစ်သော ကျောက်ဖူး ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပဲကြီးကျေးရွာအုပ်စု၊ ကြိုးကြာကျေးရွာအုပ်စုတို့မှ တောင်သူ

အောင်မြင့် (ပန်းတောင်း)

လာမည့်ဇန်နဝါရီ အပြောင်းအရွှေ့တွင် မန်ယူမှ ပေါ့ဘာ ထွက်ခွာမည်



ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာဟာ လာမည့်ဇန်နဝါရီ အပြောင်းအရွှေ့မှာ မန်ယူအသင်းကနေ ထွက်ခွာမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ မန်ယူအသင်းနည်းပြ ဆိုးရှားအနေနဲ့ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ ညပိုင်းက ရိုချက်ဒ်လီအသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ကာတာဘာအိုဖလားပွဲစဉ်မှာ ပေါ့ဘာကို ပင်နယ်တီကန် ခွင့်မပေးခဲ့တဲ့အပြင် အက်စလေယန်းနဲ့ ဒီဂီယာတို့မပါဝင် သော်လည်း အသင်းခေါင်းဆောင်လက်ပတ်ကို ပေါ့ဘာကို ပေးအပ်မည့်အစား အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ် တူယန်ဇီတို့ကို လွှဲပြောင်းပေးခဲ့တာတွေက ပေါ့ဘာအနေနဲ့ မန်ယူအသင်းနဲ့ လမ်းခွဲဖို့ အကြောင်းဖန်လာတယ်လို့ ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး ရက်ရှ်ဖို့ဒ်တို့ကို စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့ ကမ်းလှမ်းထားပေမယ့် အောင်မြင်မှုမရရှိတဲ့အတွက် ဒေါသထွက်နေတယ်လို့လည်း ဆိုပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ရက်ရှ်ဖို့ဒ်အနေနဲ့တော့ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုသင့်တယ်လို့လည်း ဆိုးရှားက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ပေါ့ဘာဟာ ခြေသလုံးဒဏ်ရာကြောင့် ပြီးခဲ့တဲ့သုံးပွဲမှာ မန်ယူအသင်းနဲ့အတူ ပွဲထွက်ကစားခွင့် ပျောက်ဆုံးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ရိုချက်ဒ်လီအသင်းနဲ့ပွဲစဉ်မှာ ပြန်လည် ပါဝင်ခွင့်ရရှိခဲ့ပေမယ့် ပင်နယ်တီကန်ခွင့်နဲ့ အသင်းခေါင်းဆောင်လက်ပတ် ပြဿနာတို့ကြောင့် လာမည့်အပြောင်းအရွှေ့အတွင်းမှာ မန်ယူကနေထွက်ခွာမယ်လို့ ပြောလာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ဆိုးရှားအနေနဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာနဲ့

ငွေကြယ်- စုစည်းသည်

ဂရစ်ဇ်မန်းအား ချဉ်းကပ်မှုဖြင့် ဘာစီလိုနာအသင်းအား ယူရို ၃၀၀ ဒဏ်ရိုက်

ဘာစီလိုနာအသင်းသည် တိုက်စစ်မှူး ဂရစ်ဇ်မန်းလားလီဂါ ပြိုင်ဘက် အသင်းဖြစ်တဲ့ အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်အသင်းတွင် ရှိနေစဉ် ဂရစ်ဇ်မန်းကို ချဉ်းကပ်မှုအတွက် စပိန်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ဘာစီလိုနာ အသင်းကို ယူရို ၃၀၀ (၂၆၅ ပေါင်) ဒဏ်ရိုက်ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

စပိန်ချန်ပီယံ ဘာစီလိုနာအသင်းဟာ ဇူလိုင် ၁ ရက်က ဂရစ်ဇ်မန်းရဲ့ ရှယ်ရာအားလုံးကို ယူရိုသန်း ၁၂၀ (ပေါင် ၁၀၇ သန်း) ပေးပြီး စာချုပ်ချုပ်ဆို ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် စပိန်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ကတော့ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ် အသင်းရဲ့ ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ ဂရစ်ဇ်မန်းနဲ့ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ဘာစီလိုနာအသင်းအနေနဲ့ စပိန်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ရဲ့ စည်းမျဉ်းတွေကို ချိုးဖောက်ခဲ့တာလို့ ပြောပါတယ်။

အသင်းကလည်း ဂရစ်ဇ်မန်းကို ရောင်းချခဲ့မှုဟာ ယူရိုသန်း ၂၀၀ (ပေါင် ၁၉၇ သန်း) ရရှိသင့်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဘာစီလိုနာ အသင်းဟာ ဂရစ်ဇ်မန်းကို ခေါ်ယူဖို့ မတ်လကတည်းက ဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဘာစီလိုနာအသင်းက စာချုပ်ချုပ်ဆို ခေါ်ယူချိန်မှာတော့ ယူရိုသန်း ၁၂၀ အထိလျော့ကျခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဂရစ်ဇ်မန်းအနေနဲ့လည်း အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်အသင်းက နေထွက်ခွာဖို့ မေလကတည်းက တရားဝင်ကြေညာခဲ့ပြီး ဘာစီလိုနာ အသင်းနဲ့ ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့တာပါ။



အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်

အနုပညာ

ဆွမ်မန်းဒပ်စ်နဲ့ “BLACK PINK” အဖွဲ့ဝင်များတွေ့ဆုံ

တေးသံရှင် ဆွမ်မန်းဒပ်စ်ဟာ ကိုရီးယားမှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲတွေ အတွင်း “BLACK PINK” အဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံခဲ့ပါတယ်။ တွေ့ဆုံစဉ် တွဲဖက်ရိုက်ကူးထားတဲ့စာတတ်ပုံတွေကို ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့်က သူ့ရဲ့ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာပေါ်မှာ ဖော်ပြခဲ့ကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဆွမ်မန်းဒပ်စ်ဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း တေးဂီတ ဖျော်ဖြေပွဲတွေ ပြုလုပ်နေပြီး ဆိုးလ်မှာ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်က ဖျော်ဖြေခဲ့ပါတယ်။ ဒီပွဲကို တောင်ကိုရီးယားရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီး တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “BLACK PINK” ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်သုံးဦးလည်း တက်ရောက်ခဲ့ကာ ဆွမ်မန်းဒပ်စ်နဲ့ တွေ့ဆုံခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဆွမ်မန်းဒပ်စ်နဲ့ “BLACK PINK” ရဲ့အဖွဲ့ဝင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ လီဆာ၊ ဂျန်းနီ၊ ဂျီစိုးတို့ တွေ့ဆုံခဲ့ကြတဲ့ပုံကို ဆွမ်မန်းဒပ်စ်က သူ့ရဲ့ အင်စတာဂရမ် စာမျက်နှာပေါ်မှာ ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ အခြားသော အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ရိုစီဟာ ဆွမ်မန်းဒပ်စ်နဲ့ တွေ့ဆုံရာမှာမပါဝင်ခဲ့ပါဘူး။ သူဟာ ပြင်သစ်ဖက်ရှင် သီတင်းပတ်ကို တက်ရောက်နေတာဖြစ်ပြီး ဒါဟာ သူ့အတွက်တော့ ပထမဆုံးအကြိမ် တက်ရောက်ခြင်းဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်အတွက် ပြင်ဆင်နေတဲ့ အိုင်ယူ



တစ်ကိုယ်တော်တေးသံရှင်တစ်ဦးအဖြစ် အောင်မြင်ခဲ့ပြီးနောက် သရုပ်ဆောင် တစ်ဦးအဖြစ်ပါ ကျော်ကြားလာတဲ့ အိုင်ယူဟာ လတ်တလောမှာ သူ့ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်အတွက် ပြင်ဆင်မှုတွေ ပြုလုပ်နေကြောင်း သိရပါတယ်။ အိုင်ယူရဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်ကို မကြာသေးမီက အပြီးသတ်ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပြီး ဒီဇာတ်လမ်းတွဲဟာ ကြည့်ရှုသူပရိသတ် များပြားခဲ့ပါတယ်။ သရုပ်ဆောင်နယ်ပယ်ဘက်မှာ လှုပ်ရှားမှုတွေ ဆက်တိုက်လုပ်ဆောင်နေတဲ့ အိုင်ယူဟာ လတ်တလောမှာတော့ တေးသီချင်းသစ်ကို ဖန်တီးနေကြောင်း အော့ကေပေါ့ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

အိုင်ယူတေးအယ်လ်ဘမ်သစ် ထုတ်လွှင့်သွားမယ့်သတင်းကို သူ့ရဲ့ အေဂျင်စီကလည်း အတည်ပြုပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီတေးအယ်လ်ဘမ်ကို လာမယ့်လအတွင်း ထုတ်လွှင့်ပေးသွားဖို့ရာ စီစဉ်ထားကြောင်းလည်း အေဂျင်စီက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အိုင်ယူဟာ တစ်နှစ်တာအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် ထုတ်လွှင့်သွားမှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ မကြာသေးမီက ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့်ဟာ သူ့ရဲ့ ပရိသတ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံပွဲကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ဂိုဟေဆန်းရဲ့ သီချင်းသစ်ထုတ်လွှင့်

တောင်ကိုရီးယားကြယ်ပွင့် ဂိုဟေဆန်းဟာ မကြာသေးမီက ခင်ပွန်းဖြစ်သူနဲ့ လမ်းခွဲခဲ့တာဖြစ်ပြီး လတ်တလောမှာ သူ့နဲ့ခင်ပွန်းဖြစ်သူတို့ရဲ့အကြောင်းကို ရေးသားသီဆိုထားတဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ကို စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဂိုဟေဆန်းက သူ့ရဲ့အင်စတာဂရမ်ပေါ်မှာ တေးသီချင်းသစ် ထုတ်လွှင့်မယ့် အကြောင်း စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်က ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုဖော်ပြပြီးနောက်နေ့မှာ တေးသီချင်းကို ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ တေးသီချင်းရဲ့အမည်ကို “Must I Die?” လို့ ပေးထားကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ဂိုဟေဆန်းအနေနဲ့ တေးသီချင်းသစ် ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့အပေါ် ပရိသတ်တွေက အံ့အားသင့်ခဲ့ရပါတယ်။ ဂိုဟေဆန်းဟာ သူ့ရဲ့ တေးသီချင်းကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း နောက်ဆုံးထုတ်လွှင့်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး လတ်တလောမှာမှ ပြန်လည်ထုတ်လွှင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ တေးဂီတလောကကနေ အနားယူလိုက်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ဖူးတယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဂိုဟေဆန်းဟာ အာဂျေယန်းနဲ့ လမ်းခွဲခဲ့ကာ ကွာရှင်းဖို့ဆောင်ရွက်နေစဉ်မှာ ပင် သူ့အနေနဲ့ အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေကို ခေတ္တရပ်နားထားမှာဖြစ်ကြောင်းလည်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ဖူးပါတယ်။



အေးပြည့် - စုစည်းသည်

ဖိတ်ကြားလွှာ

မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ် အနေဖြင့် MLC 2006,CBA,SEA ဆိုင်ရာ သဘောထားများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် စာချုပ်စာတမ်းများ ဆွေးနွေးပွဲအား အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပ ပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါ၍ စိတ်ဝင်စားသည့် သဘောထားများ တက်ရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

နေ့ရက်။ ။ ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ (တနင်္ဂနွေနေ့)။

အချိန်။ ။ မွန်းလွဲ ၁:၀၀နာရီ မှ ၂:၀၀နာရီ။

နေရာ။ ။ အထွေထွေအဖွဲ့ချုပ်၊ ကြားတောရလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။ (ရွှေတိဂုံဘုရားအရှေ့ဘက်မှ မြေပုံအခြေအနေအထားအတိုင်း ဘက်သို့ ထွက်သည့်လမ်း)။

မြေကွက်ရောင်းမည်

ညောင်ဦးမြို့၊ မြို့ရောင်လမ်းအနီးရှိ

မြေဧရိယာ(၅.၀၀)ဧက

ဟိုတယ်အသစ်ရောင်း / ငှားမည်

ညောင်ဦးမြို့၊ ငှက်ပစ်တောင်ဘုရားအနီး၊ မြေ(၀.၂၅)ဧကပေါ်၌ လက်ရှိကောင်းမွန်စွာ လည်ပတ်နေသည့် လူအယောက်(၁၀၀)ထိ တည်ဆောက်နိုင်သော ဟိုတယ်အသစ် အကျိုးဆောင်များ ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၅၄၀၀၄၉၁
၀၉-၄၄၀၀၄၉၁

အမည်မှန်

ကရင်ပြည်နယ်၊ ကော့ကရိတ်မြို့၊ အထက ရောင်းတောင် G-2 (ဒုတိယ တန်းတွင်) ပညာသင်ကြားနေသော ဦးအောင်နိုင်ဦး၏သမီး မနန်းလင်းယဉ် အောင်၏ အမည်မှန်မှာ နန်းသွန်းလှိုင် ဖြစ်ပါသည်။

ကိုကျော်နိုင် CAR RENTAL

ALPHARD, HIACE (အိတ်စာတုံး)၊ SALOON တာများကို စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ စရီးသွားနိုင်ရန် တားသီးသန့် ဖြစ်စေ ယဉ်ဖောင်းပါ အပြီးအစီအစဉ်စေ ငှားရမ်းနိုင်ပါသည်။

☎ 09 253 582 510, 09 515 8803

www.facebook.com/kyawpanda

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိသော အရက်၊ စီးကရက်၊ ဝိုင်အမျိုးမျိုး၊ တရားမဝင်တင်သွင်းထားသည့် ဘီယာအမျိုးမျိုးတို့အား ရှာဖွေ၊ သိမ်းဆည်း အရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးခြင်း

- ★ အထူးကုန်စည်များဖြစ်သည့် အရက်၊ စီးကရက်၊ ဆေးပေါ့လိပ်နှင့် ဝိုင်အမျိုးမျိုးတို့အား သတ်မှတ်ထားသော အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ပြီးမှရောင်းချရန် သတ်မှတ်ထားပါသည်။
- ★ သတ်မှတ်ထားသည့် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိသော အရက်၊ စီးကရက်၊ ဆေးပေါ့လိပ်၊ ဝိုင်အမျိုးမျိုးနှင့် တရားမဝင်တင်သွင်းထားသော ဘီယာအမျိုးမျိုးတို့ကို ဝယ်ယူ ရောင်းချကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါက တွေ့ရှိရသည့် အထူးကုန်စည်များကို အထူးကုန်စည်ခွန် ဥပဒေနှင့်အညီ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမည်အပြင် သိမ်းဆည်းခြင်းခံ ရသည့်အထူးကုန်စည်တန်ဖိုး၏ ၁၀၀ရာခိုင်နှုန်းကို ဒဏ်ငွေအဖြစ် ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါ သည်။
- ★ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရသည့် အထူးကုန်စည်များသည် ပြည်တွင်း၌ထုတ်လုပ်သော အထူးကုန် စည်ဖြစ်ပါက ယင်းကုန်စည်ကို ထုတ်လုပ်သူကလည်း ယင်းအထူးကုန်စည်တန်ဖိုး၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဒဏ်ငွေအဖြစ် ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ★ အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိသော အရက်၊ စီးကရက်၊ ဆေးပေါ့လိပ်၊ ဝိုင် အမျိုးမျိုးနှင့် တရားမဝင်တင်သွင်းထားသော ပြည်ပနိုင်ငံထုတ်ဘီယာအမျိုးမျိုးတို့ကို ရှာဖွေဖော်ထုတ် သိမ်းဆည်းရန် ဈေးကွက်အတွင်း ရှောင်တခင်ဝင်ရောက်စစ်ဆေးခြင်း အား အထူးကုန်စည်ခွန်ဥပဒေတွင် အပ်နှင်းထားသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့်အညီ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- ★ သို့ဖြစ်ပါ၍ သတ်မှတ်အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှိပ်ထားခြင်းမရှိသော အရက်၊ စီးကရက်၊ ဝိုင်အမျိုးမျိုးနှင့် တရားမဝင် တင်သွင်းထားသည့် ဘီယာအမျိုးမျိုးတို့ကို ဝယ်ယူရောင်းချခြင်း မပြုလုပ်ကြပါရန် ကြိုတင်အသိပေးအပ်ပါသည်။
- ★ မရှင်းလင်းသည့်အချက်များကို အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (သို့မဟုတ်) အလယ် အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (၁)၊ (၂)၊ (၃)၊ (၄)၊ (၅) (သို့မဟုတ်) ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး (သို့မဟုတ်) အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုရုံး (နေပြည်တော်) ရုံးအမှတ် ၄၆၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ဖုန်းနံပါတ်- ၀၆၇-၃၄၃၀၅၃၃၀၆၇-၃၄၃၀၅၂၂၊ (သို့မဟုတ်) အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုရုံး (ရန်ကုန်) အမှတ်၅၉/၆၁၊ မြေညီထပ်၊ ပန်းဆိုး တန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ဖုန်းနံပါတ်- ၀၁-၃၇၈၃၇၀၊၀၁-၃၇၈၃၇၂၊ (သို့မဟုတ်) အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုရုံး(မန္တလေး)၆၅လမ်း၊ ၂၂ x ၂၃လမ်းကြား၊ ဖုန်းနံပါတ် - ၀၂-၄၀၃၀၃၀၃၂ သို့မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

လိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ်(၈)၊ မြေကွက် အမှတ်(၁၅၇)၊ ဧရိယာ(၁.၁၁၇)ဧက၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၁၅၇)၊ မြို့နယ်ဦးအောင်လမ်း၊ စက်မှုဇုန် ၂၊ လိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ၁။ ဒေါ်သင်းရွှေ [၉/မနမ(နိုင်) ၀၄၄၆၆]၊ ၂။ ဒေါ်ရွှေစွန်း [၉/မရမ (နိုင်) ၀၇၈၃၂၀]၊ ၃။ ဦးမိုးဆီ [၉/မရတ(နိုင်) ၁၀၅၉၅၀] အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ရက်အတွင်း အမည်ပေါက်(၃)ဦးအနက် တစ်ဦးဖြစ် သူ ဒေါ်သင်းရွှေ(မိခင်)ကွယ်လွန် အမည် ပေါက် ဒေါ်သင်းရွှေ၏ ခင်ပွန်း ဖြစ်သူ ဦးအိုက်ဟန်(ဖခင်)ကွယ်လွန် သဖြင့် မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်သင်းရွှေ၏ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် အအား သားသမီးများ ဖြစ်ကြသော ၁။ ဦးစော်လင်းထက် [၉/အမမ(နိုင်) ၀၀၄၄၅၂]၊ ၂။ ဦးစော်လင်းကျော် [၉/ အမမ(နိုင်) ၀၀၄၄၅၃]၊ ၃။ ဒေါ်မြိုး သက်ဝါ [၉/အမမ(နိုင်) ၀၀၄၄၅၄]၊ ၄။ ဒေါ်မြိုးဝါ [၉/အမမ(နိုင်) ၀၀၄၄၅၅]၊ ၅။ မြိုးနုဝါ [၉/အမမ(နိုင်) ၀၀၄၄၅၆] တို့မှ သားသမီးအရင်းများ တော်စပ် ကြော်ငြာတရားရုံးကွန်ရက်တွင် ထောက်ခံ ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ မိခင်ဖခင်တို့၏သေဆုံး မှုလက်မှတ်နှင့် နှစ်(၆၀)ရက်မှစ၍ တို့အား တင်ပြ၍ ကျန်အမည်ပေါက် (၂)ဦးဖြစ်သော ၁။ ဒေါ်ရွှေစွန်း [၉/ မရမ(နိုင်) ၀၇၈၃၂၀]၊ ၂။ ဦးမိုးဆီ [၉/မရတ(နိုင်) ၁၀၅၉၅၀] အထူးအထူး ပူးတွဲ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း၊ အရောင်း အဝယ်+စွန့်လွှတ်စာချုပ်ချုပ် ဆိုရန်အတွက် မြေပုံကူး လျှောက်ထား လာရာတရားရုံးဝင်ဆိုင်လှသော အထောက် အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ကန်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး (ဘီယာဦးစီးဌာန) ချစ်မြင့်
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး

(တင်ဒါပုံစံအဆိုပြုလွှာစတင်ရောင်းချမည့်နေ့နှင့် တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်အား ပြောင်းလဲပြင်ဆင်ခြင်း)

၁။ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်ဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတနှင့်ထုတ်လုပ်ရေး (ယ) ရပ်ကွက်၊ (၁၆) လုပ်သားလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၃/က+၃၃/၁)၊ ဧရိယာ(၁.၄၇၅)ဧကပေါ်တွင် (၅၈၆ပေ x ၅၅ပေ) အကျယ်အဝန်းရှိ (၄)ခန်းတွဲ (၇) ထပ် (မြေညီထပ်ကားပါကင်အပါအဝင်) ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ(၃)လုံး ဆောက်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် 500 KVA Transformer (၂)လုံး တည်ဆောက်တပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အိတ်စွင့်တင်ဒါအား ၂၀-၂၁-၂၀၁၉ရက်နှင့် ၂၁-၂၁-၂၀၁၉ရက်နေ့ ထုတ် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာ များတွင် ကြော်ငြာခေါ်ယူခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

၂။ ၎င်းအိတ်စွင့်တင်ဒါပုံစံ ရောင်းချမည့်ရက်နှင့် တင်ဒါပုံစံနောက်ဆုံးတင်သွင်းမည့်ရက် တို့အား အောက်ပါအတိုင်း ပြောင်းလဲပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြော်ငြာ အပ်ပါသည်။

(က) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် / အချိန် - ၁၇-၁၀-၂၀၁၉(ကြာသပတေးနေ့)

(ခ) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်နေရာ - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီး ဌာနမှူးရုံး၊ အမှတ်(၁၆၃/၁၆၇)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(အလယ်ဘလောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

(ဂ) တင်ဒါပုံစံတင်သွင်းရမည့်နောက်ဆုံး ရက် / အချိန် - ၁၅-၁၁-၂၀၁၉(သောကြာနေ့)၊ မွန်းလွဲ(၁၅:၀၀) နာရီတိတိ။

(ဃ) တင်ဒါပုံစံစွဲလုပ်မည့်နေရာ - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီး ဌာနမှူးရုံး၊ အမှတ်(၁၆၃/၁၆၇)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(အလယ်ဘလောက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

၂။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး၊ ဖုန်း-၀၁-၂၅၂၅၄၃၊ ၀၁-၃၇၂၀၃၀ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်၍ မေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်းနှင့် တင်ဒါပုံစံလုပ်မည့်နေ့ရက်နှင့် အချိန်တို့ကိုထပ်မံ၍ ထုတ်ပြန် ကြော်ငြာသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သွေးသည် အသက်

ဖခင်အမည်မှန်

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မင်းပြာမြို့၊ ဈေးဟောင်းပိုင်း၊ ဒေါ်အေးသီတာမြင့်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ မောင်ရွှေတော် [၁၁/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀] ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

မောင်ရွှေတော်

အမည်ပြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မော်တီ မြို့နယ်၊ အလကွဲ၊ လက်ဝဲတန်းစု၊ အငွေစာရင်းမှ ဦးသန်းမြင့်(၁၂/မာန (နိုင်) ၀၅၂ ၃၃၉)၏သမီး မမောင် အောင်အား မမောင်မြေအောင်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။

မမောင်မြေအောင်

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာစာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ရွှင်သီခွတ်(၁၃)လမ်း၊ အမှတ်(၁၀၆၈/ခ)၊ အကျယ်အဝန်း(၁၈ ပေ x ၅၄ ပေ) မြေညီထပ်မှန်ခန်းဟု ခေါ်တွင်သောတိုက်ခန်းအားတရားဝင် ပိုင်ဆိုင် ထားပြီး လိုအပ် သလို စီမံခန့်ခွဲ ရောင်းချလို ခွင့် ရှိကြောင်း အဆိုပြုသူ ဦးထွန်းဝေ (၁၂/ဥကတ(နိုင်) ၀၄၁ ၂၂၄)မှ ယင်းလူနေတိုက်ခန်းနှင့် နေထိုင်ပိုင်ဆိုင် အကျိုး ခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို ရောင်းချလိုကြောင်း တမ်းလမ်းရာ အဆိုပြုတန်ဖိုးဖြင့်ဝယ် ယူရန် တွက်ပေးစိတ်ဆွဲသွင်းခေါ်ဆိုသည့် (၁၂/မဝဒ(နိုင်) ၀၀၆၄၇၉)မှ သဘောတူလက်ခံပြီး ရောင်းချခွင့် တစ်စိတ် တစ်ဒေသ စရန်ငွေတို့ ပေးချေ ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အထက်ပါတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ် နှင့်ပတ်သက်၍ အကျိုးသက်ဆိုင်သူ မှားနှိုပါက မည်သူမဆိုခိုင်လုံသော စာရွက် စာတမ်းများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့ မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း တွက်ပေးစိတ်ဆွဲသွင်းခေါ်ဆိုပါကြောင်းနှင့် တန်ကွက် မည်သူ မရှိပါက အရောင်း အဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီပြီးဆုံးသည့်အထိ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဦးစိုးမြင့်လင်း

L.L.B, Diploma in International Law, WIPO (switzerland)

အထက်တန်းဆွေနေ (၁၉၂-၃၀၀၀၁) အမှတ်(၁၆၄)၊ ခိုင်ထွန်းပတ်လမ်း(အလယ်) ဝန်းထိတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ဖုန်း - ၀၉-၅၄၀ ၆၄၀၄၀၉-၄၈ ၅၄၀ ၆၄၀၄

စဉ်	လျှောက်ထားသူ			လျှောက်ထားသည့်			လျှောက်ထားသည့် အကြောင်းအရာ
	အမည်	မှတ်ပုံတင်	မြို့နယ်	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	လိပ်စာ	
၁။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၂။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၃။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၄။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၅။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၆။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၇။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၈။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၉။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၀။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၁။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၂။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၃။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၄။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၅။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၆။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၇။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၈။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၁၉။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့
၂၀။	ဦးအောင်နိုင်	၁၂/မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀	ရန်ကုန်	၆၄/မတီ ၂၅၆	၆၅ ၀၂ (၁၀၃မနမ(နိုင်) ၀၀၄၅၀၀/၇)	မိမိတို့၏ မိမိတို့၏ မိမိတို့၏	အမည်ပြောင်း မြို့နယ်အမှတ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့

ဖောင်းကြဲပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယဉ်အမှတ် 6D/8278 ၏ ဖောင်းကြဲ နံပါတ်ပြားပျောက်နေ၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြဲနံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ရခိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း)

မဟာရန်ကုန်

အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေလုပ်ငန်း

အိမ်ခန်း၊ ခန်းမ၊ အိမ်ခန်းများကို ကားဆိုင်ရုံနှင့် အလုပ်သမားများအပါ မြို့ပြဌာန / နယ်ပယ်

ဝန်ဆောင်ပေးပါသည်။

Ph: 09-444811126
09-444811127
09-73032439

မိုးကုတ်ဝိပဿနာတရားစခန်းပွဲ

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးထပ်ကြီးမြောက်ရပ်ကွက်၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်း၊ ဗန္ဓာပင်မှတ်တိုင်၊ လိပ်ပြာကန်တိုက်၊ မြတ်တန်စွန်စာသင်တိုက်တွင် (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၇ ရက်နေ့မှ ၁၃ ရက်နေ့) အထိ ၅-၁၀-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၁-၁၀-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ တရားစခန်းပွဲလှုပ်ပါမည်။ တရားစခန်းဝင်လိုသော ယောဂီများ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြပါသည်။

နေ့ယောဂီများလက်ခံပါသည်။
“ အရုဏ်ဆွမ်း- ၄၀၀၀၀/-၊ နေ့ဆွမ်း-၆၀၀၀၀/-၊ အချို့ပွဲ-၂၀၀၀၀/- လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။”
မြတ်တန်စွန်စာသင်တိုက်
ဖုန်း-၀၉-၅၁၁၉၉၇၀၊ ၀၉-၄၄၃၁၄၇၁၄၃

အမြန်ရောင်းမည်

၁။ ကုမ္ပဏီရုံးခန်း၊ မိနီမတ်ကတ်၊ စားသောက်ဆိုင်များဖွင့်ရန် နေရာကောင်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ၁၆၇လမ်း၊ (လမ်းကျယ်)၊ ရာပြည့်ဈေးဘေး(၁၈.၅x၅၅)ပေ၊ အမြင့် ၁၄ ပေ မြေညီ၊ သိန်း(၁၃၀၀)။
၂။ ဂိုဒေါင်၊ အထည်ချုပ်စက်ရုံ၊ ကားရပ်နားဝင်း၊ အားကစားကွင်း၊ ကြက်မွေးမြူရေးမြို့ Organic ဖိုက်ခင်းလုပ်ရန်နေရာကောင်း၊ ရေ၊ မီးပါ၊ မော်တော်၊ ဝါးနက်ချောင်းလမ်းမပေါ်(၂.၄၅)ဧက သိန်း ၁၆၀၀/-
- မွေဒုတိယအရင်းဆောက်ဖွဲ့ကျောင်းအနီး၊ ဂုတ်ကွက် (၄)ဧက သိန်း ၁၃၀၀/-
- ဂုတ်ကွက် (၂၂၀x၈၀)ပေ သိန်း ၄၀၀/-
ဖုန်း-၀၉-၉၆၅၇၀၀၀၀၊ ၀၉-၅၁၁၀၀၀၀

Asia Dragon (အာရှဒရဂွန်)
ကျွန်းကျွန်း၊ ရွှေဘို၊ ရွှေဘို
၀၉ ၇၅၅ ၁၀၀ ၁၀၀, ၀၉ ၇၅၇ ၁၀၀ ၁၀၀, ၀၉ ၅၀၀ ၅၀၀ ၅၀, ၀၉ ၅၀၀ ၅၀၀ ၅၀

ထားဝယ်မြို့ဟောင်းဟုယုံကြည်ကြသည့်သာဂရမြို့တည်နှစ်မှ လွတ်လပ်ရေးရချိန်အထိ၊ အစီရင်ခံစာများ အခြားအထောက်အထားများကိုအခြေခံ၍သိမိခဲ့သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်ပေးမြန်းချက်၊ ကိုယ်တိုင် တွေ့ကြုံခဲ့သည့်များဖြင့် ပေါင်းစပ်ပြုစုထားသည်။

မောင်လေးတင့်
ထားဝယ်မှတ်စု
(အေဒီ ၇၅၃-၁၉၄၈)
ရောင်းခွေး ၁၀၀၀၀ ကျပ်
ပါရဂူ ၂၃၀၊ ၂၉ လမ်း၊ ပန်းဘဲတန်း၊ ရန်ကုန်
၂/၄၊ ကမ္ဘာအေးစေတီတော်မူပိတောက်တန်း၊ ရန်ကုန်
ဖုန်း ၂၉၄၄ ရွှေအလှလမ်း၊ ထားဝယ်

လှသီတာဝင်း
ရဲ့
ပထမအကြိမ်ရေဆေး Water color ပန်းချီပြပွဲ
5th to 8th October, 2019
10:00am to 6:00 pm
Galler 65, ယောမင်းကြီးလမ်း, ရန်ကုန်

မဂ်လာပါ
အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
မြို့စဉ် / နယ်စပ်များအတွက်
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
Box ကာမျှတဖြင့်
အလုပ်သမားစုံစုံလင်လင်
၀၉-၄၅၀၀၄၂၇၀၄
၀၉-၂၅၀၀၅၅၆၆
၀၉-၄၂၀၀၅၆၂၉၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့
တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန
မြို့ဝင် Toll Gate (၆)ခု တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း
အိတ်ဖွင့်တင်ခါ လျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက်နှင့်
ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးမည့်နေ့ရက် ပြင်ဆင်ခြင်း
၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ သန်လျင်၊ ကျောက်တန်း၊ ခရမ်း၊ သုံးခွ၊ တွံတေး၊ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် (၆)မြို့နယ်တွင် မြို့ဝင်ကြေး Toll Gate တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ကောက်ခံခြင်းလုပ်ငန်းများကို Bot စနစ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ခါကြော်ငြာ ခေါ်ယူခဲ့ရာ ၁၇-၈-၂၀၁၉ ရက် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ(၂၇)နှင့် ၁၇-၈-၂၀၁၉ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ စာမျက်နှာ(၆)ပါ တင်ခါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်နေ့ရက်နှင့် တင်ခါဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးမည့်နေ့ရက်များကို လုပ်ငန်းလုံအပ်အချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း ပြန်လည်ပြင်ဆင်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
(က) လျှောက်လွှာ စတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၀-၁၀-၂၀၁၉ ရက်
(ခ) တင်ခါဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးမည့်ရက်/အချိန် - ၂၉-၁၀-၂၀၁၉ရက်၊ ၁၀:၀၀နာရီ
(ဂ) တင်ခါဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးမည့်နေရာ - ဒဂုံမြို့သစ်(အိမ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံး
၂။ တင်ခါခေါ်ယူခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသော အချက်များကို ဒဂုံမြို့သစ်(အိမ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန၊ တယ်လီဖုန်းအမှတ်-၀၉-၉၅၃၁၂၉၆၆၀၊ ၀၉-၇၈၂၅၅၅၂၊ ၀၉-၇၈၆၃၆၆၆၆၆၆ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
တင်ခါကော်မတီ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန

Sunday သင်တန်း
ကြည်စိုး I.C
အိမ်ခြံမြေ ၀၉-၅၁၀ ၄၀၄၁

ရောင်းမည်
ဆေးရုံသုံး ခုတင် များကို
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
ရောင်းချပေးနေပါသည်။
၀၉-၄၅၅၁၀၂၂၂၅
၀၉-၅၀၇၁၇၇၉
၀၉-၄၂၀၁၇၇၁၄၄
Facebook: hospitalbed-tazy

GW
အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
ကာယများနှင့် လုပ်သားအပါ
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ နယ်
အိမ်ပြောင်း ကားငှားနိုင်သည်။
အမှတ် ၅၅၊ မြေညီထမ်း၊ ယောမင်း၊
၀၉၄၀၁၅၀၅၅၅၅၅ ဝမ်းချောင်း၊
ဦးသန်းဦး

မြေ(၅ဧက)ရောင်းရန်ရှိသည်
မော်တော်မြို့နယ်၊ ထောက်ကြွန့်တိုးဂိတ်အကျော်၊ ရေ၊ မီး အစုံရှိ၍ ရေထွက်အားကောင်းသည်။ ရေ အရည်အသွေး ကောင်းသည်။ မျက်နှာစာလမ်းနှစ်ဖက်ပွင့်သည်။
ဈေးနှုန်း-ညှိနှိုင်း
ဆက်သွယ်ရန်-၀၉-၄၂၀၀၂၇၆၁၃၊ ၀၉-၂၅၀၀၇၇၉၀၇၊
၀၉-၇၇၇၇၉၉၅၆၄

ဖခင်အမည်မှန်
ဒဂုံအိမ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ရာဇပြေဟ် ဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်း ဒဿတန်းမှ မဇ္ဈိပိအောင်၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးသန်းဦး(၁၄/လပတ (နိုင်)၀၃၇၈၅၁) ဖြစ်ကြောင်း၊
ဦးသန်းဦး

ရွှေစည်
အိမ်ပြောင်း အိမ်ရွှေ့နှင့်
ကုန်တင်ဝန်ဆောင်မှု
၀၉-၇၃၁၂၂၀၂၉
၀၉-၇၅၆၆၆၅၃၄

Southern Ocean Co., Ltd.
White Elephant
NEW (LIGHT) CEILING BOARD (ပစ္စည်းအသစ်)
• ကျောက်ပြားထက်ပို၍ ကျောက်ပြားထက်ပိုခိုင်ခံ့
• တစ်ချက်ချက်ပို၍ တစ်ချက်ချက်ပိုခိုင်ခံ့
• ဆေးထုတ်ရောပေး
• ညစ်မပျက်၊ ချောမွေ့သောလွှာ အသစ်အတိုင်းပြန်နိုင်။
GLASSWOOL 2" → 1 ROLL 41200 MMK
PVC Ceiling Board → 1 PCS 300 MMK
PVC Gypsum Board → 1 PCS 5000 MMK
GLSSWOOL 2" → 1 ROLL 27000 MMK
No. 238, 1st Street (North), East Gyo Gone, Insein Township, Yangon, Myanmar.
☎ : 01 642986, ☎ : 09 791828141, 中文服務 09 5089780
Website: www.soocean.com Email: jk@soocean.com

ပထမဆုံး မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည့်

Since 2001
နေရာတိုင်းဆောင်ထား
အရပ်
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၁၀၀၈၉၀
- ၀၉-၇၃၁၀၀၈၉၁
- ၀၉-၄၅၁၇၃၀၀၀၅
- ၀၉-၄၅၁၇၃၀၀၀၆
မြောက်ဥက္ကလာပ
ဖုန်း - ၀၉-၄၄၄၃၆၄၄၄၆
- ၀၉-၄၄၄၃၇၄၄၄၇
- ၀၉-၄၄၄၃၈၄၄၄၈
ဝင်လိုလမ်း၊ ဝတ်ပြားခန်း(မြောက်ပိုင်း)
ဖုန်း - ၀၉-၄၅၁၇၃၀၀၀၂
- ၀၉-၇၈၃၉၇၈၈၈၃
၉-မိုင်း၊ ပြည်လမ်း
ဖုန်း - ၀၉-၄၃၀၄၉၃၃၅၆
ပေါက်တော၊ အင်းစိန်
ဖုန်း - ၀၉-၇၃၁၂၆၀၅၇
- ၀၉-၃၁၀၃၆၂၆၁
နေပြည်တော် **ပန္နလေး**
ဖုန်း - ၀၉-၄၉၂၀၀၀၀၀ ဖုန်း - ၀၉-၄၂၀၀၀၀၄၂၂
- ၀၉-၃၁၀၃၆၂၆၁ - ၀၉-၄၂၆၅၀၀၄၃၃

မြို့ရွာ တစ် ခွင် သာ စေ ချင် မီး တွင် မ ပေါ့ နှင့်

Myanmar Star Universe Co.,Ltd သာလျှင် AOC Products
အားလုံး၏ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဦးတည်းဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူ
ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မြန်မာ့ဂုဏ်ရောင်အိမ်ရာ၊ အမှတ်-၅၈(ဘီ)တွင် ရုံးခန်း ဖွင့်လှစ်ထားသော Myanmar Star Universe Co.,Ltd သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံတော်တွင် AOC products များဖြစ်သော Monitor, Media Display, Video Wall, Whiteboard, Keyboard & Mouse များ၏ပိုင်ဆိုင်သူ MMD Singapore Pte Ltd ၏ တစ်ဦးတည်းဖြန့်ချိသူ ကိုယ်စားလှယ် Sole Authorised Distributor ဖြစ်ပါသည်။
Myanmar Star Universe Co.,Ltd မှ ဝယ်ယူသော AOC ပစ္စည်းများသာလျှင် (၃) နှစ် အာမခံအပြည့်အဝရှိသည့် အရည်အချင်းပြည့်မီသောပစ္စည်းများ ဖြစ်ပါသည်။
Myanmar Star Universe Co., Ltd မှ ဝယ်ယူခြင်းမဟုတ်သော AOC ပစ္စည်းများသည် တရားမဝင်ဘဲ အာမခံမရှိသော အရည်အချင်းပြည့်မီခြင်းမရှိသည့် ပစ္စည်းများဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ AOC ပစ္စည်းအစစ်အမှန် အာမခံချက်(၃)နှစ်ပါဝင်သော Myanmar Star Universe Co.,Ltd မှ တင်သွင်းရောင်းချသည့် ပစ္စည်းများကိုသာဝယ်ယူကြပါရန် အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးလှဝင်း(စဉ်-၂၇၅၄/၃၁-၈-၁၉၈၄)
B.Sc,H.G.P,R.L,D.B.L,D.M.L,D.I.L,M.Dev.S
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့်နိကြိပဗ္ဗလစ်
အမှတ်-(၂၅)၊ ၃၅လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၂၀၂၉၁၇၉

ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ တတိယအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၇

မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၏ တတိယအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၅၁) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ တတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ၊ အမျိုးသားကော်မတီဝင်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ ဒေါက်တာဖေဖြင့်၊ ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးနှင့် နိုင်သက်လွင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ်များဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာခက်အောင်၊ ဦးအယ်လ်ဖောင်ရှီ၊ ဦးဆလင်းလျန်လွယ်၊ ဦးမြင့်မောင်၊ ဒေါက်တာလင်းထွဋ်နှင့် ဦးလှမိုးအောင်၊ စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ *

International Challenge ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲတွင် သက်ထားသူဇာ ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၇

International Challenge ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲကို မော်လမြိုင်နိုင်ငံ၌ ယနေ့ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာကြက်တောင်အားကစားမယ် သက်ထားသူဇာ ဆီမီးဖိုင်နယ် တက်ရောက်သွားသည်။

တွင် ဆီဒင် ၂ သတ်မှတ်ခံထားရသည့် ကနေဒါကစားသမား ဘရစ်တနေးတစ်နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နှစ်ပွဲ-တစ်ပွဲဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ သက်ထားသူဇာသည် ပထမပွဲတွင် ၂၁-၁၉ မှတ်၊ ဒုတိယပွဲတွင် ၁၄-၂၁ မှတ်၊ တတိယပွဲတွင် ၂၁-၉ မှတ်ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သက်ထားသူဇာသည်

ပထမပွဲတွင် အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ကာ အနိုင်ရခဲ့ပြီး ဒုတိယပွဲတွင် အရေးနိမ့်ခဲ့၍ နောက်ဆုံးပွဲအထိ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရသည်။ နောက်ဆုံးပွဲတွင် သက်ထားသူဇာသည် အမှတ်တောက်လျှောက်ယူကာ ၂၁-၉ မှတ်ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၅ သို့ ○



မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးအသင်းအား တွေ့ရစဉ်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးအသင်း တရုတ်ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၇

တရုတ်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူး၍ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ တရုတ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် တရုတ်ဖိတ်ခေါ် အမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးအသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအင်အားကြီး ဘရာဇီးအသင်းအပါအဝင် တရုတ်၊ နယူးဇီလန်နှင့် မြန်မာအသင်းတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့်ပုံစံနှင့် ပွဲစဉ်ဇယားကို တရုတ်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ထပ်မံထုတ်ပြန်မည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ *

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဖမ်းဆီးခံ ပြိတိန်ရေနံတင်သင်္ဘောအား အီရန်ရေကြောင်းအာဏာပိုင်များက ပြန်လွှတ်ပေး စာမျက်နှာ » ၁၂

ဆော်ဒီအာရေဗျ၌ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၀၀ နှင့် ဒုံးကျည်စနစ်များ ဖြန့်ကြက်ရန် ပင်တဂွန် ကြေညာ စာမျက်နှာ » ၁၃

၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ပခုက္ကူစာပေ တစ်သက်တာစာပေဆု၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ စာကြည့်တိုက်စာအုပ်ဆုနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ကျင်းပ စာမျက်နှာ » ၁၄

Visit The Industrial & Infrastructure Event for Myanmar
မြန်မာနိုင်ငံ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာကုန်သွယ်မှုပြပွဲ

Co-located with **Myanmar** CONSTRUCTION, POWER & MINING

Co-located with **mta MYANMAR** **SUBCON MYANMAR**

9-11 October 2019 (09.00-17.00 hrs.) **Myanmar Expo (ME)**
Fortune Plaza, Corner of Minanda Road and Thumana Road, Thaketa, Yangon

Supported by **MCEA** **BEAM** **Informa markets**

Pre-register at: reg.ubmmyanmar.com Info Hotline: +95 1378 975

ကျေးဇူးတင် ဂုဏ်ပြုလွှာ



မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် အဆောက်အဦးသစ်ကြီးအား (၂၇. ၉. ၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်တော်များ Kyaw Thar Engineering & Construction Group Co., Ltd. (KTECG) အနေဖြင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် အဆောက်အဦးကြီးအား တာဝန်ယူ တည်ဆောက်ခဲ့ရာတွင် လိုအပ်သောကိစ္စရပ်များအားလုံးကို အဘက်ဘက်မှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၊ ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်စိုးညို၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ နှင့် ကူညီပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြသူများ အားလုံးအား ကျွန်တော်များ ကုမ္ပဏီအဖွဲ့မှ လှိုက်လှဲစွာ အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း

ဦးမောင်အေး
အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ

Kyaw Thar Engineering & Construction Group Co., Ltd.

Organized by

1-4 October, 2019,

Yangon Golf Club, Yangon

ရတနာသစ်တော ပြည့်သွေးကြော သစ်တောရတနာ ထိန်းသိမ်းပါ

ချင်းတိုင်းရင်းသားတို့မြတ်နိုးသည့် ရိုးရာခြံစောင်

မင်းလပြည့် (ဟားခါး)

ဒေါ်မိရ်ကျင်းဆိုသူ ချင်းအမျိုးသမီးတစ်ဦးက ချင်းစောင်ကို “ဘိုးဘေးစဉ်ဆက် ရိုးရာဝတ်စုံများကို မပျောက်၊ မတိမ်ကောစေဘဲ၊ ယနေ့အထိ ထိန်းသိမ်း ထားသော ဂျပန်အမျိုးထိုးထားသော အရောင်အမျိုးမျိုးနဲ့၊ တောင်ပေါ်မှာ အပွင့်များတဲ့ ဇလပ်နီကဲ့သို့ နေရာတကာမှာဖူးပွင့်နေကြပြီ” ဟု ကဗျာဖွဲ့ဆိုထား ပါသည်။ ချင်းစောင်ကို “ဘုံသွရွာရှိ အမျိုးသမီးတစ်ဦး(ဂျပန်ဝတ်ကျမ်းကျင်သူ) ၏ အိပ်မက်တွင် တစ်စုံတစ်ဦး၏ သင်ပြပေးချက်အရ တတ်ကျွမ်းသည်”ဟူ၍ ပြောပြချက်အရ သိရှိရပါသည်။ “ဇိုတုန်နယ် လုံဦးရွာမမှ ခြောက်မိုင်ဝေးသော ဆယ်ပီ(Sepi)ရွာ”တွင် အလွန်ခန့်ညားချောမောသော လူငယ်တစ်ဦး “ထိုခဲ (Tho Khe)”ကို ဖွားမြင်သည်။ ထိုကောင်လေးသည် အရွယ်ရောက်လာ၍ “လေ့ဆော (မြစ်သာမြစ်တွင်)”တွင် ကွန်ပစ်သွားရာမှ ပျောက်သွားသည်။ ရွာသူရွာသားများနှင့် အနီးနားရွာသားများအကူအညီဖြင့် ရှာဖွေသော်လည်း မတွေ့ရှိတော့သောကြောင့် လူသေစာရင်းတွင်ထည့်ကာ ချင်းထုံးစံဖြင့် လိုအပ် သော အသုဘကိစ္စများကို အပြီးအစီးဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

နောက်သုံးနှစ်ကြာသောအခါ မမျှော်လင့်ဘဲ ထိုခဲသည် ရွာသို့ပြန်ရောက်လာ သည်။ ရွာသူရွာသားများက သူ၏ပျောက်ဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောပြရန် မေးကြ သည်။ ထိုအခါ ထိုခဲက “ကျွန်တော်ပြောပြလျှင် ပြောပြီးပြီးချင်း သေဆုံးမည်။ ထိုကြောင့်မပြောပါရစေနဲ့” ဟု မေတ္တာရပ်ခံသည်။ သို့သော် ရွာသူရွာသားများသည် သူ၏ထူးဆန်းသော ပျောက်ဆုံးမှုကြောင်းကို အလွန်သိချင်ကြသောကြောင့် နားပူနားဆာလုပ်ကြသည်။ ထိုအခါ ထိုခဲသည် ငြင်း၍မရသည့်အဆုံး အောက်ပါ အတိုင်း ရွာသူရွာသားများကို ပြန်ပြောပြသည်။ ကျွန်တော်သည် ပြောပြီးပြီးချင်း သေဆုံးမည်ဖြစ်သည်။ ထိုကြောင့် အသုဘအတွက် သင်္ဂြိုဟ်နေထမ်း၊ အလောင်း ခြံသည့်စောင်နှင့် အခြားစရိတ်အားလုံးကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ကြပါဟု ပြောသည်။ “ကျွန်တော် လေ့ဆော (Leih saw)ချောင်းကို ကွန်ပစ်ရန်ရောက်ရှိစဉ်မှာ ရေအိုင် တစ်ခုကိုကြည့်သောအခါ အလွန်ချောမောလှပသော အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ရေထဲ၌တွေ့ရသည်။ ရေသူမက သူ့ထံသို့လာရန် လက်ယပ်ခေါ်ယူနေသည်။ ကျွန်တော်ကလည်းမနေနိုင်၍ သူ့ထံသို့သွားရာ ယနေ့အထိ ၎င်းနှင့်အတူ ပေါင်းသင်းနေထိုင်ပါသည်။ ယခု ရွာသို့လာရောက်သည်မှာ သူ၏ ခွင့်ပြုချက်အရ ဖြစ်သည်”ဟူ၍ ပြောပြီးပြီးချင်း လည်ချောင်းတွင် တစ်ခုခုကပ်တံဆို့၍ အသက် မရှူဘဲ သေဆုံးသွားတော့သည်။

အလောင်းကို သုံးရက်နှင့်နှစ်ညထား၍ ငိုကြွေးကြသည်။ ပထမနေ့တွင် ညသန်းခေါင်ရောက်ရှိသောအခါ အိပ်ဆေးကျွေးသည့်အလား အားလုံးငိုက်မြည်း ကြကုန်သည်။ အဘွားကြီးတစ်ဦးသာလျှင် မငိုက်ဘဲနေသည်။ ထိုအချိန်တွင် အလွန်ချောမောလှပသော အမျိုးသမီး(သေဆုံးသူ ထိုခဲ၏ မိန်းမဖြစ်မည်ဟု ထင်ရသူ) တစ်ဦးသည် အိမ်၏အနောက်ဘက်မှ ဝင်ရောက်လာ၍ အလောင်းဘေး ဌာ ပြုလုပ်ထားသော လက်ကိုင်တန်းပေါ်တွင် အရောင်မျိုးစုံနှင့် ပန်းထိုးထားသော အထည်များကို တင်၍ငိုကြွေးနေတော့သည်။



ထိုစဉ်က တတ်နိုင်သူများ၏အလောင်းကို စင်ပေါ်၌ထားရသည်။ အိမ်ထဲ ကြမ်းပြင်ပေါ်တွင် တစ်တောင်ခန့်ရှိသော စင်ငယ်လေးကိုပြုလုပ်၍ ငိုသောသူများ က ငိုသောအခါ ကိုင်ရန်လက်ကိုင်တန်းများကို လေးဖက်လေးတန် ပြုလုပ်ပေးရ သည်။ ထိုအတန်းများပေါ်တွင် သေသူဝတ်ဆင်ခဲ့သော(သို့မဟုတ်) မဝတ်ဆင် ရသေးသော အဝတ်အစားသစ်များကို တင်ထားကြသည်။ နံနက်မိုးလင်းခါနီး ရောက်သောအခါ ထိုအမျိုးသမီးသည် အဝတ်အစားများကိုသိမ်း၍ အိမ်နောက် ဖေးမှ ထွက်ပြီးပျောက်သွားသည်။ မိုးလင်းသောအခါတွင် အစအဆုံးကောင်းစွာ တွေ့သောအဘွားကြီးက ရွာသူရွာသားများကို ဖောက်သည်ပြန်ချသည်။ ထိုအကြောင်းကိုကြားသိသောအခါ ဒုတိယညတော့ မအိပ်ဘဲနေကြမည်။ တို့လည်း မြင်ချင်တာပေါ့ဟု ပြောကြသည်။ ညရောက်သောအခါ မအိပ်နိုင်

အောင်ဟုဆို၍ ချည်သောအသီးကို ငရုတ်သီးစပ်စပ်စား၍ စောင့်ကြသည်။ သို့သော် ပထမညအတိုင်း ထိုအမျိုးသမီးလာရောက်၍ ငိုရင်းမြည်တမ်း ခြင်းပြုပြန်သည်။ အဝတ်အစားများကိုလည်း လက်တန်းပေါ်တွင်လှန်းတင်သည်။ ပထမညက အဘွားကြီးတစ်ယောက်ထံကသာလျှင် အစအဆုံးမြင်ပြန်သည်။ မိုးလင်းခါနီးသောအခါ ထိုအမျိုးသမီးသည် အဝတ်အစားများကို ကမန်းကတန်း သိမ်းယူ၍ ထွက်သွားပြန်သည်။ သို့သော် အရှည်တစ်တောင်၊ အကျယ်တစ်ထွာ ခန့်ရှိသော လွယ်အိတ်ကလေးကျန်ခဲ့သည်။ အရောင်တောက်သည်။ ပန်းအမျိုးမျိုးထိုးထားသော လွယ်အိတ်ကလေးဖြစ်သည်။ ၎င်းကို ဆယ်ပီ (Sepi) ရွာသားများက “ပိန်သီယာနွန်း”ဟု ခေါ်ကြသည်။ ထိုအချိန်က လုံဦး(Lung Ngon)ရွာတွင် ဂျပန်ဝတ်ကျမ်းကျင်သော ဒေါ်ရိယာတင် (Ria Tin) ဆိုသော အမျိုးသမီးတစ်ဦးရှိပါသည်။ ထိုခဲ၏ ဇနီးဟုခေါ်ဆိုသူ (ညတွင်လာရောက်သူ) ၏ မေ့ကျန်ခဲ့သော လွယ်အိတ်ကလေးကိုပြသပြီး ဒေါ်ရိယာတင်အား ရက်လုပ်ရန် နားသွင်းခဲ့ကြသည်။ ဒေါ်ရိယာတင်သည် ထိုပန်းထိုးကိုတတ်မြောက်၍ သွယ်လျှာ(Ccuelia)၊ ကွန်လုန် (Conlong)စောင်နှင့် သောင်နတ် (Ccungnah) စောင်တို့ကို ရက်လုပ်ရာမှ စတင်ပေါ်ပေါက်လာသည်။ ထိုလုံဦးရွာမှ အခြားသော နယ်များ ဟားခါး၊ ထန်တလန်၊ ဖလမ်း၊ မိရမ်၊ လိုတူနယ်များအထိ စောင်ရက် လုပ်မှု ပျံ့နှံ့လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။

“တို့ထန်းနောင် (Tuithang Nung = ရေသူမ)” ချန်ထားခဲ့သော ထည့်စရာ လွယ်အိတ်ကို အခြားသူများက ဂျပန်ဝတ်ကျမ်းကျင်သူအမျိုးသမီးအား ရက်တတ်လား ဟုမေးကြသည်။ အမျိုးသမီးကလည်း ရောင်စုံချည်များရပါက ရက်လုပ်တတ်ပါ မည်ဟု မြေကြားသည်။ ထို့နောက် ချည်များကိုအရောင်ဆိုး၍ စောင်ကို ကောင်းမွန် စွာရက်လုပ်သည်။ စောင်ပြီးသောအခါ ထိုအမျိုးသမီးသည် သေလူများပေး ဖျားနာသည်။ နတ်ကတော်အား အကျိုးအကြောင်းမေးသောအခါ “တို့ထန်း နောင်၏ ပန်းထိုးအဝတ်ကို အတူယူ၍ စောင်ကိုရက်လုပ်သောကြောင့်ဖြစ် သည်။ နွားနောက်ဖြင့် ဂျပန်ကို မပူဇော်လျှင်သေမည်” ဟု ပြောပြသည်။ ထိုအခါ အမျိုးသမီးက လုံဦးစော်ဘွားထံတွင် နွားနောက်ကိုချေး၍ လေ့ဆော (Liesaw) ရေသူမ တို့ထန်းနောင်ကို ပူဇော်လိုက်သည်။ ထိုအမျိုးသမီး နေပြန်ကောင်းသွား သော်လည်း နွားနောက်ကို မပေးဆပ်နိုင်တော့သဖြင့် လုံဦးစော်ဘွား၏ ကျွန်အဖြစ် ခံယူလိုက်တော့သည်။

ချင်းစောင်အား အရောင်ချည်မျှင်နှင့် ဂျပန်ဝတ်ကျမ်းကျင်သူများက သက်တံ ၏ အရောင်အမျိုးမျိုးကိုလေ့လာ၍ အရောင်၏ဖွဲ့စည်းပုံကိုကြည့်ပြီး ရက်လုပ် ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောသူများလည်းရှိသည်။ အရောင်ခြယ်ပုံ၊ အကွက်ပြုလုပ်ပုံကို ကြည့်လျှင် ဖြစ်နိုင်ခြေရှိပါသည်။ အကွက်အမျိုးမျိုးနှင့် အရောင်များသည် တိဗက်၊ မွန်နိုလီးယားဝတ်စုံ၌ များစွာတွေ့မြင်ရသောကြောင့် ထိုနေရာ၌နေစဉ် က တွေ့ရှိခဲ့သော အကွက်၊ အရောင်အဆင်းကို သိနားလည်ပြီးဖြစ်နိုင်ပေသည်။ ချည်မျှင်သက်သက်ဖြင့် ရက်လုပ်သော အဝတ်အစားများတွင် ကြက်သွေးမှိုန် ရောင်ဖြစ်ပြီး အရောင်တောက်ပခြင်းမရှိပေ။ **အချုပ်ပိုင်စာမျက်နှာ ၈ သို့ >>**



ထိန်းသိမ်းစို့လေ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် ပုဂံမြေ

ဆရာဝဏ္ဏ(LL.B)

- ❖ မြန်မာ့ဦးစွန်း မော်ကွန်းအလင်္ကာ၊ လက်ရာအလှ "ကမ္ဘာ့အမွေ" သတ်မှတ်ပေး၏။ တို့တွေဝမ်းမြောက်၊ ဂုဏ်ရှိန်တောက်ပေါ အံ့လောက်ဖွယ်ရာ "ပုဂံ" ပါ...။
- ❖ "လှည်းဝင်ရိုးသံ၊ တည်ညံ့" ဟု ပုဂံဘုရား၊ ဆိုစကားနှင့် တည်ထားဆူဆူ၊ လိုက်ဂုဏ်ရား စေတီများစွာ၊ ရှိနေပါ၏။ လက်ရာပြောင်မြောက်၊ အံ့ချီးလောက်၏ ထွန်းတောက် "သာသနာ"၊ တည်မှီရာမို့ ကမ္ဘာကျော်သည့် "ပုဂံ" ပါ...။
- ❖ ဤနေရာကား ... "မြတ်စွာဗုဒ္ဓ"၊ ဒေသစာရီ ကြွလာသည်မှာ၊ "နိယတ ဗျာဒိတ်" အောင်တံဆိပ်ကို၊ ခတ်နှိပ်မြှောက်ကြား လက်ညှန်ထားခဲ့၊ "ဘုရားသာသနာ" ဤနေရာဝယ်၊ ထွန်းကာရွှန်းမြိ "နေ-လ" ပမာ၊ "အရိမဒ္ဒနာ" ဟု "ပေါက္ကာရာမ"၊ စည်ကားလှလိမ့် ဗုဒ္ဓမိန့်မြှောက်၊ "တန်ကြည်"ထက်မှ ဖြန့်ကြက်ဝေဆာ၊ "မြစ်ဧရာ" ကို ညွှန်ကာ "ဗျာဒိတ်" ထားခဲ့သည်။
- ❖ "ယုန်လွတ်ကျွန်းမှ" ဖြစ်ထွန်းပေါ်လာ "ပုဂံ" ပါတည့် ပျူရွာ "ဆယ့်ကိုး"၊ အစပျိုး၍ လူမျိုးမြန်မာ၊ စုစည်းကာဖြင့် ရာဇာ "သမုဒ္ဒရာဇ်"၊ တည်ထောင်လှစ်သည် ပုဂံပြည်ဝယ်၊ ရန်စွယ်သီးသီး ငှက်ကြီး၊ ဝက်ကြီး၊ ကျားကြီး၊ ရှူးပျံ ပယ်လှန်နှိမ်နင်း၊ လေးနှင့်ခွင်းသူ "ပျူမင်းစောထီး"၊ ဘုန်းမီးနေလ ထွန်းတောက်ပ၏၊ ပြည့်ဝစည်ကား "ပုဂံသား"တို့၊ ဘုရားဆူဆူ သွန်းလှူကောင်းမှုပြုခဲ့သည်...။
- ❖ ရေငုပ်၊ မီးလှုံ၊ တုံးခွန်၊ ဇယ်ခတ် မပြတ်တောင်းခံ၊ "ပန်းဦးပန်" ဖို့ ကျင့်တန် "ရည်းကြီး"၊ "ရှင်မထီး"တို့ ပြည်ကြီးပုဂံ၊ စိုးမိုးလှုံစဉ် နန်းရင်ပြင်၌၊ အသွင်ထူးခြား ဗုဒ္ဓသားတော်၊ ရှင်ကျော် "အရဟံ" "နေရံထာ" ထံသို့၊ အမှန်တရား သူဟောကြားလျက်၊ ဘုရား "သာသနာ" စည်ပင်ဖြာအောင်၊ အကျိုးဆောင်၍ မြားမြောင် "ပုထိုး"၊ အမျိုးမျိုးနှင့် ရေးထိုးကျောက်စာ၊ ခြယ်ကာဆေးမင် အသွင်ထူးခြား၊ ပန်းချီကားတို့ ဘုရားများမှာ၊ ရှိနေပါ၏။ ကမ္ဘာကပင်၊ အထင်ကရ သတ်မှတ်ရပြီ၊ "ကမ္ဘာ့အမွေ" "ပုဂံမြေ"ဟု၊ ခေါ်စေသတ်မှတ် အရပ်ရပ်သို့၊ ဖြန့်အပ်ကြေညာခဲ့လေပြီ...။
- ❖ နှစ်ပေါင်းထောင်ကျော်၊ ကြာမြင့်သော်လည်း ကော်ရော်စရာ၊ သာသနာ၏ မြတ်စွာဗုဒ္ဓ၊ မွေတော်ချလျက် လှပလက်ရာ၊ "နပညာ"များ ထွန်းကားခဲ့ရာ၊ "ပုဂံ"ပါတည့် မြန်မာတို့မြေ၊ အတိတေက တည်နေသည်မှာ၊ ရတနာရွှေငွေ

ကျောက်မျက်တွေနှင့်၊ များထွေ "ပယင်း" ကျောက်ရုပ်ကြွင်းများ၊ ရှေးလူသားနှင့် "ဂူသား"နံရံ "ပန်းချီ"ဟန်တို့ ရှာကြံမွေနှစ်၊ "ကျောက်ခေတ်" "ကြေးခေတ်"၊ "သံခေတ်"မှသည် ယနေ့ထိတိုင် မြေခိုင်သက်သေ၊ ရှိခဲ့ပေ၏။ မြန်ပြေ(ပြည်)မော်ကွန်းထိုးခဲ့သည်။

- ❖ အိုဘယ့်...မြန်မာ ရွှေမြန်မာတို့၊ ကမ္ဘာကိုချင်း မွေနှစ်ရင်းကြောင့်၊ စိုးနောင်မရှိ ပကတိပျော်ရွှင်၊ ဧည့်သည်"ယာဉ်များ" ခင်မင်ပွင့်လင်း၊ လေ့လာခြင်းဖြင့် ရှေးမင်းစံရာ၊ "ပုဂံ"သာသို့ ခါခါခေါက်ခေါက်၊ လေ့လာရောက်လျှင် ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာ၊ ကောင်းလှပါ၏။ "ပေါက္ကာရာမ"၊ "မဒ္ဒန"ဟု နာမထင်ပေါ်၊ "ပုဂံ"ခေါ်ရာ ဤမြေချာသည်၊ မြန်မာပြည်သား "ရှေးနောင်"များက၊ တည်ထားထုဆစ် အနုလက်ရာ၊ အဖြာဖြာတို့ ဝေဆာစုစည်း၊ သိပ္ပံနည်းကျ အလှများစွာ၊ ရှိနေပါ၍ ကမ္ဘာကပင်၊ မှတ်တမ်းဝင်အောင် ကြံဆောင်ဖော်ညွှန်းခဲ့လေပြီ...။
- ❖ အို...ဘယ့် မြန်မာ ရွှေမြန်မာတို့၊ တို့တာဝန်ကား ရင်မှာထားလို့၊ ထိန်းသိမ်းစို့နေ မိမိသာသာ၊ လက်ရာမပျက် ဆက်လက်စောင့်ရှောက်၊ တကြောင့်ကြကြ လုံလမလျှော့၊ မပေါ့မဆ တသသဖြင့်၊ များလှဝန်တာ ကျေပွန်ပါလော့၊ မြန်မာ့အမွေ "ကမ္ဘာ့မွေ"တည့်၊ အရည်အကြာ နှစ်များစွာ၌၊ တည်ကာစဉ်ဆက် မပျက်မယွင်း၊ မြတ်နိုးခြင်းဖြင့် ရင်တွင်းလိုက်လိုက်၊ လွန်နှစ်ခြိုက်ရာ သိုက်မြိုက်ခမ်းနား၊ မြန်မာများ၏ လုပ်အား"တံခွန်"၊ လက်ရာမွန်ကို တာဝန်သိသိ၊ မြသတိနှင့် သတ္တိရှိစွာ၊ ထိန်းသိမ်းပါလော့ မြန်မာပြည်ကြီး အစွန့်ရှည်...။
- ❖ အို...ဘယ့် လူသား မြန်မာများတို့၊ ယောက်ျား "ဘသား" "ပျူမင်းသား"သည်၊ "လေးမြား" အစွမ်း "စား"လည်းစွမ်းခဲ့၊ လှုံစွမ်း "အရိန္ဒမာ" "နေရံထာ"နှင့်၊ ထေရ်ဝါ "အရဟံ" စစ်မှန်"သာသနာ"၊ ပုဂံဌာန မျိုးစေ့ချ၍၊ အာဂယောကျာ်း "ကျန်စစ်သား"နှင့်၊ တည်ထားကောင်းမှု "ရာဇကျော"၊ ထို"ကျောက်စာ"တွင် "ဘာသာလေးမျိုး"၊ ရေးထိုး"စာပေ" ရှိခဲ့လေ၏။ ယနေ့ထိတိုင် မတ်ခိုင်တည်တံ့၊ အနံ့ "စေတီ" ရှိခဲ့သည်ကြောင့်၊ တိုင်းပြည်ဂုဏ်ဟိတ်၊ မြတ်နိုးစိတ်ဖြင့်၊ တစ်စိတ်တစ်ဝမ်း တာဝန်ထမ်းဖို့၊ "လက်ပမ်း" ပေါက်ခတ် ရင်ကော့ရုပ်ကာ အသော့ပြင်ဆင်ကြကုန်လော့...။

ကယားပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားတို့၏ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ ရိုးရာပွဲတော်များ

ဒေါ်ခင်ခင်စု

(၂၀-၉-၂၀၁၉ ရက်နေ့မှ အဆက်)

ထောင့်လေးထောင့်တွင် ဖားရပ်တစ်ကောင်စီ သို့မဟုတ် နှစ်ကောင်ထပ် သို့မဟုတ် သုံးကောင်ထပ်စီစသည်ဖြင့် ထုလုပ် ထားလျက် နံဘေးတစ်ချက်တွင် ဆင်ရုပ်လုံးတစ်ကောင်၊ နှစ်ကောင်၊ သုံးကောင် စသည်ဖြင့် တပ်ဆင်ထားကြ၏။ ဤရှုကွင်းမှာ "ဖားအော်မှ မိုးရွာ၊ မိုးရွာမှ ငါးမော့၊ ငါးမော့မှ ရေကြီး၊ ရေကြီးမှ ဆင်ဆွဲ၊ ဆင်ဆွဲမှ သစ်ချ၊ သစ်ချမှ ပြည်ဝ" ဟူသောစကားကို အစွဲပြု၍ ဖားစည်ပေါ်တွင် သရုပ်ဖော်ထားခြင်းဖြစ်လေသည်။ ထိုဖားစည်မှာ ကယားလူမျိုးတို့၏ အထွတ်အမြတ်ထားသော ရိုးရာမင်္ဂလာစည်တော်ကြီး ဖြစ်လေသည်။ ထို့ကြောင့် ကယားတိုင်းရင်းသားတို့ အိမ်သစ်တက်ပွဲ ကျင်းပသောအခါ မြို့တွင်း၊ ရွာတွင်းတွင် ကျက်သရေမင်္ဂလာအဖြာဖြာနှင့် ပြည့်စုံစေခြင်းငှာ ကျက်သရေမင်္ဂလာအမျိုးမျိုး တို့နှင့်ပြည့်စုံသော ဖားစည်ကို ရှေးဦးစွာတီးကာ မင်္ဂလာယူလေ့ရှိကြသည်။ ဖားစည်ကို မြန်မာနန်းသုံး မင်္ဂလာစည်တော်ကြီး ကဲ့သို့ အထွတ်အမြတ်ထားကြသည့်အတိုင်း ယင်းဖားစည်ကို နေရာတိုင်းတွင် တီးခြင်းမပြုကြပေ။ ထို့ကြောင့် ဖားစည်ကို မသန့်ရှင်းသောနေရာ၌လည်း တီးမှုတ်ခြင်းမပြုကြပေ။ ထို့ကြောင့် ကယားတိုင်းရင်းသားများသည် မင်္ဂလာဖားစည်ကို မိမိတို့နေအိမ်တွင်မထားဘဲ မြင့်မြတ်သောနေရာဖြစ်သည့် စပါးကျိများထဲတွင် ထားလေ့ရှိသည်။ အချို့ကလည်း ဖားစည် အတွင်းသို့ ရွှေ၊ ငွေနှင့် အဖိုးထိုက်တန်သည့် ပစ္စည်းများကိုထည့်၍ ရှေးအခါက လိုက်ဂူ၊ ချောင် အစရှိသည့်နေရာများတွင် လျှို့ဝှက်သိမ်းဆည်းထားလေ့ရှိကြသည်။ ဖားစည်ကို ကယားပြည်နယ် ကန္တာရဝတီနယ် ငွေတောင်မြို့၌ ရှေးအခါက သွန်းလုပ်ခဲ့သည်။ ဖားစည်ကို ငွေ၊ ကြေး၊ ခဲ၊ ရွှေ၊ သံတို့ဖြင့် ရောစပ်သွန်းလုပ်ထား၏။

ပဒေါင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ထိမ်းမြားမင်္ဂလာပွဲ လူပျိုလှည့်နည်း

ပဒေါင်ယောက်ျားလေးများ ၁၅ နှစ်၊ ၁၆ နှစ် အရွယ်တွင် လူပျိုစာရင်းဝင်ဖြစ်သွားသည့်အတွက် လူပျိုလှည့်ခွင့်ရကြသည်။ ပဒေါင်ယောက်ျားပျိုနှင့် မိန်းမပျိုတို့တွေ့ဆုံနိုင်သည့် အခွင့်အခါမှာ မင်္ဂလာလက်ထပ်ပွဲ၊ လူပျိုဂေဟာပွဲနှင့် အခြားပွဲလမ်း သဘင်များ ကျင်းပချိန်နှင့် တောင်ယာလုပ်ချိန်တို့ဖြစ်သည်။ ပဒေါင်တို့တွင် လူပျိုဂေဟာ(Bachelor House)ဟူ၍ရှိသည်။ ယင်းလူပျိုဂေဟာသည် ရွာလယ်တွင်တည်ရှိပြီး တစ်ရွာတွင် တစ်ဆောင်ရှိ၏။ ရွာကြီးလျှင်နှစ်ဆောင်ရှိသည်။ လူပျိုဂေဟာကို ပဒေါင်စကားဖြင့် "ဟော့"ဟုခေါ်သည်။ လူပျိုစာရင်းဝင်တို့သည် နေ့တွင် မိမိလုပ်ငန်းခွင်သို့ဆင်းပြီး ညအခါတွင် ၎င်းဟော့တွင် ပြန်၍ အိပ်ကြရသည်။ ထမင်းကိုမူကား မိမိတို့အိမ်သို့ ပြန်၍ စားကြရသည်။ ဂေဟာတစ်ခုတွင် လူပျိုပေါင်း ၂၀၊ ၃၀ ခန့်ရှိသည်။ လူပျို ၄၀ ရှိသောဂေဟာသည် အကြီးဆုံးဖြစ်၏။ ယောက်ျားလေး ၁၄၊ ၁၅ နှစ် အရွယ်ရောက်လျှင် လူပျိုဂေဟာကလက်ခံသည်။ ယင်းဂေဟာကို လူပျိုကြီး သို့မဟုတ် မုဆိုးဖိုတစ်ဦးဦးက ခေါင်းဆောင်၍ အုပ်ချုပ်သည်။ လက်ထပ်သွားသည့်လူပျိုသည် ယင်းဂေဟာမှ ထွက်လာရသည်။

ပဒေါင်တို့သည် လူပျိုဂေဟာရှိစဉ်က ပျော်ရွှင်ပွဲကို တစ်နှစ်တစ်ကြိမ်ပြုလုပ်လေ့ရှိကြသည်။ ၎င်းပျော်ရွှင်ပွဲမှာ တစ်ညသာကျင်းပသည်။ ၎င်းဂေဟာသို့ ရိုးရိုးအချိန်အခါတွင် မိန်းကလေးများကို လာခွင့်မပြုသော်လည်း ပွဲတော်အခါတွင် မိန်းမပျိုများကို လာခွင့်ပေးသည်။ ပဒေါင်ယောက်ျားပျိုနှင့် မိန်းမပျိုတို့သည် အထက်ဖော်ပြပါ လူပျိုဂေဟာပွဲ၊ ထိမ်းမြား မင်္ဂလာပွဲနှင့် အခြားပွဲလမ်းသဘင်တစ်ခုခုမှာပင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးတွေ့လျှင် ယောက်ျားပျိုကစတင်၍ မိမိနှစ်သက်နေသည့် မိန်းကလေးကို ချစ်စကားဆိုတတ်သည်။ ယောက်ျားပျိုကစ၍ "နင်တို့တောင်ယာသို့ ငါလာလည်မည်"ဟုပြောလျှင် မိန်းကလေးကလည်း "လာလည်ပါလား"ဟု ပြန်ပြောခြင်းအားဖြင့် မိမိသည် ထိုယောက်ျားပျိုအား လိုလားကြောင်းကိုပြခြင်း ဖြစ်သည်။ ပဒေါင်လူမျိုးတို့တွင် ယောက်ျားပျိုကပင်စ၍ "တောင်ယာလာလည်မယ်"ဟု ပြောလေ့ရှိသည်မဟုတ်ပေ။ မိန်းမပျိုကလည်း စတင်၍ပြောဆိုတတ်သည်။ သို့သော် ယောက်ျားပျိုကစတင်၍ ချစ်ရေးဆိုသည်များပါသည်။ ယောက်ျားပျိုက စတင်ပြောဆိုထားလျှင် ယောက်ျားပျိုကသွားရောက်တွေ့ဆုံရပြီး မိန်းကလေးက စတင်ပြောဆိုထားလျှင် မိန်းမပျိုက သွားရောက်တွေ့ဆုံရ၏။ တစ်ဦးကစသွားလျှင် ကျန်တစ်ဦးကလည်း ပြန်၍လာရသည်။ အတူအလှည့်သဘော ဖြင့် တစ်ဦးလျှင် တစ်ခေါက်စီလာရသည်။ လာလည်သည့်အခါ တောင်ယာတွင် ကူညီလုပ်ကိုင်ပေးသည်။ ချစ်တေးကို အချီအချ သီဆိုကြသည်။ ထိုစဉ်ကပင် သူတို့နှစ်ဦးချစ်ခင်နေကြပြီဖြစ်ကြောင်း သိရှိကြပြီး ယောက်ျားပျို၏ သူငယ်ချင်းများ က သူ၏ဖခင်ကို ပြောကြားလေသည်။

ထိုအခါ ဖခင်က မိန်းကလေး၏ မျိုးရိုးကို စစ်ဆေးမေးမြန်းကြည့်သည်။ ဤသို့ပြုခြင်းမှာ ယင်းတို့၏ ဆွေမျိုးတော်စပ် ပုံစနစ်တွင် ရှောင်ကြဉ်အပ်သည်များဖြစ်နေ၊ မနေကိုသိလို၍ ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ သူတို့၏ ဆွေမျိုးတော်စပ်ပုံစနစ်နှင့် ဆန့်ကျင်နေလျှင် ဖခင်သည် သားနှစ်သက်နေသည့်မိန်းကလေးနှင့် လက်ထပ်ခွင့်မပေးချေ။ ၎င်းစနစ်နှင့် မပြီစွန်းမှသာလျှင် လက်ထပ်ပေးလေသည်။ ပဒေါင်တို့၏ လက်ထပ်ထိမ်းမြားခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပညတ်ချက်များရှိလေ သည်။ လက်ထပ်မည့် အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးတို့သည် ဦးလေးနှင့်တူမ၊ အဒေါ်နှင့်တူ တော်စပ်နေလျှင် လက်ထပ်ခြင်းမပြုရပါ။ မောင်နှမတစ်ဝမ်း ကဲ့ သို့မဟုတ် မောင်နှမ နှစ်ဝမ်းကဲ့သို့လည်းလက်ထပ်ခွင့်မရှိပါ။ သွေးနီစပ်လွန်းသောကြောင့် တားမြစ်ထားခြင်းဖြစ်လေ သည်။ ထို့အပြင် ဆွေမျိုးခုနစ်ဆက် သို့မဟုတ် ဆွေမျိုးကိုးဆက်အထိ လက်မထပ်ပါဟု ကျိန်ထားသောအမျိုးမှဖြစ်နေလျှင် လည်း လက်ထပ်ခြင်းမှရှောင်ကြဉ်ကြရသည်။ နောက်တစ်နည်းမှာ သုံးပွင့်ဆိုင်စနစ်အရ တားမြစ်ချက်ဖြစ်လေသည်။ ၎င်းစနစ်မှာ ဥပမာ-မောင်(က)၏သမီးနှင့် မောင်(ခ)၏သားတို့သည် လက်ထပ်ထား၏။ တစ်ဖန် မောင်(ခ)၏သမီးနှင့် မောင်(ဂ)၏ သားတို့ လက်ထပ်လိုက်လျှင် ပဒေါင်တို့၏ ဓလေ့ထုံးစံအရ မောင်(က)၏ သားသမီးတစ်ယောက်ယောက်နှင့် မောင်(ဂ)၏ သားတို့လက်ထပ်လိုက်လျှင် ပဒေါင်တို့၏ ဓလေ့ထုံးစံအရ မောင်(က)၏ သားသမီးတစ်ယောက်ယောက်နှင့် မောင်(ဂ)၏သားတစ်ဦးတို့သည် လက်မထပ်နိုင်ကြပေ။ အစ်ကိုသေဆုံးသွားလျှင်လည်း အစ်ကို၏ဇနီး မရီးကို ညီကလက်ထပ် နိုင်သည်။ ညီသေဆုံးသွားလျှင်လည်း ညီ၏ ဇနီးခယ်မကို အစ်ကိုကလက်ထပ်နိုင်၏။ သို့သော် ယူရမည်ဟု တိုက်တွန်းမှု မရှိပါ။ ကျန်ရစ်ခဲ့သော ကလေးများ၏ပြဿနာကို ဖြေရှင်းရန်လက်ထပ်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ လူတစ်ဦးသည် ဇနီးဆုံးသွား လျှင် ဇနီး၏ညီမ(ခယ်မ)ကို ယူနိုင်ခွင့်မရှိပေ။ ကြိုက်နှစ်သက်နေကြသော်လည်း ထုံးစံအရ လက်ထပ်ခွင့်မရှိပါ။

ထို့အပြင် အစ်ကိုက အစ်မနှင့်လက်ဆက်ထားလျှင် ညီသည် မိမိမရီး၏ ညီမကို လက်ဆက်ပိုင်ခွင့်မရှိပါ။ သုံးပွင့်ဆိုင် စနစ်မှာကဲ့သို့ နှစ်ခါဆွေမျိုးမတော်ရဟူသော ရှောင်ကြဉ်မှုပင်ဖြစ်လေသည်။ သို့ဖြစ်သောကြောင့် ဖခင်တိုင်းသည် မိမိတို့၏ သားသမီးတို့နှစ်သက်သူတို့မှာ အထက်ပါတားမြစ်ချက်များတွင် အကျိုးဝင်နေလျှင် လက်ဆက်ခွင့်မပေးချေ။ ရှေးအခါက သား၏အိမ်ထောင်ဘက်ကို မိဘများကသာ ရှာပေးလေ့ရှိသည်။ ယခုအခါတွင် လူငယ်များကိုယ်တိုင် ရှာဖွေယူသည်က များ၏။ မိဘသဘောမတူသူနှင့် ခိုးရာလိုက်ပြေးခြင်းကား မရှိသလောက်ပင်ဖြစ်လေသည်။

စေတီကြောင်းလမ်းခြင်း

ဖခင်သည် မိမိ၏သားနှင့်အမျိုးသမီးကို လက်ထပ်ပေးရန် သင့်တော်သည်ဟုယူဆလျှင် မိန်းကလေး၏မိဘထံ အောင်သွယ်လွှတ်၍ စေတီပူသည်။ အောင်သွယ်သည် ယောက်ျားလေးမိဘဆွေမျိုးထံကဖြစ်စေ၊ မိတ်ဆွေထံကဖြစ်စေ၊ အမျိုးသား သို့မဟုတ် အမျိုးသမီးတစ်ဦးဦး ဖြစ်လေသည်။ မိန်းကလေး မိဘက သဘောတူလျှင် ယောက်ျားလေးဘက်မှ ငွေ သို့မဟုတ် မိန်းကလေးအတွက် လက်ဝတ်လက်စားတို့ကို တင်တောင်းကြေးအဖြစ် ပေးရသည်။ မင်္ဂလာဆောင် အကျွေးအမွေးတွင်လည်း မည်၍မည်မျှ အကုန်အကျခံနိုင်မည်ကို ယောက်ျားလေးမိဘက အောင်သွယ်လိုလျှင် အပြောခိုင်း၏။ မိန်းကလေးမိဘက သဘောတူသည်ဆိုလျှင် ၎င်းတို့၏ စေတီကြောင်းလမ်းမူသည် ပြီးမြောက်သွား လေသည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ဖိတ်ခေါ်ပါသည် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားတို့၏ အထင်ကရနေရာများ၊ စာပေယဉ်ကျေးမှုများ၊ ဘာသာစကား၊ ပုံပြင်၊ ရိုးရာဓလေ့၊ အသုံးအဆောင်၊ ရိုးရာအစားအစာ စသည်ဖြင့် တိုင်းရင်းသားတို့နှင့် စပ်ဆိုင်သောအကြောင်းအရာများကို ကြေးမုံသတင်းစာတွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် အပတ်စဉ်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ရာ ဆောင်းပါး၊ သတင်းဓာတ်ပုံများ၊ စာမူများကို mirromyosathit@gmail.com သို့ ပေးပို့နိုင်ပါရန် **[စာတည်း]**

ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ဒေါတမကြီးကျေးရွာတွင် အဲဒိုပေါ်မီ(ခေါ်)ဒီးကူပွဲတော် ကျင်းပ

ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ဒေါတမကြီးကျေးရွာတွင် ဒုတိယအကြိမ် မြောက် အဲဒိုပေါ်မီ(ခေါ်) ဒီးကူပွဲတော်ကို စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဒေါတမကြီးကျေးရွာ ဘောလုံးကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ပွဲတော်ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုးရယ်က နှုတ်ခွန်း ဆက်စကားပြောကြားသည်။ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစံရယ်(သိန်းအောင်)က ရိုးရာဓလေ့သည် လူမျိုး၏ အသက်သွေးကြောဖြစ်ကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီးလည်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဘော်ရယ်စိုးဝေက အမှာစကားပြောကြားပြီး တာဝန်ရှိသူ အသီးသီးက ပွဲတော်ကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များ၊ သမိုင်း နောက်ခံများ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ရိုးရာဓလေ့အလာ ကောင်းတစ်ရပ်အဖြစ် အဲဒိုပေါ်မီပွဲကို ကယားတိုင်းရင်းသား များက နှစ်စဉ် တောင်ယာ၊ လယ်စိုက်ပျိုးပြီးသည့် တော်သလင်းလနှင့် သီတင်းကျွတ်လတို့တွင် ကျင်းပလေ့ ရှိသည်။

ကိုစိုင်း (လွိုင်ကော်)



ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများထံသို့ ပုံပြပုံပြင်စာအုပ်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ကချင်ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာနမှ ကချင် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများအား တိုင်းရင်းသားဘာသာများဖြင့် ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေသည့် ပုံပြ ပုံပြင်စာအုပ်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြစ်ကြီးနားမြို့ ဧရာရပ်ကွက်ရှိ ကချင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ ဆမားခူဝါ ဆင်ဝါးခေတ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ကချင်ပြည်နယ် ဗမာတိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်မြင့်(ခ)ဦးဒိတ်က

ဒေသတွင်းနေ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများအား စာပေ သင်ကြားရာတွင် အထောက်အကူပြုစေမည့် ပုံပြပုံပြင် စာအုပ်များ ထုတ်ဝေပေးနိုင်သည့်အတွက် တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုများအတွက် တန်ဖိုးကြီးလှသည့် ရလဒ်တစ်ခုဖြစ် ပါကြောင်း အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကချင်ပြည်နယ်တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးခင်မောင်ထွန်းက တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုအလိုက် ပုံပြပုံပြင်စာအုပ်များ ပြုစု ခြင်း၊ ရိုက်နှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ပူးပေါင်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ

များအား ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားကာ ကချင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စု (၁၀) စုအတွက် တိုင်းရင်းသားဘာသာနှင့် မြန်မာဘာသာတို့ဖြင့် ရိုက်နှိပ် ထားသည့် ဂျိန်းဖောဘာသာဖြင့် အုပ်ရေ ၄၈၀၊ ရဝမ် ဘာသာဖြင့် အုပ်ရေ ၃၆၀၊ လော်ဝေါဘာသာဖြင့် အုပ်ရေ ၃၂၀၊ လီဆူဘာသာဖြင့် အုပ်ရေ ၂၀၀၊ ဇိုင်ဝါးဘာသာ ဖြင့် အုပ်ရေ ၄၈၀၊ လာချီဒီဘာသာဖြင့် အုပ်ရေ ၁၄၇၀၊ (တိုင်းလိုင်)ရမ်းဘာသာဖြင့် အုပ်ရေ ၃၈၄၀၊ (တိုင်းလေ) ရမ်းဘာသာဖြင့် ၂၈၀၈ အုပ်၊ (တိုင်းခမ်းတီ)ရမ်းဘာသာ ဖြင့် အုပ်ရေ ၁၀၈၀ နှင့် ဗမာဘာသာဖြင့် ၄၄၈ အုပ် စုစုပေါင်း

ပုံပြပုံပြင်စာအုပ်ပေါင်း ၂၃၇၄၆ အုပ်အား လွှဲပြောင်းပေးအပ် ရာ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသားရိုးရာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အလိုက် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြသည်။

ယခုထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် ပုံပြပုံပြင်စာအုပ်များမှာ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အတွက် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ ဖိတ်ကြားထား သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

»» အချုပ်ပိုစာမျက်နှာ က မှ

သို့သော် ချင်းတိုင်းရင်းသားများ နေရာတကာရောက်ရှိ၍ ထိုင်းနိုင်ငံမှ ပိုးချည်များကို ယူလာသောအခါ ထိုပိုးချည်ဖြင့်ရက်လုပ်၍ များစွာတောက်ပ၊ လှပသည်။ ထိုပိုးချည်ကို အရောင်ရှိပစ္စည်းများဖြင့်ရောနှော၍ အရောင်ဆိုးသော အခါ လှပတောက်ပြောင်သော ချည်စောင်အရည်အသွေး ရရှိလာပါသည်။ ၎င်းတို့မှာ -

- သော့ခံဇာတ်(Tokzaat) အပူပိုင်းဒေသတွင်ရှိသော အပင်ငယ်တစ်မျိုး ဖြစ်၍ အပင်သည် ကော်ဖီပင်မျိုး၊ အပင်အမြင့်ခါးလယ်လောက်အထိ အရွက်အရည်တစ်ထွားနီးနီး၊ အကျယ်နှစ်လက်မခန့်ရှိသော အရွက် တစ်မျိုး၊
- ချိပ်(Thalrit) ကြက်သွေးမိန့်ရောင်၊
- တီတန်း(Titaang) အသီးငယ်၊ အနီရောင်ထွက်သောအသီး၊
- ထောရ်ဇမ်(Thorzam) အချဉ်အရသာပေးသောအရွက်၊ ဤအချဉ်ရည် သည် အရောင်မကျတစေရန်၊ ထိန်းထားရန်ဖြစ်ပါသည်။

ပိုးချည်ကို အထက်တွင်ဖော်ပြခဲ့သော ပစ္စည်း လေးမျိုးနှင့်အတူ ဆေးဆိုး ရန်ပြုတ်ထားသည်။ ပြုတ်ပြီးနောက် နေပူလှန်း၍ခြောက်သောအခါ ထမင်းရည် တွင်ထပ်စိမ်၍ အလွန်ခြောက်သည့်အထိ နေပူထပ်လှန်းသည်။ ထိုချည်မျှင် ခိုင်စေရန်အတွက် ချည်ဒလက်ဖြင့်ကျစ်သောအခါ ချည်၏အရောင်သည်

တောက်ပြောင်၍ ကြက်သွေးမိန့်ရောင်ပေါ်လာပါသည်။ ကောင်းသည်။ တောက် သည်၊ ခိုင်သည်။ ဆေးဆိုး၊ နေလှန်းရသောကြောင့် အချိန်လည်းများစွာယူရသည်။ ထိုချည်မျှင်များဖြင့် ဂျပ်ခတ်သောအခါ မိုးရာသီတွင်သာ ရက်လုပ်၍ရသည်။ မိုးရာသီတွင် မရက်လုပ်ဘဲ နွေရာသီတွင် ရက်လုပ်ပါက ချည်များခြောက်၍ ပြတ်လွယ်သည်။ ရှေးအခါက တတ်နိုင်သူများကသာ ခြုံစောင်ကို ဈေးပေး၍ ဝတ်ဆင်နိုင်သည်။ ဟားခါး၊ ဖလမ်း၊ တီးတိန်ခြုံစောင်များ၏ အလျားမှာ ခြောက်ပေ၊ အနံ နှစ်ပေခန့်ရှိပြီး ယောက်ျားဝတ်၊ မိန်းမဝတ်ဟူ၍ အမျိုးအစား ရှိသည်။ ဈေးနှုန်းများမှာ အနည်းဆုံး နှစ်သောင်းမှစပြီး စောင်အမျိုးအစားအလိုက် ဈေးနှုန်းအမျိုးအစားကွဲပြားသည်။

သို့သော် ယခုအခါ တယ်ရီချည် (Tericotton)၊ မာစရိုက်ချည် (Merzried) များကိုလည်း ရက်လုပ်သည်။ ပွဲအမျိုးမျိုးတွင် ကြိုက်သလိုအသုံးပြုနိုင်သော စောင်အဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ပေပြီဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးများအတွက် ပိုသေး၍ အမျိုးသားများအတွက် ပို၍ကြီး၊ ကျယ်၊ ရှည်သောစောင်ကို ဝတ်ဆင်နိုင်ပြီဖြစ် ပါသည်။ စောင်သည် ပုံမှန်အားဖြင့် အမျိုးသားများအတွက် အရှည် ငါးတောင်၊ အနံ သုံးတောင်ခန့်ရှိပါသည်။ အမျိုးသမီးများအတွက် ပို၍သေးသည်။ စောင်၏ အရောင်သည် အနီ(ကြက်သွေးမိန့်)ရောင်ဖြစ်ပြီး၊ အရှည်လိုက်အစအဆုံး အလယ်တွင် ငါးလက်မခန့်ကျယ်သော ပန်းထိုးထားကာ ဘေးနှစ်ဖက်တွင် ပိုကျဉ်းသောပန်းထိုးထားသည်။ အရှည်အလိုက်ထားသော်၊ အစွန်နှစ်ဖက်ဆုံးခါနီး

ရစ်လက်မခန့်အလိုတွင် ငါးလက်မခန့်ကျယ်သောပန်း၊ အဝါရောင်နီးနီးကို ကန့်လန့်ဖြတ်၍ထားသည်။ ၎င်းကို စောင် (Puan A Aam)ဟု ခေါ်ဆိုသည်။ ငါးလက်မတစ်ခုကို ရက်လုပ်ရန် အနည်းဆုံး နှစ်ပတ်ကြာကာ နှစ်ခုတွင် တစ်လ ကြာတတ်သည်။ ၎င်းရက်လုပ်ခြင်းသည် အလွန်ခက်ခဲကြာရှည်တတ်ကြောင်းကို သိချင်းဖြင့်မှတ်တမ်းတင်ကြသည်။

ချင်းပြည်တွင် အသုံးများသော အကောင်းဆုံးစောင်သည် မိုင်မော (Maimaw)စောင်သာလျှင် ဖြစ်ပါသည်။ မိုင်မော(ကြက်သွေးမိန့်) ရောင်အပြင် အသုံးပြုသော အခြားအရောင်များမှာ -

- ဖြူပြာ(Khungio) - မွာ(Mua) ရွက်ဖြင့် ဆေးဆိုးသည်။
- အဝါ(Aihre) - တီတန်း(Titaang) အသီးနီဖြင့် ဆိုးသည်။
- စိမ်းမည်း(Hring-nak)- တီတန်းနှင့် မွာရွက်မှ ပြုတ်၍ ဆေးဆိုး သည်။
- ဇိုဖေ(Zophei) နယ်တွင် ဆေးဆိုးရန် အသုံးပြုသည်မှာ မီရန် (Miram) နယ်မှ မိုင်မောဟုခေါ်သော သစ်ပင်၏အခေါက်ကို သွားယူရသည်။ ထိုအခေါက် ချိပ်(Lac-thalrit)၊ ထောရ်ဇမ် (Thawrzam = အချဉ်ရွက်) နှင့် ရှန်းပိုးချည်ကို အရောင်ဆိုးရန်ပြုတ်ပါသည်။

ယခင်က ချင်းတိုင်းရင်းသားတို့နေထိုင်ရာ ရွာ၊ မြို့နယ်တို့ကား လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကြောင့် ဝေးကွာသည်ဟု ထင်ရသည်။ ယခုအခါ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်လာကြောင့် အချိန်ကန့်သတ်ချက် လျော့နည်းသွား ပြီး နေ့တွင်းချင်း ခရီးပေါက်နိုင်ပြီဖြစ်ပါသည်။ ချင်းပြည်နယ်သည် ရာသီဥတု အေးချမ်းလှန်း၍ ယခုအခါ အနွေးထည်၊ ဂျာကင်အစား အကြမ်းခံနိုင်သော ချင်းစောင်ကို ဝတ်ဆင်ကြရသည်။ ၎င်းအပြင် ရိုးရာအကပွဲတော်များဖြစ်သော ဝါးညှပ်အက၊ အမဲလိုက်အကနှင့် အခြားသော မျိုးနွယ်စုအလိုက်ကရသော အကမျိုးစုံ၊ ဇိုတုန်မျိုးနွယ်စုအပေါ်အဝင် ချင်းတိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စု အသီးသီး များ၏ အကများ၌ မြတ်မြတ်နိုးနိုး ဝတ်ဆင်ကပြကြသည်။ တစ်စုံတစ်ဦးသေဆုံး သည့်အခါ စောင်ကိုခြုံပေး၍ သတိတရတန်ဖိုးထား အသုံးပြုကြသည်။ စောင်ကိုခြုံပေးပါက အလောင်းဘေးအခေါင်းထဲတွင် ခေါက်ပြီးထားပေးထား သည့် ဓလေ့ထုံးတမ်းရှိကြပါသည်။ ရှေးလူကြီး အဘိုး၊ အဘွားများက သားသမီး များအတွက် စောင်ကို အရန်သင့်အသုံးပြုရန် ကြိုတင်ဝယ်ယူပေးထားကြသည်။

အဝတ်အစားများ မည်သို့ဆန်းသစ်ပေါ်စေကာမူ ချင်းတိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုများကား ရိုးရာဝတ်စုံနှင့် ချင်းခြုံစောင်ကို မြတ်နိုးစွာဝတ်ဆင်ကြသည်။ ချင်းစောင်များကို ဟားခါး၊ ဂန့်ဂေါ၊ ကလေးနှင့် ရွာများတွင် ရက်လုပ်ကြပြီး ဝယ်ယူဝတ်ဆင်ကြသည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံရှိ တိုင်းရင်းသားပေါင်းများစွာ၏ ပန်းပွင့်များပမာ အရောင်အသွေးစုံလင်လှပသော ရိုးရာဝတ်စုံများအနက် အသွင်တစ်ခုထူးဆန်းသော ချင်းစောင်များကား ချင်းတိုင်းရင်းသားများသာမက အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဧည့်သည်များအတွက် စွဲမက်ဖွယ်ရာရိုးရာလက်ဆောင် အထည်တစ်ခုအဖြစ် နှစ်ကာလမည်မျှကြာသည် ဖြစ်စေ ရေပန်းစားနှစ်သက်နေမည်ဖြစ်၍ ဈေးကွက်ဝင်အထည်တစ်ခုအဖြစ် တိုးမြှင့်ရက်လုပ်လျက် ရှိနေဆဲဖြစ်ပါသည်။ ။

အဝတ်အစားများ မည်သို့ဆန်းသစ်ပေါ်စေကာမူ ချင်းတိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စု များကား ရိုးရာဝတ်စုံနှင့် ချင်းခြုံစောင်ကို မြတ်နိုးစွာဝတ်ဆင်ကြသည်။ ချင်းစောင်များကို ဟားခါး၊ ဂန့်ဂေါ၊ ကလေးနှင့် ရွာများတွင် ရက်လုပ်ကြပြီး ဝယ်ယူဝတ်ဆင်ကြသည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ရှိ တိုင်းရင်းသားပေါင်းများစွာ၏ ပန်းပွင့်များပမာ အရောင်အသွေးစုံလင် လှပသော ရိုးရာဝတ်စုံများအနက် အသွင်တစ်ခုထူးဆန်းသော ချင်းစောင်များ ကား ချင်းတိုင်းရင်းသားများသာမက အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဧည့်သည်များ အတွက် စွဲမက်ဖွယ်ရာရိုးရာလက်ဆောင် အထည်တစ်ခုအဖြစ် နှစ်ကာလ မည်မျှကြာသည်ဖြစ်စေ ရေပန်းစားနှစ်သက်နေမည်ဖြစ်၍ ဈေးကွက်ဝင် အထည်တစ်ခုအဖြစ် တိုးမြှင့်ရက်လုပ်လျက် ရှိနေဆဲဖြစ်



ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဧည့်သည်များအား နာဂတိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့က မီးပုံဝိုင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းမြို့၌ ရောက်ရှိလာသော ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွား ဧည့်သည်များအား နာဂတိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့က မီးပုံဝိုင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲက ဟုမ္မလင်းမြို့ နန်ဖွတ် မှော်ရပ်ကွက် ဟုမ္မလင်း နာဂစာပေနှင့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကွင်းတွင် ကျင်းပခဲ့ သည်။

ဦးစွာ မကူရီ အမျိုးသားအကအဖွဲ့က ဦးဆောင်၍ နာဂရိုးရာပန်တုံးအား ထုပြီး အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက် နာဂအကြီးအကဦးလှထွန်း က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး ဦးဆောင်၍

မီးပုံဝိုင်းအား မီးညှိခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ဟုမ္မလင်းမြို့ပေါ်ရှိ နာဂတိုင်းရင်းသားများက မိမိတို့၏ရိုးရာအကများဖြင့် တင်ဆက်ခဲ့ရာ မကူရီအမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအက၊ တန်ကွန် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအက၊ ပါရာအမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအက၊ ဂရုဏအိမ်တော်မူကြို အကအဖွဲ့များ စသည့် အကအဖွဲ့ ကိုးဖွဲ့က စုပေါင်း၍ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါပြည်ပခရီးသွား နိုင်ငံခြားသားများသည် အပျော်စီးသဘောဖြင့် ဟုမ္မလင်းဆိပ်ကမ်းရောက်ရှိပြီး မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် နာဂရိုးရာကွင်းသို့ ရောက်ရှိ

လာ၍ ဟုမ္မလင်းမြို့ပေါ်ရှိ နာဂတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုများ၊ အမွေအနှစ်များကို ပိုမိုသိရှိလိုသောကြောင့် လာရောက်လည်ပတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဧည့်သည်များအား နာဂရိုးရာ ခေါင်ရည်ဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခြင်းနှင့် စုပေါင်း၍ နာဂရိုးရာတေးသီချင်းဖွင့်လှစ်၍ နိုင်ငံခြားသားများနှင့်အတူ ဖျော်ရွှင်စွာ ကပြတင်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားနိုင်ငံခြားသား ဧည့်သည်များသည် ဟုမ္မလင်းမြို့ပေါ်၌ လေးကြိမ်မြောက် လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ လင်းလင်း(ပြန်/ဆက်)

ရခိုင်ရိုးရာ အရုပ်ကြီးအက

အောင်ကြည်မိုး(စစ်တွေ)

အရုပ်ကြီးအကသည် ဆွမ်းတော်ကြီး လောင်းလှပွဲ၌ ကပြရသည့် ရခိုင်ရိုးရာအက တစ်ခုဖြစ်သည်။ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့နှင့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၌ မြို့လုံးကျွတ်ဆွမ်းတော်ကြီး လောင်းလှပွဲများ ကျင်းပကြသည်။ သီတင်းကျွတ်နှင့် တန်ဆောင် မုန်းကာလတို့တွင် သံဃာတော်များအား စုပေါင်း၍ ဆွမ်းလောင်းလှူကြသည်မှာ ရခိုင် ဓလေ့ထုံးတမ်း၊ ရိုးရာအစဉ်အလာတစ်ခု ဖြစ်သည်။

စာရေးသူတို့ စစ်တွေမြို့၌ သီတင်းကျွတ် လပြည့်နေ့နှင့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တို့ တွင် အတုလမာရဇိန် ပြည်လုံးချမ်းသာဘုရား ကြီးရင်ပြင်ရှေ့ ဝက်ပါကွင်းပတ်လည်တွင် ရိုးရာအစဉ်အလာမပျက် မြို့လုံးကျွတ် ဆွမ်းတော်ကြီးလောင်းလှူပွဲကို နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကျင်းပကြသည်။ အရုပ်ကြီးအက မြင်ရပြီ ဆိုလျှင် ရခိုင်သူ၊ ရခိုင်သားတို့၏ ရင်ထဲ နှလုံးသားထဲ၌ သီတင်းကျွတ်တော့မည်ဖြစ် ကြောင်း အလိုလို သိလာနေကြသည်။

စာရေးသူတို့ စစ်တွေမြို့၌ နှစ်စဉ် နှစ်တိုင်း ပြုလုပ်လျက်ရှိသော မြို့လုံးကျွတ် ဆွမ်းတော်ကြီးလောင်းလှူပွဲသို့ စစ်တွေမြို့ရှိ ကျောင်းတိုက်အသီးသီးမှ ထေရ်ကြီး၊ ဝါကြီး

ရဟန်းသံဃာတော်များ၊ ကိုရင်ငယ်များနှင့် သီလရှင်များအား ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး အပါအဝင် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အသင်းအဖွဲ့များနှင့် စေတနာရှင်မြို့သူမြို့သား တို့က လှူဖွယ်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးကို နှစ်စဉ် နှစ်တိုင်း ကုသိုလ်ယူ ဆွမ်းလောင်းလှူကြသည်။ စစ်တွေမြို့၌ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းပြုလုပ်လျက်ရှိ သော မြို့လုံးကျွတ်ဆွမ်းတော်ကြီး လောင်းလှူ ပွဲသို့ ရဟန်းသံဃာအပါး ၅၀၀ ကျော်နှင့် သီလရှင်အပါး ၁၀၀ ကျော်တို့က ကြွရောက် အလှူခံတော်မူကြသည်။ သံဃာတော်များနှင့် သီလရှင်တို့နောက်မှ အရုပ်ကြီးမှ လိုက်၍ ဆွမ်းလောင်းလှူ ကုသိုလ်ယူနေသူများအား ကပြသဖြင့် မြင်ရသူအပေါင်းစိတ်ကြည်နူးပြီး သာဓုခေါ်စရာ မြင်ကွင်းတစ်ခု ဖြစ်နေတတ် သည်။ အရုပ်ကြီး မြို့အနှံ့ လှည့်လည်ကပြ၍ ရရှိလာသောအလှူငွေဖြင့် မြို့လုံးကျွတ် ဆွမ်းလောင်းလှူပွဲ၌ ဝေယျာဝစ္စများကို ဆောင်ရွက်နိုင်သဖြင့် အရုပ်ကြီးအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓ သာသနာတော်ကြီး အခွန်ရှည်တည်တံ့အောင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းက ဝင်ရောက်ဆောင်ရွက် နေခြင်းလည်း ဆိုရပေမည်။

မြို့လုံးကျွတ်ဆွမ်းတော်ကြီးလောင်းလှူ ပွဲ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် ဝေယျာဝစ္စကုသိုလ်အတွက် အရုပ်ကြီး ဇနီး မောင်နှံက မြို့အနှံ့ လှည့်လည်ကပြ၍ အလှူ ခံထွက်ကြသဖြင့် သီတင်းကျွတ်ကာလနီးလာပြီ ဆိုလျှင် စာရေးသူတို့ စစ်တွေမြို့မှ မြို့သူ မြို့သားများက အရုပ်ကြီးအကကို မျှော်နေ တတ်ကြသည်။

ရှေးအခါက အရုပ်ကြီးအား ဝါးကိုခွဲခြမ်း၍ နီးဖြင့်ပြုလုပ်ကြသော်လည်း ယနေ့အချိန်တွင် ပလတ်စတစ်ကော်ရုပ်ဖြင့် တစ်နှစ်တစ်ခါ မရိုး ရလေအောင် မျက်နှာနှင့် အဝတ်အစားပုံစံတို့ကို ပြောင်းလဲချုပ်လုပ် ပြင်ဆင်လာကြသည်။ စစ်တွေမြို့လုံးကျွတ် ဆွမ်းတော်ကြီးလောင်းလှူ ပွဲ၌ ကပြရန် အမျိုးသားပုံစံနှင့် အမျိုးသမီးပုံစံ အရုပ်ကြီး နှစ်ရပ်ပြုလုပ်ကြသည်။ အရုပ်ကြီး များ၏ အခြေခံမှာ ခြောက်ပေမီးပီးရှိပြီး လုံးပတ် လည်မှာ ယောက်ျားကြီး လူနှစ်ယောက်ဖက် အရွယ်အစားရှိသည်။ အရုပ်နှစ်ရပ် အထဲ၌ ကပြမည့်သူများက လျှိုဝင်ကာ ဆိုင်းခုံတို့ဖြင့် ကပြသည်။ သီချင်းဆိုသူများက အရုပ်ကြီးနောက်၌ ကားဖြင့် လိုက်ကြရသည်။ အမျိုးသားများက အရုပ်ကြီးအတွင်းသို့ လျှိုဝင်၍ တစ်ယောက်တစ်လှည့်စီ ကပြကြသည်။ အရုပ်ကြီး ကပြမည့်သူများအနေ ဖြင့် ခြေအိတ်အဖြူနှင့် ဖိနပ်အဖြူကို ဝတ်ဆင်ထားကြသည်။

သီတင်းကျွတ်ကာလ နီးလာပြီဆိုလျှင် အဝေး၌ရောက်ရှိနေသော ဆွေမျိုးနှင့် မိတ်ဆွေ အပေါင်းအသင်းများက ရခိုင်၌ အရုပ်ကြီး ကပြလားဟု စာရေးသူအား မေးမြန်းတတ်ကြ သည်။ သီတင်းကျွတ်ခါနီး အရုပ်ကြီး မြို့အနှံ့ လှည့်လည်၍ ကပြချိန်၌ ကလေးငယ်များ အလွန်ပျော်ရွှင်ကြသလို အရုပ်ကြီးအား မြို့သူ မြို့သားများက ချစ်ခင်ကြသည်။ အရုပ်ကြီးအား



တချို့ကလေးငယ်များက ကိုင်းကြည့်တတ်ကြ ၍ အရုပ်ကြီး၌ ဝင်ရောက်ကပြသူများက ကလေး ငယ်များအား ဦးညွှတ်ကျီစယ်တတ်ကြသည်။ မိမိတို့ရပ်ကွက်သို့ အရုပ်ကြီး လာရောက် ကပြချိန် မိဘများက သားသမီးများအား ချီပိုး၍ တကူးတက ပြသကြသည်။ စာရေးသူတို့ ငယ်စဉ်တုန်းက ရပ်ကွက်ထဲသို့ အရုပ်ကြီး လာရောက်ကပြလျှင် ရပ်ကွက်အဆုံးအထိ အရုပ်ကြီးနောက်မှ လိုက်ခဲ့ဖူးသည်။ မြို့လုံး ကျွတ်ဆွမ်းတော်ကြီး လောင်းလှူပွဲတော် မကျင်းပမီ တစ်ပတ်အလိုကပင် အရုပ်ကြီး မြို့အနှံ့၌ လှည့်လည်ကာ ကပြသည်။

ပရိသတ်များက အရုပ်ကြီးများကို စေတနာ တရားထက်သန်စွာဖြင့် ဆုတော်ငွေများ ချီးမြှင့် ကြပြီး အရုပ်ကြီး ကပြခြင်းအားဖြင့် မိမိတို့မြို့ ရွာ၌ မကောင်းဆိုးဝါးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းသည် ဟု ယူဆကြသည်။ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့နှင့် တန်ဆောင် မုန်းလပြည့်နေ့တို့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ မြို့များ ၌ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကျင်းပသော အစဉ်အလာ မပျက် မြို့လုံးကျွတ် ဆွမ်းတော်ကြီးလောင်းလှူ ပွဲ၌ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာအရုပ်ကြီး အကအား ကပြလျက်ရှိနေပါကြောင်း တင်ပြ လိုက်ရသည်။

သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့နှင့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ တို့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ မြို့များ၌ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကျင်းပ သော အစဉ်အလာမပျက် မြို့လုံးကျွတ် ဆွမ်းတော်ကြီး လောင်းလှူပွဲ၌ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာအရုပ်ကြီး အကအား ကပြလျက်ရှိနေပါကြောင်း